
OBČINSKI NAGRAJENCI … STR. 3

PARTICIPATIVNI PRORAČUN ZA LETO 2021 … STR. 9

POGOVOR Z ŽUPANOM … STR. 10

PRAZNIČNO LAŠKO: ZGODBE IZ NAŠEGA LAŠKEGA … STR. 20

NOVA TEMATSKA POT NA ŠMOHORJU … STR. 26

CEPLJENJE PROTI GRIPI … STR. 37

15 LET HIŠE GENERACIJ … STR. 43

DRUŽABNA IGRA: ZIMSKE OLIMPIJSKE IGRE … STR. 49

PORTRET MATEMATIKA LUKE HORJAKA … STR. 57

št. 81/ 15. december 2020



Osnovni podatki o glasilu

Odgovorna urednica: 
Tanja Grabrijan

Pomočnica odgovorne urednice,

oglasno trženje: Stanka Jošt

Tehnični urednik: Tomaž Koprivc

Uredniški odbor: 
Nina Pader Topole, Rok Deželak, 
Nika Teraž, Miha Gartner, Tomaž Majcen

Izdajatelj: Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško

Naslov uredništva: 
Laški bilten – Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško
 tel. 03 7338 712, 
 faks 03 7338 740 

internet: www.lasko.si 

e-naslov: bilten@lasko.si

Lektoriranje: Mojca Knez Jovan

Grafična priprava in tisk: 

Present, d. o. o.,
Dolenjska c. 43, 1000 Ljubljana

Naklada: 5.150 izvodov

Brezplačen izvod glasila prejme 
vsako gospodinjstvo v občini.
Glasilo je vpisano v razvid medijev 
Ministrstva RS za kulturo pod 
zap. št. 1191.

Fotografija na naslovnici:
Boris Vrabec –  
Medenjačkova dežela

Naslednja številka predvidoma izide 
15. februarja 2021.

Prispevke in oglase je treba 
oddati do 31. januarja 2021 
na e-naslov bilten@lasko.si.

RADIJSKA ODDAJA ŽUPANOVA URA

Župan Franc Zdolšek je gost na Radiu 
Celje vsak prvi ponedeljek v mesecu. 
Naslednja oddaja 1. februarja 2021.

Na radiu Aktual Kum bo občinski utrip 
župan predstavil 30. decembra 2020 
(zadnja sreda v mesecu).

2

SPOŠTOVANE BRALKE, SPOŠTOVANI BRALCI  
LAŠKEGA BILTENA,

težko je verjeti, da bomo kmalu »prirajžali« do konca tega 
čudnega, nenavadnega, napornega leta 2020, če pri opisu upora-
bim najbolj prijazne izraze. Za 2020 ne bomo žalovali, to lahko 
zatrdimo z gotovostjo, kajne? Prinesel je ogromen preobrat v na-
činu življenja, v tem, kako razmišljamo, čutimo in se opredelju-
jemo. Veliko prej samoumevnega danes ni več mogoče označiti s 
tem pridevnikom. Marsikaj dandanes cenimo mnogo bolj kot le leto dni nazaj.

Četudi se velja za lastni duševni mir v novi realnosti čim manj ukvarjati z mediji in nji-
hovo »bestseller« tematiko, naj bo pozitivno naravnan Laški bilten pri tem izjema. Priča-
kovali bi, da bodo časi, v katerih živimo, negativno vplivali na količino prejetih člankov. 
Veseli smo, da temu ni tako. Koliko lepih novic, koristnih informacij, spodbudnih portre-
tov, tudi proaktivnih debat najdemo v tem občinskem glasilu! Koliko dobrega in pozitiv-
nega se zgodi, navkljub nezavidljivim časom! Decembrska številka ni nobena izjema in 
iskreno vam želimo, da ob branju člankov, ki so jih napisali vaši soobčani in soobčanke, 
uživate v teh dolgih zimskih večerih.

Če bi bile razmere normalne, bi v novembru Laško slavilo svoj občinski praznik, z vse-
mi pripadajočimi častmi, z občinskimi priznanji nagradilo letošnje občinske nagrajence 
in med drugim gostilo Dneve slovenskega turizma ter Gostinsko-turistični zbor Slovenije. 
V Laškem bi se zbrali vsi, ki delujejo v turizmu, vsi, ki v turizmu kaj veljajo, številni stro-
kovnjaki in vsi, ki se trudijo za promocijo Slovenije doma in v tujini. In naše Laško, ki je 
letos v natečaju Moja dežela - lepa in gostoljubna, prejelo priznanje za najlepši in najgosto-
ljubnejši zdraviliški kraj v celotni Sloveniji, bi z veseljem in največjim ponosom pokazalo 
in dokazalo, kako upravičeno je prejelo omenjeni naziv.

Brez lažne skromnosti si lahko priznamo, da Laščani sodimo med gostoljubneže, da 
imamo radi obiskovalce Laškega, da s turisti z veseljem delimo zanimivosti in svetujemo 
pri ogledu vrednih kotičkov. Res je, v razvoju kraja so pomembne ceste, asfalt in ostala in-
frastruktura, izjemno pomembna so inovativna, butična in navdihujoča doživetja turistič-
nega območja, a najbolj pomembni so v turizmu še vedno ljudje. Gostoljubja namreč ne 
moreš hliniti v nedogled. Kaj vam je ostalo v spominu nekaj let po obisku določene desti-
nacije? Med prvimi prebliski so zagotovo ljudje in kako prijetno (ali ne) ste se ob njih po-
čutili. Spominjamo se njihovih prijaznih gest, pomoči, pristnih nasmehov domačinov, kar 
navadno odločilno vpliva tudi na to, ali se bomo v destinacijo vrnili oziroma njen ogled 
priporočili.

Med tiste, ki predstavljajo sinonim gostoljubnosti Laškega, je nedvomno sodila tudi 
nekdanja sodelavka Fani. V spominu je ostala številnim generacijam gostov, ki so v »to-
plico« prišli po dobro počutje, na oddih, slavje, po okrepčilo. Bila je vzor pripadnosti, 
zavzetosti in visokega nivoja profesionalnosti. Izjemen in topel človek, ki smo ga imeli 
neizmerno radi in nam bo ostala v najlepšem spominu. Ob omembi Laškega kot najbolj 
gostoljubnega kraja v Sloveniji tako istočasno pomislim tudi nanjo in na pečat, ki ga je 
pustila med svojimi sodelavci. Naj počiva v miru.

Ste kdaj razmišljali, kakšen pečat in »stopinje« z besedami in dejanji v svojih življenjih 
pušča vsak od nas? Kako prijetno se ob nas počutijo drugi? Kako dobro se v svoji koži po-
čutimo mi sami? Prelom leta je odlično izhodišče za takšna razmišljanja.

Spoštovani bralci in bralke, pazite nase in na svoje bližnje. Ostanite zdravi, imejte radi, 
iščite dobro v ljudeh in pomagajte po svojih najboljših močeh. Podprite lokalno, ne skopa-
rite z nasmehi (četudi se jih morda ne vidi, se jih še kako občuti), bodite darežljivi s prija-
znimi in spodbudnimi besedami. In kot pravi znan napev iz ust ljubkega fantiča na TV-ek-
ranu: Naj res bo srečno, to novo leto.

Vse dobro vsem nam. Nina Pader Topole, članica uredniškega odbora

STARO LETO BO MINILO,
NE OZIRAJ SE NAZAJ,

NOVEGA NE PRIGANJAJ –
PRESENETITI SE DAJ!

(Svetlana Makarovič)
Želimo vam zdravja in čim več prijetnih 
presenečenj v letu, ki prihaja!

Uredništvo Laškega biltena
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ZLATI GRB PREJME JOŽE STANIČ 
ZA USPEŠNO DELO NA PODROČJU 
GOSPODARSTVA.

Na koledarju, ki je visel v Pivovarni 
Laško, je bilo leto 1964. Tistega leta je 
začel svojo delovno kariero 23-letni Jože 
Stanič. Poln energije in zagnanosti ter 
volje spremeniti ta svet je prišel iz Ka-
pel pri Brežicah. Leta 1964 je končal sre-
dnjo kmetijsko šolo v Mariboru in nato 
še prvo stopnjo biotehniške fakultete v 
Ljubljani. V pivovarno je prišel jeseni leta 
1964, ko je znašala celoletna proizvodnja 
140.000 hl. To je toliko, kot je znašala 
proizvodnja v juliju leta 1980, ko je mo-
dernizirano pivovarno zapuščal. V tistem 
času, ko je prišel v pivovarno, je bila na-
vada, da si kljub izobrazbi moral prijeti 
za delo v proizvodnji, torej v bazi. Izkazal 
se je in pot ga je pripeljala do tehnične-
ga vodje, nato pa do direktorja Pivovarne 
Laško, kjer je ostal do leta 1980. Ker je že-
lel okusiti še kaj drugega, je med letoma 
1980 in 1984 vodil bančne posle v Banki 
Celje. Nato pa spet v Laško, in sicer od 
1984 do 1987 je bil direktor v Timu, nato 
v Gorenju, kjer je leta 1990 postal gene-
ralni direktor tega svetovnega velikana in 
ga izjemno uspešno vodi vse do upokoji-
tve leta 2003.

Razsežnosti delovanja Jožeta Stani-
ča izven gospodarstva so bile raznolike. 
Bil je med drugim predsednik Krajevne 
skupnosti v Laškem, predsednik Zdru-
ženja delodajalcev Slovenije, predsednik 
Ekonomsko-socialnega sveta, nenaza-
dnje tudi podpredsednik Državnega sve-
ta Republike Slovenije.

Za svoje uspešno delo pri vodenju go-
spodarskih družb je Jože Stanič leta 1996 
prejel nagrado GZS za posebne dosežke 
v gospodarstvu, leta 1991 pa Priznanje 
manager leta, ki ga podeljuje Združenje 
manager. V letu 2000 je prejel priznanje 
časopisa Finance za izjemne dosežke v 
gospodarstvu. Predsednik republike pa 
je Jožetu Staniču leta 2000 podelil odli-
kovanje Srebrni častni znak svobode Re-
publike Slovenije.

ZLATI GRB PREJME TUDI  
MIHAEL LONČAR ZA SKRB IN 
USPEŠNO DELO NA SOCIALNO 
HUMANITARNEM PODROČJU.

Mihael Lončar je predsednik Društva 
invalidov Laško od leta 2007. V vseh letih 
vodenja društva se je izkazal kot odličen 
vodja, organizator in idejni oče mnogih 
projektov, ki jih je v letih njegovega vo-
denja izpeljalo društvo.

V DIO Laško je vključenih preko 600 
članov, od tega okrog 400 članov s pri-
znano kategorijo oz. telesno okvaro ter 
nekaj več kot 200 podpornih članov.

V vseh letih vodenja je bilo pod nje-
govim vodstvom izpeljanih ogromno 
nalog, ki so invalidom lepšale njihov si-
cer težak vsakdan. Društvo v svoj delov-
ni program vključuje izvajanje številnih 
socialnih programov, podprtih s strani 

Zveze delovnih invalidov Slovenije. Pri 
svojih članih tako spodbuja in delno tudi 
sofinancira vključevanje posameznikov v 
rehabilitacijske zdravstvene programe ter 
spodbuja vključevanje invalidov v dru-
žabno življenje.

Z raznimi delavnicami vzpodbuja nji-
hovo ustvarjalnost ter z mnogimi špor-
tnimi programi pomaga ohranjati in 
vzdrževati fizično kondicijo invalidov. 
Posebna pozornost je namenjena hu-
manitarno-socialni dejavnosti in pomo-
či ekonomsko šibkejšim članom. Prav 
tako je poskrbljeno za občasna druženja 
s krajšimi izleti, da udeleženci vsaj kak-
šen dan pozabijo na bolezni in odvržejo 
vsakodnevne skrbi.

Delo na socialno humanitarnem po-
dročju z najbolj ranljivo skupino ljudi 
zahteva veliko mero sočutja, odgovor-
nosti, poštenosti in dobrosrčnosti, kar so 
vse lastnosti, ki odlikujejo predsednika 
DIO Laško Miho Lončarja. Za vsakogar 
najde toplo besedo in prijazen nasmeh, 
kar so vrline, ki naredijo človeka velike-
ga. Za dobrobit invalidov in njihovo lep-
še življenje z veseljem nameni ogromno 
svojega prostega časa, za kar ne pričakuje 
nikakršnega plačila.

OBČINSKI NAGRAJENCI V LETU 2020

7. novembra Občina Laško praznu-
je svoj praznik, občinski praznik. Na ta 
dan se spominjamo prve omembe La-
škega kot trga v pisnem viru, in sicer je 
bilo to 7. novembra 1227.

Letošnji občinski praznik ni bil kot 
smo ga vajeni, v znamenju veselja in 
druženja. Žal nismo mogli, niti smeli 
organizirati dogodkov, tudi ne slove-
snosti, na kateri podelimo priznanja 
občinskim nagrajencem, saj so nam 
to preprečevali ukrepi za zajezitev ko-
ronavirusa. Vsem občankam in obča-
nom želimo v teh drugačnih razmerah, 
da vseeno ohranijo optimizem in pozi-
tivno gledajo na stvari in jim obenem 
želimo vse dobro.

Ob občinskem prazniku Občine Laš- 
ko vsako leto občinski svet podeli ob-
činska priznanja. Letos imamo kar 8 
dobitnikov občinskih grbov, po 2 zlata 
in bronasta ter 4 srebrne ter 10 kristal-
nih grbov. Vsem nagrajencem iskreno 
čestitamo.

• Zlati grb se podeli Jožetu Staniču za 
uspešno delo na področju gospo-
darstva in Mihaelu Lončarju za us-
pešno delo na socialno humanitar-
nem področju.

• Srebrni grb se podeli Franciju Pod-
koritniku za izvedbo in promocijo 
Rečiške krožne poti, Janezu Lesičar-
ju za uspešno delo na področju ga-

silstva in kulture, Jožetu Kotniku za 
aktivno delo na družbenem podro-
čju in Zdravku Martunu za uspešno 
delo na področju nogometa.

• Bronasti grb se podeli Nogometne-
mu klubu Laško za uspešno delo in 
promocijo nogometa v občini Laško 
ter Cvetki Sikovšek za uspešno delo 
na socialno humanitarnem in druž-
benem področju.

• Kristalni grb prejme deset zlatih ma-
turantov in maturantk: Nina Deže-
lak, Brina Prah, Nina Gračner, Tjaša 
Gradišnik, Tjaša Ravnikar, Tina Se-
lič, Žan Jurkošek, Jaša Samec, Matic 
Pinter in Luka Horjak.
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V letu 2011 je na pobudo Društva in-
validov in s soglasjem ZDIS Ljubljana 
Občina Laško pristopila k projektu Ob-
čina po meri invalidov. To je bil obsežen 
projekt in v pripravljalnem obdobju je 
pomembno vlogo odigralo Društvo in-
validov Občine Laško z njim kot predse-
dnikom na čelu. Ob pomoči članov opo-
zarja in daje pobude za urejanje splošne 
invalidske problematike v občini Laško, 
skrbi za informiranje javnosti, opozarja 
in daje pobudo za odpravo arhitekturnih 
in komunikacijskih ovir ter skrbi za iz-
boljšanje enakih možnosti za invalide v 
občini, da bi se le-ti počutili enakopravni 
zdravim občanom in bili kljub svoji inva-
lidnosti čim bolj samostojni.

SREBRNI GRB PREJME  
FRANCI PODKORITNIK ZA IZVEDBO 
IN PROMOCIJO REČIŠKE KROŽNE 
POTI.

Za vsakim dogodkom, ki navzven šte-
je kot nekaj neosebnega, danega samo 
po sebi in neodvisnega od udejstvova-
nja oseb, se v resnici skriva človek, nje-
gova želja po novem in želja, da se tisto 
novo deli z drugimi. Tako je bilo tudi v 
letu 2000, ko se je v Franciju Podkoritni-
ku, Rečičanu, dobremu poznavalcu inte-
resov turistov, ki so obiskovali Laško, saj 
je delal v Zdravilišču Laško, pohodniku, 
planincu in človeku, ki je znal poskrbeti 
za dobro vzdušje v družbi s svojimi be-
sedami in muziko, porodila ideja, kako 
približati obilo čudovitih hribov okrog 
Rečice čim širši množici, jih narediti pre-
poznavne in jih ponujati kot del turistič-
no planinske znamenitosti Laškega.

Ljubezen do bližnjih hribov, zlasti 
do Šmohorja, sta mu privzgojila mama 
in oče, oba doma prav iz Šmohorja in s 
Šmohorjem so neizbežno povezani bliž-
nji hribi in gore: Kal, Mrzlica, Malič, 
Gozdnik. Želel je še več, in sicer te lju-
be hribe povezati na eni strani do Reči-
ške doline in na drugi strani z Laškim. 
Pred njim se je izrisala sedaj znana Re-
čiška krožna pot, ki je tedaj ni bilo. Lotil 

se je za marsikoga neuresničljive naloge 
prigovarjanja in pregovarjanja z lastniki 
zemljišč in gozdov, da se je preko njih iz-
peljala pot dolžine 37,4 km od Laškega, 
Govškega Brda do Zavrat na Babo, Ostri 
vrh, od tu na Kal, Mrzlico, Gozdnik, 
Šmohor, Malič in Tovsti vrh ter v dolino 
ali v Laško ali v Rečico.

Njegova prijazna beseda in njegov dar 
za pogovarjanje ter druženje so gotovo 
veliko pripomogli, da so mu bili ljudje 
pripravljeni prisluhniti in z njim začeli 
sodelovati neformalno, formalno pa se 
je za izvedbo ideje ustanovila Planinska 
sekcija pri KS Rečica. V njenem okviru je 
bila izvedena tudi izgradnja sedaj znane 
brunarice na Zavratih pod Babo, Baba in 
Govško brdo sta postala dnevni izziv za 
rekreativce, Rečiška krožna pot je pa vse 
od 29. 6. 2002 ob prazniku KS Rečica re-
dna prireditev in nekakšen zaščitni znak 
praznovanja.

Letni pohod po Rečiški krožni poti je 
uvrščen v železni repertoar dogodkov 
Planinskega društva Laško, MDO Zasav-
je in Planinske zveze Slovenije. Izdana je 
posebna zgibanka te poti in rekreacije 
željnim je postala pravi izziv – prehodi-
ti jo v celoti naenkrat in v času, ki naj bo 
krajši kot ga je predvidel Franci, to je 12 
do 14 ur. Rečiška krožna pot je postala v 
letu 2019 Naj pohodniška pot Slovenije 
in laški planinci so ponosni, da so prejeli 
to priznanje. 

SREBRNI GRB PREJME  
JANEZ LESIČAR ZA USPEŠNO  
DELO NA PODROČJU GASILSTVA  
IN KULTURE.

Janez Lesičar aktivno deluje v kraju in 
tudi izven kraja. Njegovo delo je opazno 
predvsem v kulturnem in v prostovolj-
nem gasilskem društvu. Leta 1997 je so-
deloval pri ustanovitvi Športnega društva 
Jurklošter, katerega član je še sedaj. Služ-
beno pa je poleg sodelovanja z lokalnim 
prebivalstvom kot revirni gozdar izobra-
zil mnogo slušateljev za varno delo z mo-
torno žago širom Slovenije.

Že od mladih let je vpet v delo PGD 
Jurklošter, kjer se je udeležil mnogih 
tekmovanj. Kot prostovoljni gasilec je 
z izpopolnjevanjem znanj pridobil na-
ziv gasilski častnik. Na tekmovanja je 
pripravil veliko gasilcev, pod njegovim 
poveljstvom se gasilci in gasilke PGD 
Jurklošter množično udeležujejo občin-
skih tekmovanj in dosegajo vidne uvr-
stitve. Društveni poveljnik je nepreki-
njeno od leta 1994. Kot poveljnik skrbi, 
da društvo aktivno sodeluje z okoliški-
mi društvi in sosednjimi občinami, saj 
redno sodeluje pri organizaciji in izved-
bi občinske gasilske vaje in gasilske vaje 
treh občin. Za delo na področju gasilstva 
je prejel več vidnih priznanj, tudi s strani 
Gasilske zveze Slovenije.

Aktivno deluje tudi v Kulturnem dru-
štvu Prežihov Voranc Jurklošter. Aktiven 
je tudi v etno skupini. Zaslužen je, da je 
v Jurkloštru ponovno prisoten običaj po-
kopa pusta, ki ga soorganizira vsako leto 
in poskrbi tudi za ustrezno pripravo in 
izvedbo. Prav tako je eden redkih, ki še 
zna izdelati košuto – kravo, ki je značilna 
pustna maska območja. Redno sodeluje 
pri pripravi in izvedbi udeležbe na pust-
ni povorki v Laškem, prav tako pa kot 
član etno skupine sodeluje na vseh pri-
reditvah, večkrat tudi na prireditvi Pivo 
in cvetje ter na ostalih prireditvah, kjer 
društvo sodeluje z občinskim etno odbo-
rom Možnar.

Janez Lesičar sodeluje tudi pri organi-
zaciji in izvedbi florjanjevanja v kraju. V 
povezavi z gasilci pa vsako leto poskrbi, 
da se ta dogodek zaključi z gasilsko mašo 
in pokušino florjanovih dobrot ter tako 
pomaga ohranjati običaj florjanjevanja in 
skrbi, da kulturna dediščina v kraju živi 
naprej.

SREBRNI GRB PREJME TUDI  
JOŽE KOTNIK ZA AKTIVNO DELO  
NA DRUŽBENEM PODROČJU.

Jože Kotnik je v družbeno političnem 
utripu naše občine pustil neizmeren pe-
čat na več področjih: v občinskem sve-



5

OBČINSKI PRAZNIK

tu je deloval dva mandata, kot član je še 
vedno aktiven v Svetu KS Laško, s svo-
jo aktivnostjo pa je zarezal v delovanje 
Društva upokojencev Rečica, Zvezo dru-
štev upokojencev Občine Laško in v dru-
štvu Sever.

Društvo upokojencev Rečica je pod 
njegovim vodstvom aktivno in pre-
poznavno tako v občini kot tudi na Po-
krajinski zvezi DU Celje in ZDU Sloveni-
je. Pri pokrajinski zvezi je bil je dolgoletni 
član komisij za kadre, šport in odlikova-
nja. Že več mandatov je član upravnega 
odbora in predsednik komisije za šport 
pri Zvezi upokojencev Občine Laško. Pri 
svojem delu je dosleden in zanesljiv. Kot 
aktiven član veliko truda vlaga v povezo-
vanje članov, društev in zveze. Aktivno se 
vključuje v športna tekmovanja društev 
upokojencev, pogosto pa s svojimi pre-
dlogi in idejami prispeva k boljšemu delu 
društev na vseh področjih.

Jože Kotnik je aktiven član policijskega 
društva Sever za celjsko območje. Deluje 
v odboru, kjer opravlja naloge podpred-
sednika. En mandat je bil v PVDSCO 
referent za šport. Aktivno se udeležu-
je športnih dogodkov v okviru veteran-
skih športnih iger, kjer tekmuje v pikadu, 
v preteklosti pa je tekmoval v kegljanju, 
kjer je osvajal odločne rezultate. Prav 
tako aktivno sodeluje v odboru Laško, 
kjer je promotor športnih aktivnosti v 
različnih športnih disciplinah. Tekmuje 
v streljanju z MK puško, pikadu in bali-
nanju. Veliko pripomore pri organizaci-
ji športnih aktivnosti za Ojsterškov me-
morial, ki vsako leto poteka v Zidanem 
Mostu. Udeležuje se tudi drugih športnih 
tekmovanj in spominskih svečanosti ob 
obletnicah dogodkov osamosvojitvene 
vojne ter priprav na družabna srečanja, 
ki jih organizira odbor Laško. Leta 2011 
mu je policijsko društvo Sever za celjsko 
območje podelilo zlati znak.

SREBRNI GRB PREJME TUDI 
ZDRAVKO MARTUN ZA USPEŠNO 
DELO NA PODROČJU NOGOMETA.

Laščan Zdravko Martun je že od malih 
nog igral nogomet. V laški šport in pose-
bej nogomet se je priključil že kot pionir 
in mladinec v takrat delujoči klub Pivar 
in Pivovar. Ko je Laško v letu 1974 ostalo 
brez nogometnega igrišča se je vključil v 
celjski nogomet. Bil je nadarjen športnik 
in nogometaš, bil je eden izmed najbolj-
ših strelcev v takratni ligi. Zaradi izred-
no dobrega preigravanja je dobil vzde-
vek po brazilskem nogometašu Garinči, 
po čemer mu je ostalo še danes ime Geri. 
Vmes je še vedno igral v Laškem tudi 
mali nogomet. S sedemindvajsetimi leti 
je zaradi poškodbe moral prenehati igrati 
nogomet, nakar se je vključil v delo no-
gometnih sodnikov, kjer si je ustvaril zelo 
uspešno sodniško kariero. V tem času je 
opravil več izpitov in tako vodil tekme 
v republiški ligi in kasneje tudi v drugi 
zvezni ligi Jugoslavije. Leta 1988 je bil iz-
bran kot tretji najboljši sodnik v Jugosla-
viji.

Zdravko Martun ni le igral in sodil 
nogometa, temveč je tudi eden izmed za-
služnih za oživitev nogometa v Laškem v 
letu 1993 z novo ustanovitvijo nogome-
tnega kluba z imenom NK TIM Laško. 
V tem klubu je bil med drugim tudi tre-
ner in glavni organizator. Klub je zaradi 
doseženih rezultatov in zaradi prevelikih 
organizacijskih zahtev, finančnih zahtev 
in premajhnega zaledja obstal seveda na 
nivoju kot je danes. Zdravko je sodelo-
val tudi pri zadnji izdaji knjige o laškem 
nogometu, ki je bila izdana z namenom, 
da se ohranijo spomini o razvoju in delo-
vanju na področju športa in nogometa v 
Laškem.

BRONASTI GRB PREJME NOGOMETNI 
KLUB LAŠKO ZA USPEŠNO DELO IN 
PROMOCIJO NOGOMETA V OBČINI 
LAŠKO.

Nogomet ima v Laškem dolgo tradici-
jo, saj se na tem prostoru igra že več kot 
80 let. To velja tudi za Nogometni klub 
Laško, saj njegovi začetki segajo že v leto 
1927, v sedanji organizacijski obliki pa 
klub deluje od leta 1993.

NK Laško je prostovoljno, nepridobi-
tno in samostojno združenje, v katerega 
se člani združujejo zaradi skupnih inte-
resov na področju nogometa, športnega 
udejstvovanja, rekreacije in telesne vzgo-
je.

Glavni cilji so druženje in vzgajanje 
mladih, spoštovanje načel »fair playa« in 
kolektivnega duha v povezavi z nogome-
tno igro. Kot klub trdno stoji za deseti-
mi FIFI-nimi zlatimi pravili za nogomet, 
ki zajemajo vsa športna, moralna in etič-
na načela. Ta pravila so pomembna tudi 
zato, ker pomagajo pri graditvi boljših 
odnosov in moštvenega duha v ekipi in 
tudi izven.

V NK Laško je vseh starostnih selek-
cijah v tekmovalni del vključenih okrog 
100 igralcev. Skupno število vseh članov 
kluba se v zadnjem obdobju giblje okrog 
250. Klub deluje izključno na prostovolj-
ni bazi. Sistem pobiranja vadnin je pri-
jazen do družin z večjim številom otrok, 
še posebej do družin s slabšim socialnim 
statusom.

Klubske aktivnosti se izvajajo tudi na 
področjih otroške nogometne vzgoje in 
šole nogometa po vseh osnovnih in po-
družničnih šolah.

Z vsemi selekcijami se tekmuje v okvi-
ru ligaškega tekmovanja Medobčinske 
nogometne zveze Celje (MNZ Celje) in 
na različnih nogometnih turnirjih doma 
in v tujini.

V klubu dajejo velik poudarek na šo-
lanje in izobraževanje nekdanjih igralcev 
ter tako ves čas skrbijo za vzgojo lastnih 
kadrov. V klubu trenutno deluje sedem 
strokovno izobraženih trenerjev (štirje 
trenerji z izobrazbo C, trener vratarjev 
z izobrazbo UEFA-B VRATARJI, trener 
z izobrazbo UEFA-A ter trener z najviš-
jo nogometno izobrazbo UEFA-PRO) ter 
fizioterapevt. Poleg tega ima klub še dva 
FUTSAL trenerja, enega z izobrazbo C in 
enega z izobrazbo UEFA-B.

V sezoni 2014/15 so igrali tudi v 
FUTSAL slovenski državni ligi, kjer so s 
selekcijo U-15 v vzhodni konferenci do-
segli peto mesto. Selekcija U-19, ki se je 
v centralni konferenci uvrstila na odlič-
no 2. mesto, pa se je kot prva selekcija v 
zgodovini kluba uvrstila med osem naj-
boljših v državi in s tem v četrt finale dr-
žavnega prvenstva, v katerem je na koncu 
zasedla 8. mesto.

Vsako leto se na začetku leta udeleži-
jo mednarodnega nogometnega turnirja, 
ki poteka v Banja Luki v BIH. V zadnjih 
letih aktivno sodelujejo pri različnih hu-
manitarnih akcijah in prireditvah (Ve-
sele nogice, Laški akademski klub idr.). 
Izvedli so tudi zelo odmevno akcijo in 
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dobrodelno prireditev Tečemo za Tinka-
ro, s katero so za zdravljenje male Tinka-
re zbirali sredstva na dobrodelnem teku, 
ki so ga organizirali v ta namen.

O nogometu je bilo zelo malo zapisa-
nega, zato je bil izid knjige Nogomet v 
Laškem, ki je izšla v začetku letošnjega 
leta, pomemben mejnik. Avtorji Rafael 
Cajhen, Zdravko Martun, Lojze Oberžan 
in Matic Štorman so na papir prenesli del 
velike nogometne zgodbe. Še posebej pa 
so ponosni, da je del knjige namenjen 
tudi predstavitvi častnega člana NK La-
ško Zdravka Martuna, ki je s svojim de-
lom, znanjem in dosežki pustil velik pe-
čat na področju nogometa ne samo v 
Laškem, ampak v širši regiji. 

Člani NK Laško so prav tako aktiv-
no sodelovali tudi pri pripravi in izvedbi 
obeh infrastrukturnih projektov: umetne 
zatravitve in reflektorske razsvetljave no-
gometnega igrišča v Hudi Jami. 

BRONASTI GRB PREJME 
TUDI CVETKA SIKOVŠEK ZA 
USPEŠNO DELO NA SOCIALNO 
HUMANITARNEM IN DRUŽBENEM 
PODROČJU.

Cvetka Sikovšek je aktualna članica 
Odbora Krajevne organizacije Rdečega 
križa in prostovoljka Rdečega križa za 
področje Ojstrega in Tovstega. V organi-
zacijo Rdečega križa Laško se je vključi-
la leta 2006, v dinamičnem času, ko je v 
njeni soseščini do tal pogorela hiša pri-
letni gospe in se je posebej zavzeto vklju-

čila v reševanje njene stiske. Z aktivnim 
pristopom je pripomogla, da je OZ RK s 
pomočjo vaščanov, ki jih je mobilizirala 
za pomoč pri delu in zbiranju material-
nih ter finančnih sredstev, postavil novo 
hiško. Pri tem je opravila izjemno veliko 
dela, saj je sama fizično veliko pomagala 
pri delu, hkrati pa je bila koordinator in 
vez med gradbiščem in Območnim zdru-
ženjem Rdečega križa Laško.

Cvetka Sikovšek se je izkazala kot mar-
ljiva in prizadevna prostovoljka Rdečega 
križa, zato so jo vključili v Odbor laške-
ga Rdečega križa, v katerega je aktivno 
vključena še sedaj. 

Življenjske preizkušnje, s katerimi se 
je soočala ob rasti mlade hčerkice Urške, 
so jo utrdile in čut za človeka ter pomoč 
v stiski so postale vodilo njenega življe-
nja. Je dobra po duši, kakor pogovorno 

rečemo, hkrati pa kritičen opazovalec 
razmer.

Pozorno spremlja stanje na terenu in 
je izjemno odzivna ob sleherni stiski, še 
posebej, če ljudi prizadene nesreča. Ta-
koj stopi v akcijo, takoj sporoča stanje in 
išče rešitve. Tako so v OZ RK v obdob-
ju njenega udejstvovanja pomagali reše-
vati stisko zaradi nesreče ob udaru strele, 
ob naravni ujmi v kar nekaj primerih, še 
zlasti pa iz obdobja njenega udejstvova-
nja izstopata dve družini, ki so jima znat-
no pomagali pri sanaciji po požaru, tako 
pri izgradnji nove hiše, kakor pri obnovi.

Zavzela se je, da je njen kraj Ojstro 
znova postal aktiven dejavnik dela orga-
nizacije Rdečega križa Laško in kasneje 
še Tovsto.

V Odboru Rdečega križa je tudi sicer 
izjemno aktivna v drugih programih in 
vedno pripravljena sodelovati ter poma-
gati, npr. pri krvodajalskih akcijah, pri 
srečanjih starejših krajanov, pri obiskih 
starejših, bolnih in osamljenih v doma-
čem okolju in v domovih za starejše in 
vseh drugih akcijah, ki jih pripravlja in 
organizira Krajevna organizacija Rdeče-
ga križa Laško ali širše. Njeno ime pa je 
lepo zabeleženo tudi med krvodajalci, saj 
je na eni zadnjih letošnjih krvodajalskih 
akcij že tridesetič darovala kri.

Cvetko Sikovšek poznamo še po vrsti 
drugih aktivnosti. Med drugim je bila 
pobudnica in začetnica Anzekovega po-
hoda iz Laškega na Svetino, katerega or-
ganizacijo je po treh letih prevzela Zve-
za Možnar, ona pa je ostala nepogrešljiv 
člen in soorganizator.

OBČINA LAŠKO V LETU 
2020

Izgradnja južne železnice je v občini 
Laško pustila velik pečat, saj je pomenila 
potencial za gospodarski in družbeni na-
predek. Decembra se zaključuje največ-
ja modernizacija dvotirne proge po letu 
1850 na odseku Celje-Zidani Most. V 
sklopu tega se je na novo zgradilo oz. se 
zaključujeta izgradnji novih podvozov v 
Marija Gradcu in Rimskih Toplicah, ki 

bosta varna pred poplavami reke Savinje. 
Zgradile so se tudi protipoplavne ograje. 
Prav tako geometrija, pozicija in gabariti 
podvozov omogočajo prehod visokih in 
dolgih tovornih vozil. S tem pa se odpi-

rajo tudi možnosti razvoja turizma, go-
spodarstva in ostalih panog v vzhodnem 
delu občine Laško ter neomejena pove-
zanost s turističnim Obsoteljem, Kozjan-
skim in nadalje s Hrvaško.

Občina Laško

Nov 123 metrov dolg most preko reke Savinje
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V Debru se je zgradil nov podhod pod 
železniško progo, tako da krajanom pri 
odhodu v šolo, službo ni potrebno preč-
kati proge. Obenem se je poglobil pod-
voz in se s tem ustvarila možnost prihoda 
interventnih vozil do naselja.

Na novo se je uredil in obnovil še ni-
vojski prehod v Brišah pri Zidanem Mo-
stu.

Na območju Laško-jug sta se zgradi-
la mostova na Lahomnici, v zaključni 
fazi pa je nov 123 metrov dolg most pre-
ko reke Savinje. Prav mostovi pomenijo 
večjo povezljivost, varnost in neizmerne 
možnosti razvoja med posameznimi ob-
močji. 

Potrebno se je zavedati, da je bila pred 
8 leti struga reke Savinje prestavljena. 
S tem se je sprostil prostor med novo 
prestavljeno strugo in železniško progo. 
V na novo pridobljeni prostor je bila kot 
logično nadaljevanje umeščena vsa nova 
infrastruktura: podvoz ter cestno omrež-
je z vsemi nadomestnimi in priključnimi 
cestami. 

Med Marija Gradcem in Radobljami 
se je zgradila nova povezovalna cesta iz-
jemnega pomena, ki bo omogočala več-
jo dostopnost do domov v času visokih 
voda Savinje in večjo varnost. Prav tako 
se v Rimskih Toplicah zaključuje gradnja 
400 m povezovalne ceste na Globokem.

V sklopu modernizacije so se obnovila 
postajna poslopja v Laškem in Rimskih 
Toplicah, na obeh lokacijah je bil zame-
njan tirni sistem, povsem na novo so se 
zgradili peroni, z namestitvijo dvigal pa 
se je na postajah dostop omogočil tudi 
invalidom. Posodobljena in izboljšana je 
bila dostopnost do obeh postaj. Zgradila 
so se nova parkirišča, ki so zamenjala ne-
urejene makadamske površine. 

Občina Laško se je za vse naštete infra-
strukturne pridobitve uskladila z vsemi 
udeleženci v prostoru in sprejela ustre-
zne strateške prostorske dokumente v le-
tih 2001, 2002, 2015 in 2018.

V precej nenavadnem letu smo uspe-
li realizirati tudi enega obsežnejših pro-
jektov, to je gradnja nogometnega igri-
šča z umetno travnato površino in LED 
razsvetljavo v Rečici. Igrišče razsvetlju-
jejo LED reflektorji, ki so nameščeni na 
štirih stebrih višine 18 metrov. Velikost 
igralne površine nogometnega igrišča je 
96x59 metrov, medtem ko je celotna po-
vršina igrišča 102x65 metrov. V sklopu 
projekta se je uredila tudi drenaža igrišča 
ter na vzhodni strani nadomestila stara 
ograja z novo v višini 8 metrov. 

Na objektu športne dvorane Tri lilije 
želimo izvesti delno energetsko sanaci-
jo. Poseg predvideva odstranitev obsto-

ječih svetlobnikov na strehi in obnovitev 
strehe ter zamenjavo obstoječih svetil z 
varčnejšimi. V ta namen je bilo v mesecu 
avgustu izvedeno javno naročilo. V teku 
je izbor izvajalca del.

Osnovno šolo Primoža Trubarja La-
ško vsako leto obiskuje več učencev. S 
tem se je povečala tudi potreba po večjem 
številu obrokov, kar je posledično pripe-
ljalo tudi do nujnega povečanja kuhinje. 
Občina je po pridobitvi pravnomočne-
ga gradbenega dovoljenja pričela z deli, 
ki zajemajo dozidavo kuhinje in rekon-
strukcijo obstoječe dotrajane kuhinje. 
Vsi posegi rekonstrukcije so omejeni na 
obstoječo kuhinjo, skladišče in jedilnico. 

Potrebe takšne in drugačne ves čas na-
raščajo, tako je tudi v vrtcu Rimske To-
plice, kjer je želja povečati enoto vrtca 
za dodatni dve igralnici s potrebnimi 
spremljajočimi prostori za otroke. To so 
garderoba, sanitarije, dodatni prostor za 
igro, obstoječo igralnico pa rekonstruira-
ti, spremeniti v večnamenski prostor ter 
izdelati prehod v novi prizidek.

Vse pridobitve v našem prostoru so 
uresničitev dolgoletnih vizij, želj lokalnih 
oblasti ter plod sodelovanja in aktivno-
sti z državnimi institucijami. Nadalje se 
je treba zavedati, da novo zgrajena infra-
struktura daje svetlo perspektivo za bolj-
še, varnejše in lažje življenje prebivalstvu 
v občini Laško in je osnova za hitrejši ra-
zvoj. 

Mojca Knez Jovan

OBNOVA LC 200171 NA ODSEKU 
BREZNO-BELOVO V DOLŽINI  
1.850 M 

Izvajajo se dela obnove odseka lokal-
ne ceste LC 200171 Debro-Rečica-Zavra-
te-Brezno-Belovo v dolžini 1.850 metrov 
na Breznem in v Belovem. Izvedla se bo 
razširitev LC na območju Belovega, zgra-
dil pločnik, javna razsvetljava, meteorna 

in fekalna kanalizacija. Na celotnem od-
seku se bo položila cevna kanalizacija za 
bodočo optiko. Na Breznem se bo ure-
dilo odvodnjavanje ceste, saj nastaja ob 
močnejših padavinah lastnikom zemljišč 
in objektov večja škoda.

IZGRADNJA TENIS IGRIŠČ S 
SPREMLJAJOČIM OBJEKTOM V 
DEBRU

Občina že vrsto let načrtuje izgradnjo 
teniških igrišč. Eno igrišče bo zagotavlja-
lo možnost igranja tudi v zimskih me-
secih, torej bo pokrito teniško igrišče. 
Zdajšnja tenis igrišča v Marija Gradcu 
niso dimenzijsko ustrezna za prirejanje 
uradnih tekmovanj na najvišji ravni, saj 
so bila še dodatno skrajšana zaradi izgra-
dnje povezovalne ceste Marija Gradec-
-Radoblje.

Na območju severno od šolskega kom-
pleksa do podvoza pri Petrolu in do lo-
kalne ceste Debro-Sp. Rečica se bo gra-
dilo dve zunanji tenis igrišči ter dodatno 
tenis igrišče, ki bo pokrito in se bo lahko 
na severni in južni strani po potrebi od-
prlo. Pokrite površine bo možno name-
niti tudi za druge dejavnosti. Vsa igrišča 
bodo omogočala odvijanje teniških pri-
reditev na najvišjem nivoju. Poleg ome-
njenega se bo v tem teniškem komplek-
su zgradil spremljajoči objekt, v katerem 
bodo slačilnice, kopalnice, sanitarije za 
moške, ženske in invalide. V posebnem 
prostoru bo prostor za spravilo vseh te-
niških orodij. Objekt bo imel osrednji 
skupni klubski prostor s čajno kuhinjo. 
Na severnem delu bo mini terasa. Osta-
li del kompleksa pa bo zapolnjen s par-
kirišči.

Z izgradnjo tenis igrišč želi občina za-
gotavljati optimalne pogoje za odvija-
nje tenis dejavnosti v lokalnem okolju in 
širše ter pri tem izpopolniti športno tu-
ristično ponudbo kot dopolnitev že ob-
stoječim turističnim dejavnostim v desti-
naciji Laško. 

Luka Picej
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PROJEKTIRANJE NOVEGA MOSTU V GRAČNICI

Občina vodi aktivnosti za izgradnjo mostu v naselju Grač-
nica na javni poti Gračnica-Zidani Most, preko reke Gračnice. 
Star most je neuporaben, začasno pa je za dobo 3 let nameščen s 
pomočjo Direkcije RS za infrastrukturo pontonski most, preko 
katerega se že dobre pol leta odvija promet. Projektiranje nove-
ga mostu poteka v smeri gradnje na isti lokaciji z eno podporo, 
kar bi znižalo investicijske stroške. Seveda je do končne rešitve 
še preuranjeno zaključevati, saj bodo na tej lokaciji imeli svoje 
pogoje tako službe Direkcije RS za vode, Direkcija RS za infra-
strukturo, Slovenske železnice in naravovarstveniki.

Luka Picej

REALIZACIJA PARTICIPATIVNEGA 
PRORAČUNA V LETU 2020

V sklopu participativnega proračuna so se v letošnjem letu 
realizirali naslednji predlogi krajanov:

V Krajevni skupnosti Jurklošter se je uredilo športno igrišče 
pri šoli v Jurkloštru. Ureditev je zajemala ureditev prostora in 
nabavo opreme. Gradbena dela in dobavo opreme je izvedel NR 
com, d. o. o., iz Jurkloštra.

Nova urbana oprema

Novi koši in tribune

V KS Sedraž je v teku postavitev panelne ograje okoli otro-
škega igrišča na Breznem. Kot najugodnejši izvajalec za dobavo 
in montažo panelne ograje je bil izbran ponudnik KOA, d. o. o., 
iz Izlak.

Panelna ograja

V KS Rečica se je realiziral projekt ureditve tematske poti na 
Šmohorju, ki se je izvedel pod imenom ureditve tematske poti 
B7 - Pot od lipe do lipe. Projekt smo izvedli v sodelovanju s 
STIK-om, gradbena dela je izvajal lokalni izvajalec Gradbena 
mehanizacija Trbovc Darko, s. p., iz Laškega, fotografiranje in 
digitalizacijo starih fotografij pa je izvedel Fotonist, d. o. o., iz 
Laškega.

                   Predlog obvestilne table za tematsko pot

V KS Laško je bila kot najboljši predlog izbrana ureditev 
mestnega parka v območju spomenika NOB med bivšo picerijo 
in kulturnim centrom, ki zajema umestitev spominskih obele-
žij zaslužnih krajanov mesta Laško. Prva faza izvedbe ureditev 
zajema izdelavo projektne dokumentacije faze IZP in PZI, ki jo 
izdeluje ATELJE BL Bojan Leva, s. p., iz Slovenskih Konjic, dru-
ga faza pa bo zajemala dejansko izvedbo del. 

Andrej Kaluža
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PARTICIPATIVNI PRORAČUN OBČINE 
LAŠKO ZA LETO 2021

Spoštovani občanke in občani,
na Občini Laško smo se skupaj s svetnicami in svetniki odlo-

čili, da pristopimo k izvedbi participativnega proračuna tudi v 
letu 2021. S participativnim proračunom imate občanke in ob-
čani priložnost predlagati nekaj, za kar si želite, da bi se v naši 
občini uresničilo. Vabim vas, da se povežete s sokrajani, obliku-
jete dobre predloge projektov in poskrbite tudi za podporo tem 
projektom. S svojimi predlogi se lahko kot posameznik aktivno 
vključite v razvoj skupnosti, saj sami najbolj veste, kaj je za vaš 
kraj najbolj primerno in potrebno. Lahko pa tudi zgolj podprete 
tiste projekte, ki se vam zdijo najboljši.

Župan Občine Laško Franc Zdolšek

KAJ JE PARTICIPATIVNI PRORAČUN?

Participativni proračun je sistem razporejanja dela proračun-
skega denarja tako, da pri odločanju o njegovi porabi sodelujete 
prebivalke in prebivalci občine, ki sami določite, katere investi-
cije so v skupnosti najnujnejše in kako želite prispevati k izbolj-
šanju kakovosti življenja v naši občini.

PREDNOSTI PARTICIPATIVNEGA PRORAČUNA

Vsaka občanka in vsak občan občine ima priložnost ne le so-
delovati pri odločanju o tem, kateri projekti se bodo v ožji lokal-
ni skupnosti, v kateri živi, izvajali, temveč lahko tudi sam pred-
laga projekte, ki bodo izboljševali življenjsko okolje.

KOLIKO SREDSTEV BO NA VOLJO?

V proračunu Občine Laško je za leto 2021 za participativni 
proračun namenjenih 90.000 eur.

Sredstva iz participativnega proračuna so razdeljena med po-
samezne krajevne skupnosti, to je po 10.000 eur na eno krajev-
no skupnost v občini.

KDO LAHKO SODELUJE?

Sodelujete lahko bodisi kot PREDLAGATELJ bodisi kot 
GLASOVALEC ali pa v obeh vlogah. V primeru, da želite biti 
predlagatelj, svoj projektni predlog oddate na predvidenem ob-
razcu na spletni strani, če pa želite za določen predlog zgolj gla-
sovati, svoj glas oddate v času glasovanja na način, ki bo za to 
določen.

Sodeluje lahko vsak prebivalec ali prebivalka s stalnim ali z 
začasnim bivališčem v občini Laško.

KAKO LAHKO SODELUJEM?

Projektni predlogi morajo biti oddani na za to predvidenem 
obrazcu, ki ga lahko dobite v Glavni pisarni Občine Laško, na 
spletni strani Občine ali na sedežu vaše krajevne skupnosti. V 
okenca pod zavihek Predlagatelj/-i vnesite zahtevane podatke:

ime in priimek, naslov stalnega ali začasnega prebivališča in 
kontakt (e-pošta in telefon).

Pod zavihek Krajevna skupnost izvedbe projekta označite 
krajevno skupnost, na katerega se nanaša vaš projektni predlog. 
Označite lahko le eno krajevno skupnost. 

Pod Naslov projektnega predloga napišite ime projekta, ki ga 
predlagate (npr. Obnova igral). Ime naj bo kratko in naj odraža 
bistvo predloga.

V zavihku Opis projektnega predloga čim bolj jasno in ra-
zumljivo opišite predlog ob pomoči naslednjih vprašanj:
• Kaj konkretno predlagate?
• Katero temo, težavo oz. izziv naslavlja pobuda?
• Kje konkretno naj bi se projekt izvajal?
• Kako naj bi se projekt izvedel?
• Kaj bi se po izvedbi projekta spremenilo?

V okencu pod zavihek Ocena stroškov izvedbe projektnega 
predloga navedite znesek za realizacijo projekta in višino posa-
meznih postavk. Ne pozabite priložiti predračuna.

Obrazec za predlog:

PREDLAGATELJ/-I:
Ime in priimek:
Naslov stalnega ali  
začasnega prebivališča:
Kontakt (e-pošta  
in telefon )

OBMOČJE IZVEDBE PROJEKTA (OBKROŽI,  
PODČRTAJ):
KS LAŠKO KS RIMSKE 

TOPLICE
KS JURKLOŠTER

KS MARIJA GRADEC KS REČICA KS ŠENTRUPERT
KS VRH NAD  
LAŠKIM

KS 
SEDRAŽ

KS ZIDANI MOST

Obvezna priloga: Dokazilo o lastništvu Občine Laško /posa-
mezne KS na območju predvidenega posega!
 
NASLOV PROJEKTNEGA PREDLOGA:

OPIS PROJEKTNEGA PREDLOGA:

OCENA STROŠKOV IZVEDBE PROJEKTNEGA PREDLOGA:

Ocena stroškov projektnega predloga (z vključenim DDV- 
jem): __________ EUR. 
Obvezna priloga predračun/predračuni

Predmet postavke Višina (v EUR)

Kraj in datum:                                           Podpis:
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KDAJ JE PROJEKTNI PREDLOG UPRAVIČEN ZA 
GLASOVANJE?

Projektni predlog je upravičen za uvrstitev na glasovanje, če 
izpolnjuje naslednje pogoje:
• prispeva k uresničevanju javnega interesa na območju obči-

ne,
• bo izveden na zemljiščih v lasti občine ali krajevnih skup-

nosti (te podatke lahko preverite na Občini Laško)
• še ni bil (so)financiran s strani občine,
• je finančno ovrednoten do največ 10.000 EUR z vključenim 

DDV-jem (nujno dokazilo s predračunom)
• ni uvrščen v načrt občinskih vlaganj po krajevnih skupno-

stih.

KAM IN KDAJ ODDAM PROJEKTNI PREDLOG?

Projektni predlog oddajte na predvidenem obrazcu do 31. 1. 
2021, in sicer do 24. ure po elektronski pošti na naslov obcina@

lasko.si ali po navadni pošti na naslov Občina Laško – Partici-
pativni proračun, Mestna ul. 2, 3270 Laško ali v glavni pisarni 
Občine Laško. Projektni predlogi morajo biti podani ob upošte-
vanju pogojev ter v roku.

Predlogi, ki bodo ustrezali merilom za upravičenost predlo-
gov in bodo imeli vse potrebne priloge, bodo objavljeni na sple-
tni strani občine. 

Predlogi, ki ne bodo ustrezali merilom in/ali ne bodo vsebo-
vali potrebnih prilog, bodo izločeni iz obravnave. 

GLASOVANJE

Glasovanje o participativnem proračunu bo potekalo v mar-
cu na spletni strani Občine Laško, na sedežih krajevnih skup-
nosti ter v glavni pisarni Občine Laško. Podrobna navodila 
bodo objavljena pred glasovanjem. 

Za dodatna pojasnila v zvezi s participativnim proračunom 
nas lahko kontaktirate po elektronski pošti na naslov obcina@
lasko.si.

Z ŽUPANOM O ZADNJIH 
DVEH LETIH

Dobri dve leti sta minili odkar smo v 
občini Laško izvolili novega-starega žu-
pana. Delo se je nadaljevalo, župan pa si 
je s sodelavci občinske uprave zadal še 
nove naloge, ki jih je v veliki meri tudi 
že izpolnil. 

Zadnje dve leti smo začeli z nekim za-
gonom. Res pa je, da nas je v letošnjem 
letu presenetila epidemija, ki je na več 
področjih zaustavila dogajanje in življe-
nje. S tem so povezane tudi nekatere in-
vesticije, vendar pa poskušamo slediti 
vsem zastavljenim ciljem.

Letošnje leto je res posebno, ne samo 
za laško občino, temveč za vse.

Res je. To leto bo zaznamovalo celot-
no zgodovino na vseh področjih in tudi 
v Laškem ni nič drugače kot drugod po 
državi. Letos se zaključuje ena največ-
jih investicij, ki bo doprinesla ogromno 
spremembo v samem razvoju občine La-

ško. To je novi most čez Savinjo in dva 
mostova čez Lahomnico ter nov podvoz. 
Vse to bo omogočalo sorazmerni in do-
ber razvoj občine na levem bregu reke 
Savinje in s tem se bo dal tudi nov zagon 
podjetništvu in razvoju na področju tu-
rizma in obrti.

Tudi v Rimskih Toplicah bo drugače.

Tudi v Rimskih Toplicah bomo kon-
čali nov podhod. Načrtujemo, da se bo 
gradnja končala v začetku prihodnjega 
leta oz. v prvi polovici leta. To bo velik 
doprinos za življenje v dolini Gračnice.

Kaj pa ostale investicije?

Želimo si nadaljevati z vsemi zastavlje-
nimi občinskimi investicijami. Nekatere 
smo že uspešno izvedli, druge so v prip-
ravi. Nestrpno pričakujemo tudi odobri-
tev evropskih sredstev, ki bodo v marsi-
čem omogočila bistveno bolj ekološko 
prijazno življenje v naši občini. Dograjen 
bo kanalizacijski sistem skupaj z obno-
vo vseh vodovodnih sistemov. Hkrati pa 
bomo pristopili k obnovi starega mestne-
ga jedra, ki bo dodana vrednost samemu 
mestu Laško.

Kako pa je kaj z gradnjo stanovanj?

V postopku je izdelava OPPN-ja za 
stanovanjsko sosesko v Debru. Želimo si 
in pričakujemo, da bo ta OPPN v nasled-
njem letu sprejet, saj bo s tem omogoče-
na gradnja 60 do 70 novih stanovanj, kjer 
bo del stanovanj namenjenih za mlade, 
del za socialno šibkejše prebivalstvo, del 
za trg in del kot varovana stanovanja.

Pred vami sta še dve leti, kako ju boste 
izkoristili?

Mislim, da so bili vsi mandati takšni, 
kjer smo imeli kar precej ambiciozno 
zastavljene cilje. Skupaj z vsemi občin-
skimi svetniki smo do sedaj tudi dobro 
sodelovali. Vesel sem, da smo tisto, kar 
smo obljubili na volitvah v velikem obse-
gu tudi izpolnili in obenem izpolnili tudi 
še kakšno dodatno stvar, ki ni bila v na-
šem programu.

Kaj bi sporočili občanom ob koncu ne-
navadnega leta?

Zadnjo soboto v novembru smo priž-
gali po Laškem praznične luči. S to osve-
tlitvijo želimo občanom polepšati dneve. 
Ker smo v adventnem času, je to čas pri-
čakovanja, zato tudi sam pričakujem in si 
želim, da bi se epidemiološka slika v ob-
čini in državi izboljšala. V prihajajočem 
letu pa želim vsem občankam in obča-
nom predvsem zdravja, sreče, osebnega 
zadovoljstva ter podjetniških uspehov.

Mojca Knez Jovan

Spoštovane občanke in občani  
občine Laško,

v prihajajočih prazničnih dneh vam 
želimo vse dobro, pustite  

slabe stvari za sabo  
in z optimizmom glejte  

v prihodnost.

Naj bo 2021 po vaših željah!

Župan Franc Zdolšek  
s sodelavci in občinskimi svetniki



OBČINSKI SVET / SVETNIŠKE SKUPINE

11

OBČINSKI SVET LAŠKO

Rebalans proračuna za leto 2020 in spremembe 
proračuna za leto 2021

12. seja Občinskega sveta je potekala 11. novembra v 
Thermani Laško.

Novembrska seja občinskega sveta je bila v znamenju ob-
činskega proračuna in stvarnega premoženja občine. Gra-
divo je bilo pripravljeno zaradi uskladitve proračunskih 
postavk in posameznih projektov s predvideno dinamiko 
izvajanja in potrebno višino sredstev za njihovo izvedbo. 
Občinski svetniki so po skrajšanem postopku sprejeli Od-
lok o drugem rebalansu proračuna Občine Laško za leto 
2020 in Odlok o spremembi proračuna Občine Laško za 
leto 2021. V skladu s tem so sprejeli tudi Sklep o spremem-
bah in dopolnitvah sklepa o Načrtu ravnanja s stvarnim 
premoženjem Občine Laško za leto 2021 in Sklep o spre-

membah in dopolnitvah Sklepa o določitvi skupne vred-
nosti pravnih poslov stvarnega premoženja, ki niso pred-
videni v Načrtu ravnanja s stvarnim premoženjem Občine 
Laško za leto 2021 

V decembru se bo izvedla dopisna seja, naslednja redna 
seja občinskega sveta pa bo predvidoma 3. februarja.

Gradiva za seje občinskega sveta in posnetki sej 
so dostopni na občinski spletni strani www.lasko.si. 
Prav tako so na občinski spletni strani objavljeni vsi 
sprejeti občinski predpisi (pod zavihkom »ZA OB-
ČANE«). 

Tanja Grabrijan

Rebalans proračuna za leto 2020 in spremembe proračuna za leto 2021 je 
občinskim svetnikom predstavila mag. Dragica Čepin, vodja Oddelka za pro-
račun in javne finance.

OO SLS LAŠKO

Na polovici mandata občinskega 
sveta

Za nami je že prva polovica manda-
ta tega občinskega sveta, torej imamo na 
voljo še dve leti, da dokončamo, udejanji-
mo načrte, za katere smo se zavzemali v 
času lokalnih volitev 2018.

Program, ki smo si ga skupaj z župa-
nom zastavili, je zelo obširen Predvsem 
na področju infrastrukture, družbenih 
dejavnosti, šolstva, zdravstva in turizma. 
Veliko teh investicij se je v prvem delu 
mandata že dokončalo oziroma se do-

končuje (prometna infrastruktura Marija 
Gradec, Rimske Toplice, prizidek k vrt-
cu RT, igrišče Rečica …), določene več-
je investicije pa se prestavijo v leti 2021 
in 2022, ko bodo na razpolago dodatna 
evropska in državna finančna sredstva 
po posameznih sklopih financiranja.

Potrdili in sprejeli smo proračun za 
leti 2020 in 2021 in kot novost v prora-
čun dodali postavko – participativni pro-
račun. Prav tako smo v novembru 2020 
že morali potrjevati 2. Rebalans prora-
čuna za leti 2020 in 2021 in to predvsem 
zaradi naravnih nesreč, ki so konec leta 
2019 ter v spomladanskem in jesenskem 
času 2020 prizadele občino Laško in pa 
seveda zaradi epidemije Covid-19, kar 
pomembno vpliva na splošno stanje ob-

čanov na vseh področjih našega udeja-
njanja in delovanja.

Pobude, ki so prihajale s strani naših 
svetnikov na posameznih odborih in ko-
misijah, ki delujejo pri OS in tudi na sa-
mih sejah OS, so bile v večji meri upo-
števane pri pripravi proračuna ali kot 
pomoč strokovnim službam pri odpravi 
problematike na terenu v dobrobit vseh 
občanov naše občine.

Glede na trenutno stanje bo prav tako 
naša dolžnost poskrbeti za starejše, ki 
postajajo vedno bolj ranljiva skupina, 
zlasti, kako omogočiti še dodatne kapa-
citete za institucionalno varstvo (domo-
vi za starejše) in tudi za različne oblike 
neinstitucionalnega varstva. Prav tako 
pa ne smemo spregledati samozaposle-
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Dve leti po uvrstitvi Liste Ljudje Lju-
dem v občinski svet je minilo neizmerno 
hitro. Lista ima v občinskem svetu le ene-
ga svetnika, zato smo glede na soroden 
način razmišljanja pri delovanju tesno 
sodelovali z listo Mlada moč občine La-
ško ter pri posameznih projektih z vsemi, 
ki vidijo občino Laško tako kot jo vidimo 
v Listi Ljudje Ljudem.

V preteklih 2 letih smo pri svojem delu opozarjali predvsem 
na probleme na področju gospodarstva. Posebej smo opozori-
li, da občina Laško sicer ima izdelano strategijo razvoja občine, 
ki pa je iz leta 2008 in kot takšna povsem zastarela. Še bolj za-
skrbljujoče pa je, da nihče ne spremlja nalog in ciljev, zadanih 
v tej strategiji. V letošnjem letu smo se zavzeli za izdelavo po-
sebnega programa pomoči turizmu, obrtnikom in malemu go-
spodarstvu, ki so zaradi razglašene epidemije najbolj prizadeti. 
Kljub temu, da smo na to opozorili že na julijski seji, na žalost v 

Polovica 
mandata je  
za nami

Drage občanke in občani,
smo približno na polovici mandata, 

zato je primeren čas, da se ozremo na-
zaj, katerim aktivnostim so naši svetniki 
Barbka Rode, Barbara Jančič, Danije-
la Bevk Knez, Bojan Šipek in Enej Kirn 
namenili največ pozornosti. 

Zelo nas veseli, da ste nas kot po-
membne sogovornike prepoznali pred-
vsem naši občani. Tako smo se podrobne-
je seznanili s problematiko zdravstvene 
postaje Rimske Toplice, kamnoloma 
Pojerje in odlagališča odpadkov CE-
ROZ. Ker ima vsaka medalja dve plati, 
smo informacije zbrali s strani vseh ude-
leženih in bili v več primerih vezni člen 
med občino in posameznimi skupinami. 
Verjamemo, da je mogoče do končnih re-
šitev priti le za skupno mizo, z medseboj-
no komunikacijo, spoštljivim odnosom 
in medsebojnim razumevanjem vseh 
vključenih strani.

Z namenom, da predramimo podje-
tniško žilico v mladih posameznikih in 
jim omogočimo čim boljše možnosti za 
začetek poslovne poti, smo se sestali s 
predstavniki Občine. Na pobudo zain-
teresiranih mladih s podjetniško žilico 
smo na Občini začeli pogovore o vzpo-
stavitvi prostorov za skupno delo (bolj 
znano pod imenom coworking). Pro-
jekt je zaradi trenutne Covid-19 situacije 
malo zastal. 

Predlagali smo, da se pripravi Pravil-
nik o sofinanciranju društev s področ-
ja turizma, olepševanja in promocije v 
občini Laško, ki bi v enakovredni položaj 

postavil tudi ta društva in jim omogočil 
enake možnosti prijave na občinske raz-
pise, vendar občinska uprava in večina 
svetnikov žal priprave pravilnika ni pod-
prla. So pa naši občinski svetniki, sku-
paj s svetniki krajevne skupnosti Rečica, 
pomembno pripomogli k realizaciji pro-
jekta obnove in izgradnje nogometnega 
igrišča v Hudi Jami. 

Veliko pozornosti smo namenili pro-
jektoma izgradnje oziroma bolje rečeno 
načrtovanja prizidka k Zdravstvenemu 
domu Laško in TIC-a Rimske Toplice. 
Pri obeh projektih smo opozorili na nep-
ravilnosti in izpostavili neskladja ter ne-
jasnosti, zlasti na finančnem in strokov-
nem/izvedbenem področju.

Tudi v prihodnje bomo podprli vse 
dobre projekte, ne glede na to, kdo bo 
njihov predlagatelj. Hkrati bomo kon-
struktivno predlagali izboljšave oziroma 
opozarjali na nepravilnosti ter pomanj-
kljivosti, kadar bo to na mestu. V MMOL 
podpiramo vse nujno potrebne investicije 
v naši občini. Delujemo pa v prepričanju, 
da morajo biti projekti premišljeni in vse-
binsko dobro pripravljeni, da ne bo za-

ključena investicija zgolj kljukica na pa-
pirju, temveč bo služila svojemu namenu.

Eden izmed najpomembnejših projek-
tov, za katerega se zavzemamo in mora 
biti realiziran v najkrajšem možnem 
času, je izgradnja stanovanjskih blokov 
v Debru. O prostorskem aktu bi Občinski 
svet že moral odločati, a ta zaradi določe-
nih pomanjkljivosti še ni prišel na dnev-
ni red. Potreb in interesa po novih stano-
vanjih je v naši občini ogromno, interes 
za gradnjo je izrazil konkretni investitor, 
zato bomo budno spremljali aktivnosti 
na tem področju in po najboljših močeh 
pomagali, da se gradnja čim prej začne. 
To je le eden izmed načrtovanih ukrepov 
za zmanjševanje odseljevanja mladih iz 
naše občine. Prav tako si ves čas prizade-
vamo za izboljšanje telefonskega in in-
ternetnega signala na področju celotne 
občine in še posebej na področju sivih lis.

V prihajajočih prazničnih dneh ekipa 
Mlade moči občine Laško vsem obča-
nom želi vse dobro, predvsem pa, da os-
tanete zdravi. 

Enej Kirn

ne (obrtna dejavnost) in področje turiz-
ma.

Vse naše delo je bilo usmerjeno v to, 
da se našim občanom izboljšajo življenj-
ski pogoji, ne glede v katerem predelu 
občine živijo. Želimo si še naprej dobre-
ga sodelovanja in da se brez zadržkov ob-

račate na nas svojimi pobudami in na ta 
način še izboljšamo življenje vseh nas v 
celotni občini Laško.

Ob tej priložnosti bi se zahvalil vsem 
svetniškim skupinam v OS za konstruk-
tivno in tvorno sodelovanje tako pri delu 
v odborih, komisijah in OS.

Naredimo si božične paznike mirne 
in prijetne. V letu 2021 pa obilo zdrav-
ja, osebne sreče, optimizma in pozitivne 
energije.

Srečno! 

Janko Cesar

LISTA
LJUDJE
LJUDEM

LL
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Spoštovane občanke in občani Občine Laš- 
ko!

Najprej en lep pozdrav, ki je bistven v teh 
zahtevnih časih, ko ne vemo ali bomo priš-

li domov zdravi in brez okužbe. Ko je ena iz-
med glavnih nalog vsakega posameznika, da 

poskuša poskrbeti, da se ne okuži sam in da okužbe ne prenese 
na svoje najdražje. Ko so pred nami tudi skrb za delovno mesto, 
skrb za naše otroke, vnuke in varno prihodnost. Da, skupaj smo 
v tej situaciji, v kateri nismo bili še nikoli prej in na katero se 
tudi različno odzivamo, a v vsem tem ne smemo prezreti svojih 
najdražjih in vseh ostalih, ki z nami delijo to skrb.

To besedilo je namenjeno vsem, ki jih skrbi za svojo druži-
no, vnuke, pravnuke, prijatelje, sosede in vse občanke in občane 
Občine Laško. Ker pa je življenje v lokalni skupnosti odvisno 
od delovanja države, vam moramo v tem prispevku vsekakor 
predstaviti širšo sliko. Upam, da bo uredniški odbor Laškega 
biltena prepoznal nujnost predstavitve te skupne slike in ne 
bomo podvrženi cenzuri, kajti tudi druge stranke so v določene 
tekste uvrstile področje državne politike.

Kot ste seznanjeni je prejšnja vlada vrgla puško v koruzo in 
skočila v prazen bazen, s tem pa je nastala situacija, ki je omo-
gočila pogumnim in sposobnim, da sestavijo vlado, ki se je spo-
sobna spopasti s pandemijo in pokazati, da se skupaj da pope-
ljati Slovenijo v boljšo prihodnost. Vsa čast za pogum strankam 
NSi, SMC, DESUS in SNS, da so svoje zasebne interese podre-
dile vsem državljankam in državljanom Republike Slovenije in 
omogočile sestavo vlade. Vedelo se je namreč, da bo pod vod-
stvom SDS delo veliko intenzivnejše, da bo za ureditev razmer 
potrebno razkriti dobaviteljsko mafijo na vseh področjih, da 
bo potrebno postaviti zdrave temelje. Da se ne bo nadaljevalo s 
prakso, ko npr. srčna zaklopka v Nemčiji stane nekaj čez 17.000 
eur, pri nas pa 22.000 eur ali pa, da v času razglašene epidemije 
»zaslužni« na RTV prejmejo do 4.000 eur dodatka k plači. Takih 
primerov je veliko in ni čudno, da se je država odzvala na na-
čin diskreditacij vseh, ki želijo delati in živeti od svojega znanja 
in dela. A delo se nadaljuje - prvi rezultati so na mizi, da pa je 
to vlada, ki ve kaj dela, se vidi tudi na lokalnem nivoju. V prvih 
mesecih je bil eden izmed ukrepov dvig tako imenovane glava-
rine, v proceduri je tudi predlog spremembe Zakona o finanč-
ni razbremenitvi občin, ki bo Občini Laško zagotovil dodatna 

Vsaka sled, ki ostane za nami, 
je odmev koraka.
Vsaka pot, ki jo prehodimo,
je seštevek naših sledi … 

(S. Kosovel)

rebalansu proračuna za leto 2020 in 2021 ta predlog ni bil upo-
števan. To je bil tudi razlog, da je svetnik Liste Ljudje Ljudem na 
novembrski seji glasoval proti sprejetju rebalansa. Ob ponov-
nem opozorilu na isti seji, da v rebalansu predlog pomoči go-
spodarstvu ni bil upoštevan, nas je župan občine Laško »zadol-
žil«, da Lista Ljudje Ljudem pripravi predlog pomoči. Ker nam 
je pomembno, da v največji možni meri občinski proračun in 
proračuni javnih podjetij občine Laško v teh negotovih časih, v 
okviru svojih zmožnosti pomagajo poslovnim subjektom, prip-
ravljamo predlog aktivnosti pomoči v sodelovanju s podjetniki 
naše občine.

V Listi Ljudje Ljudem vidimo občino Laško kot prostor, kjer 
lokalna skupnost išče in usmerja pozitivne zglede posamezni-
kov. Verjamemo, da je naloga Občine, da v okviru raznih raz-
pisov spodbuja in podpira projekte posameznikov, podjetij in 
društev in ne da je sama glavni nosilec in izvajalec projektov. Pri 
spodbujenih projektih namreč sodelujoči subjekti poleg svojih 
finančnih sredstev vložijo tudi energijo in strast v izvedbo pro-
jekta. Predvsem pa je pomembno, da to zagotavlja življenje pro-
jekta tudi po zaključku financiranja v okviru razpisa, kar mora 
biti temeljni cilj vsakega projekta. Vse prevečkrat je danes na-
mreč vidno, da se posamezen projekt kvalitetno izvaja le med 
časom trajanja razpisa, kasneje pa preprosto usahne in izgine. 

Prevečkrat se nam tudi zdi, da se življenje v občini odvija po 
načelu »samo, da nekaj je«. Posamezne aktivnosti se izvajajo 
zelo parcialno in ne rešujejo širših težav, ki jih čutijo ljudje. Ni 

namreč sodobnega, kvalitetnega akcijskega načrta-strategije z 
jasnim zapisom, kam želimo v naslednjih letih in kako bomo tja 
prišli. Skupaj moramo določiti, kako želimo, da občina izgleda 
in deluje v naslednjih 10-20 letih ter nato vse aktivnosti usmeriti 
za dosego tega cilja. Če verjamemo in večkrat javno izrečemo, 
da je najpomembnejši za občino Laško razvoj turizma, potem 
delujmo v tej smeri. Zavzemamo se, da se zbrano turistično ta-
kso usmeri v nove turistične produkte in projekte, ki bodo ob 
investiciji nazaj prinesli sredstva skozi nove obiskovalce in novo 
vplačano turistično takso. Pri tem verjamemo, da je ključno po-
svetovanje in sodelovanje s turističnimi subjekti, ki dejansko iz-
vedejo ogromno aktivnosti, da v občinski proračun vsako leto 
priteče skoraj 400.000 € turistične takse. Izgradnjo cest mi šteje-
mo v osnovno infrastrukturo in ne v turistični projekt!

V Listi Ljudje Ljudem verjamemo v izjemen pomen kvalite-
tnega sodelovanje med vsemi zainteresiranimi posamezniki in 
subjekti v naši občini, saj lahko samo vsi skupaj zgradimo oko-
lje, ki bo zagotavljalo najboljše možnosti za življenje prebival-
cev in najboljšo ponudbo za obiskovalce. Vsekakor bi moralo 
sodelovanje potekati v skladu z modrostjo perzijskega pesnika 
Rumija, ki pravi: »Sveča ne izgubi niti kančka svetlobe, ko priž-
ge drugo svečo«. 

Samo svetlobe je več. Za vse.

Boštjan Vrščaj

Leto, od katerega se počasi poslavljamo, nam je 
naklonilo veliko nepredvidenih in povsem novih 
izkušenj, ki pa smo jih zmogli premagati. Naj nam 
kljub njihovi teži ostane le tisto dobro, ki je vred-
no spominjanja. Obdobje adventnega časa pa nas 
vzpodbuja v upanju, veri, veselju in miru, ki naj se-
števa naše sledi in nas vodi tudi v letu 2021. 

Blagoslovljen božič in srečno novo leto vam želi 

Svetniška skupina N.Si

OO SDS  
Laško
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Svetniška skupina 
Socialnih demokratov

Na polovici mandata v 
Občinskem svetu Občine 

Laško 2018-2022, člani svetniške skupine 
Socialnih demokratov Laško Bojana Kus-
tura, Uroš Lukič, Damjan Kovač in Mar-
jan Kozmus lahko ugotovimo, da smo 
svojim konstruktivnim delovanjem v po-
sameznih odborih in Občinskem svetu 
Občine Laško z ostalimi člani doprinesli, 
da smo uresničevali zastavljene cilje sko-
zi posamezne projekte. Naša ocena je, da 
je bila večina predlogov že usklajena na 
delovnih telesih občinskega sveta, tako da 

je občinski svet z malimi popravki spre-
jemal pripravljene predloge. V svetniški 
skupini SD tudi ugotavljamo, da tisti pro-
jekti, ki so bili v pristojnosti Občine in 
so bili strokovno pripravljeni v občinski 
upravi s podporo župana, so bili realizira-
ni. Projekti, ki imajo podporo države pa 
se odmikajo od zastavljenega cilja, ven-
dar tudi to bomo v bodoče realizirali. V 
kolikor ne bi bilo neurja po posameznih 
KS, kar trikrat se je to zgodilo in epide-
mije Covid-19, bi lahko rekli, da nam je 
uspelo uresničiti zastavljene cilje, ki so v 
pristojnosti Občine Laško. Sodelovanje z 
županom in strokovnimi službami je bilo 
konstruktivno in dokaj uspešno.

Kako v drugi polovici mandata?
Nadaljevati s konstruktivnim delom 

z ostalimi člani občinskega sveta, župa-
nom in strokovnimi službami Občine 
Laško. Uresničiti še vse projekte, ki so bili 
v načrtih razvojnih projektov in so izpa-
dli zaradi objektivnih razlogov in neak-
tivnosti države. Da jih naštejemo samo 
nekaj: ureditev kolesarske poti Celje-La-
ško; ob zaključku velikega železniškega 
projekta Zidani Most- Celje zagotoviti, 
da bo infrastruktura ob tem projektu do-
bila dodano vrednost; ker smo ena naj-
bolj poplavno ogroženih občin moramo 
nadaljevati z zavarovanjem območja; 
dolgotrajna oskrba za starejše; razvoj ko-

sredstva in jo delno razbremenil administrativnih-birokratskih 
ovir. Kljub pozivu predsednika vlade Janeza Janše se je ustvarila 
radikalna levica, ki ni podprla proračuna za leti 2021 in 2022, 
ki bo vsako proračunsko leto Občini Laško namenil dodatna 
sredstva v višini 610.511 eur, kar bo glede na povečana sredstev 
iz EU omogočilo lokalni skupnosti bistveno povečanje investi-
cij. Na tem mestu lahko omenim, da je leta 2005 svojo mod-
rost pokazal Borut Pahor, ki je sklenil z Janezom Janšo pogod-
bo, potem pa ga tudi na naslednjih volitvah premagal, a seveda 
s pomočjo globoke države, ki je zrežirala lažno afero Patria. Če 
želite prejemati še naprej 20, 30 ali 40 % manjše plače ali še nap-
rej imeti majhne pokojnine, potem podprite globoko državo in 
dobaviteljsko mafijo, če pa želite, da bodo vaši otroci in vnuki 
živeli boljše, varneje hodili po sprehajalnih poteh in imeli enaka 
izhodišča, nas podprite na naslednjih volitvah. Te zavrnitve so-
delovanja k sreči nismo deležni na lokalnem nivoju, kajti župan 
Franc Zdolšek nas je postavil pred dejstvo, da je v dobro občank 
in občanov nujno sodelovanje.

Je pa pred nami kar nekaj izzivov, da stvari postavimo na 
pravo mesto. Med prioritetami nam bo, kako Občino Laško 
predstaviti kot atraktivno lokacijo, ki bi jo prepoznali gospo-
darstveniki in posledično ustanovili podjetja z večjo dodano 
vrednostjo, kajti število prebivalcev nam vztrajno pada, posle-
dično s tem pa tudi finančna sredstva, ki nam jih namenja dr-
žava. Eden izmed ukrepov bo ureditev komunalno opremlje-
nih parcel, ki jih za ugodno ceno ponudimo na trgu, še vedno 
smo infrastrukturno prikrajšani tako na področju cestnih in IT 
povezav. Več pozornosti bi bilo potrebno posvetiti tudi gradnji 
neprofitnih stanovanj, ki omogočajo mladim družinam dosto-
pnost do stanovanja v našem okolju ter na koncu koncev tudi 
resnejšo družinsko politiko. Ker so to zahtevna vprašanja, bo v 
to rešitev nujno vključiti strokovni del, ne smemo pa zanemari-
ti pobud posameznikov, ki so pripravljeni na resna vlaganja na 
teh področjih. 

Turizem je ena izmed panog, ki je naša prihodnost in gonil-
na sila razvoja, saj imamo Thermano Laško in Rimske terme, 
kjer se po vseh močeh trudijo za čim boljše poslovanje. Viden 
napredek je pri kongresnih gostih in raznih športnih skupinah, 
kar je pa neposredno vezano na naše športne objekte in občin-
ske investicije na tem področju. A veliko bo še potrebno storiti 
na področju lokacij, ki bi tem gostom poleg samih term omogo-
čale, da svoj čas preživijo še drugje, npr. na turističnih kmetijah. 
Seveda morajo te lokacije razen kakovostne hrane nuditi tudi 
dodatne športne, pohodniške, muzejske in storitvene ponudbe 

(kovaštvo, sodelovanje pri opravilih, npr. peki, lončarstvu itd.). 
Tu bo potrebno vložiti dodaten trud in seveda skupaj z lastniki 
takih lokacij nameniti finančna sredstva. Ravno tako je potreb-
no preučiti  predlog, da Občina  Laško odpre trgovino, zaposli 
prek javnih del trgovke, ki tržijo zjutraj dostavljene kmetijske 
in druge izdelke, sami pridelovalci in izdelovalci pa se posvetijo 
osnovni dejavnosti. Da povzamemo nujno - potrebno je izbolj-
šati pogoje za razvoj podjetništva, imamo pa tudi še veliko dela 
na področju izgradnje cestne, vodovodne, internetne povezave. 
Da je naše delo na občinskem nivoju pozitivno za občanke in 
občane se vidi, ko izpostavimo vsako posamezno problemati-
ko, ki nam jo javite. Med drugim smo izpostavili nov most v 
Rimskih Toplicah, kolesarsko povezavo Laško-Rimske Toplice-
-Hrastnik-Zidani Most, ureditev Aškerčeve ceste, ceste Povče-
no-Zabrež-Radoblje, ureditev plazu Kristanc, asfaltiranje ceste 
Lokavec-Kolman in Lovrenc, storitve ZD Laško, Rimske Topli-
ce in Jurkloštra, gasilstvo in še bi lahko naštevali. Torej, verje-
mite - vse, kar opazimo sami ali na kar nas opozorite vi vedno 
izpostavimo na ustreznih nivojih.

Je pa naša naloga tudi skrbeti za ljudi pomoči potrebnim, ki 
se lahko obrnejo na nas s težavami, s katerimi se srečujejo v da-
našnjih časih, tako osebno na Štefanijo Pavčnik ali na telefon 
041 696 883.

V prihodnost lahko pogledamo skrbno, a vseeno z optimiz-
mom, kajti vedno smo se znali, ko je bilo težko, zbrati in spre-
jemati pravilne odločitve, zato vam želimo ob prihajajočih pra-
znikih: božiču, dnevu samostojnosti in enotnosti in novemu 
letu družinske sreče, poguma in zdravja.

Štefanija Pavčnik
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munalne dejavnosti v občini Laško – od-
vajanje odpadnih voda, odpadno blato in 
razvoj vodovodnega omrežja.

Uresničevanje participativnega prora-
čuna po krajevnih skupnostih, poudarek 
na raznolikosti podeželja in vključevanje 
produktov v turistično ponudbo občine 
Laško, ne pozabiti na ranljive skupine, 

pomagati vsem, ki so pomoči potrebni.
V svetniški skupine SD smo se v letu 

2020 odločili, da Občinska organizaci-
ja Socialnih demokratov nameni denar-
na sredstva za to potrebnim družinam, 
v mesecu marcu smo nakazali Rdečemu 
križu Laško 600 €, v mesecu decembru 
smo prispevali 400 € za pomoč druži-

ni, ki jo je izbral Rdeči križ Laško. Tako 
bomo nadaljevali tudi v bodoče in se 
zahvaljujemo RK Laško za sodelovanje.

Srečno in bodite zdravi!

Marjan Kozmus, 
vodja svetniške skupine SD

Znašli smo se v velikih težavah, mor-
da največjih po slovenski osamosvojitvi. 
Gospodarstveniki, trgovci, avtoprevo-
zniki, frizerji, obrtniki, hotelirji, turi-
stični delavci … Dnevno me kličejo, 
pošiljajo sporočila, se sprašujejo, kdaj 
bo do njih končno prišla pomoč, kdaj 
bodo njihova opozorila in predlogi pad-
li na plodna tla. 

Na ta vprašanja nimam odgovorov, 
saj ima škarje in platno v rokah vlada. 
Zato pa vsakodnevno na vlado dajem 
dobronamerne pobude za ukrepe, ki 
zadevajo do sedaj »spregledane« in naj-
bolj prizadete skupine, branže in dejav-
nosti. Vse tiste, ki jih je vlada v dose-
danjih sprejetih šestih protikoronskih 
paketih v veliki meri zaobšla. Zato smo 
v SD k tem paketom pripravili števil-
na dopolnila, da likvidnostna pomoč 
do najbolj prizadetih podjetij pride čim 
prej, nemudoma. Sam se skupaj s pos-
lanskimi kolegi iz opozicije v državnem 
zboru trudimo, da se sliši glas gospo-
darskih združenj in zbornic, pa sindika-
tov, samostojnih podjetnikov, delavcev 
v kulturi in v prireditvenih dejavnostih, 
vseh, ki v tej situaciji niso ali so prema-
lo slišani. Socialni demokrati smo med 
drugim dali predlog, po katerem gre di-
namika razdeljevanja sredstev po nače-
lu: najprej denar, potem birokracija, ko 
npr. sprejeta poroštvena shema, ki naj bi 
bila »zdravilo« za likvidnost podjetij, še 
vedno ne deluje. 

Ob obravnavi šestega protikoron-
skega paketa sem ministra za finan-
ce opozoril, da vsa ta silna sredstva ne 
bodo pomagala, če ne bodo takoj prišla 
do ljudi in gospodarstva. Pa ne na na-
čin, kot si ga je zamislila vlada, nekako 
po ključu metanja denarja iz letečega 
helikopterja: »ni važno kam pride, če 
pride, važno, da smo ga iz helikopter-

ja odvrgli«. Te neposrečene in premalo 
dodelane gasilske akcije, katerim vedno 
sledijo napovedi o novih zakonodajnih 
paketih št. 7, 8 …, ne bodo dale želenih 
rezultatov. Zato sem predstavnikom ko-
alicije predlagal, da se obravnava težave 
posameznih dejavnosti ter sprejme uk-
repe, ki so tem dejavnostim prilagojeni 
in bodo odgovarjali na njihove specifič-
ne težave. Gostinec z visoko najemni-
no in 10 zaposlenimi potrebuje drugač-
ne ukrepe kot obrtnik, ki lahko delno 
opravlja svojo dejavnost itd.

Tudi ob obravnavi proračunskih do-
kumentov sem želel, da bi vlada več 
sredstev namenila prepotrebnim lo-
kalnim projektom, med drugim za za-
gotovitev sredstev za izgradnjo nujno 
potrebne protipoplavne rešitve v obči-
ni Laško. Na ministra za infrastrukturo 
pa sem podal več dopisov in poslanskih 
vprašanj o izgradnji krožišča G1-5/328 
in R3-681/4005 v Laškem, glede na to, 
da bi se z gradnjo moralo pričeti že v za-
četku letošnjega leta. Prav tako sem še 
pred drugim valom epidemije na vlado 
podal pobudo za podaljšanje veljave tu-
rističnih bonov ter predlagal možnost, 
da lahko bone starejši in bolni koristijo 
za njih bolj potrebne dejavnosti (reha-

bilitacija, dodatna zdravstvena oskrba). 
Vsem tem dobronamernim pobudam je 
skupno ravno dejstvo, da je vlada pre-
malo pozorna na hitro izvedljive rešit-
ve, ki pa bi izjemno olajšale življenja lju-
di. Kot prvopodpisani k zakonu o šolski 
prehrani sem pred poslanke in poslan-
ce prišel tudi z idejo, da se v času šola-
nja na domu za vse otroke zagotovi to-
pel obrok. Ministrstvo je z okrožnico to 
idejo povzelo, vendar samo v delu, da 
se topel obrok v času šolanja na domu 
zagotovi otrokom iz socialno ogroženih 
družin. Ponovno smo za vse otroke sku-
šali topel obrok zagotoviti pri sprejemu 
protikoronskega zakona, a žal tudi ta 
predlog ni dobil zadostne podpore. 

Kljub temu pa želim leto zaključiti z 
lepšimi novicami. Sočutje in pomoč lju-
dem v stiski so mlada dekleta iz občine 
Radeče spodbudili k organizaciji dobro-
delne akcije »Postani Rudolfov pomoč-
nik« za zbiranje daril za otroke iz soci-
alno šibkih družin. Ta in vse podobne 
akcije širom Slovenije tudi v naših krajih 
prižigajo žarke optimizma in solidarno-
sti. In verjamem, bomo z novim letom 
skupaj stopili v prijaznejši čas. Vse dobro 
v 2021!

Vaš Matjaž Han
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Iztrgani pozabi

Leto za letom se v naši Krajevni skupnosti trudimo iztrgati 
pozabi ljudi, ki so na nek način s svojim minulim delom zaslu-
žili, da se jih lokalna skupnost ob primerni priložnosti spomni 
in jih na primeren način nagradi. V ta namen so tudi vsakole-
tna občinska priznanja, ki se podeljujejo ob ob občinskem pra-
zniku. V KS Laško imamo s svojimi predlogi včasih več, drugič 
manj uspeha. Pa vendar nam večinoma le uspe, da člani občin-
skega sveta prepoznajo naše predloge in posledično nagradi-
jo predlagane. Tudi letos je bilo tako in nagrajenci so postali: 
Jože Stanič in Mihael Lončar (zlati grb), Zdravko Martun, Jože 
Kotnik in Franc Podkoritnik (srebrni grb) ter Cvetka Sikovšek 
in Nogometni klub Laško (bronasti grb). Žal nam je, da je seda-
nja situacija preprečila slavnostno akademijo s podelitvijo pri-
znanj v Kulturnem centru. Kljub temu ta priznanja nimajo nič 
manjše vrednosti. 

Vsem nagrajencem v imenu Krajevne skupnosti Laško iskre-
no čestitam!

Minulo delo

Tudi letošnje leto je bilo zanimivo, še posebej glede izpolnje-
vanja plana dela. Z napori, ki niso bili majhni, nam je uspelo 
izpolniti večino zastavljenih ciljev. Še posebej pa smo veseli, 
da nam je uspelo s sodelovanjem celjske občine asfaltirati dva 
odseka cest v Rifengozdu, in sicer do domačij Bevc in Miloš-
ič. Omenjeni cesti namreč deloma potekata po celjski občini in 
zato nam je v posebno veselje, da nam je uspelo doseči primeren 
sporazum s Celjani. Tu gre velika zahvala Saši Lupše, Matjažu 
Kapitlerju, Ferdu Hercogu in seveda domačinom, ki so skupaj z 
nami uspeli pripraviti spodnji ustroj omenjenih cest. V Brstni-
ku nam je uspelo urediti asfaltno pot do domačije Krajnčevih, 
po domače pri Pintar. Pa še skok v Debro-Mulenco, kjer smo 
z asfaltom prevlekli odcep ceste do domačije Deželak-Mrgole, 
po domače pri Primož. Kakšnega pomena je za te odročne kra-
je sodobna asfaltna pot, vam lahko povejo le omenjeni krajani. 
Več o realizaciji programa dela KS Laško si lahko ogledate na 

naši spletni strani. Tam si lahko preberete tudi vse potrebne in-
formacije o načrtu zimske službe v prihajajoči sezoni.

Vsem skupaj hvala za sodelovanje in srečno ter varno vožnjo 
želimo!

Spet doma

Ob koncu poletja se je po dolgih letih življenja na Kranjskem, 
v svoj domači kraj vrnil dr. Tomo Korošec, častni občan Laške-
ga. Veseli me, da sta se z ženo odločila svojo častitljivo starost 
preživeti v Laškem, kjer se je Tomo tudi rodil. Mnogim je znan s 
šaljivim vzdevkom »profesor vejica«, ki si ga je »pridobil« s stra-
ni študentov Filozofske fakultete oziroma na Fakulteti za druž-
bene vede. Meni pa je moj nekdanji sosed ostal najbolj v spomi-
nu po televizijski oddaji »Pet minut za boljši jezik«. Kot se sedaj 
moderno reče, je to še ena dodana vrednost za mesto Laško, ki 
jo bomo oz. ga bomo lahko srečevali na ulicah starega mestnega 
jedra. Ker nam trenutne okoliščine ne dovoljujejo izvedbo pri-
merne dobrodošlice (le-to bomo izvedli ob prvi mogoči priliki), 
naj bo ta sestavek kot drobna pozornost ob njegovi vrnitvi. 

Spoštovani gospod Tomo, v imenu Krajevne skupnosti Laško 
izrekam tebi in ženi prisrčno dobrodošlico z željo, da se v La-
škem počutita prijetno, ter da svoj čas preživita srečno in zdra-
vo.

Martin Kokotec

VSEM KRAJANKAM IN KRAJANOM  
KRAJEVNE SKUPNOSTI LAŠKO ŽELIMO  

VESELE BOŽIČNE PRAZNIKE TER SREČNO  
IN ZDRAVO NOVO LETO 2021!

KS LAŠKO
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ZAHVALA

So ljudje, ki jim je preprosto treba 
reči HVALA!!

V mesecu novembru je tudi za nas 
posijal žarek sreče in upanja, da enkrat 
pa le dočakamo urejeno cesto in pri-
hod do doma. Sploh v zimskih dnevih, 
ko je najhujše z dostopom. S skupnimi 
močmi nam je sedaj uspelo. Iz srca se 
še posebej zahvaljujemo Martinu Ko-
kotcu, Ferdu Hercogu, županu Fran-

cu Zdolšku in Občini Laško, Krajevni 
skupnosti Laško in podjetju GM Her-
cog.

Prav tako se zahvaljujemo družini 
Guček iz Rifengozda, ki so tudi prispe-
vali po svojih močeh, čeprav vemo, da 
je vsak evro težko prigaran.

In srčno upamo, da v prihodnje tudi 
ta žarek dobrote in sreče, kjer se je se-
daj ustavil, posije še naprej proti njiho-
vemu domu.

V zimskih časih so res katastrofal-
ni pogoji, in če moraš na pot vsak dan, 
se dobro zavedaš, kaj pomeni urejen 
dostop.

Še enkrat VSEM iskrena HVALA!
Vsem, ki še čakate na svoje žarke 

sreče, ne obupajte. Sonček posije pa 
tudi, če moraš čakati, čakati ...

SREČNO in ZDRAVO VSEM!

Marija in Darja Krajnc

Znanec iz sosednje ulice

Bilo je v torek zvečer, na predvečer 
martinovega. Glede na trenutne okoliš-
čine, vendar v skladu s pravili NIJZ, se 
nas je peščica zbrala in odrinila na »Ma-
jerhof« k Turnškovim. Miniaturna zased-
ba pihalne godbe je zaigrala podoknico 
slavljencu, ki je dan za tem praznoval 80 
let. Presenečenje z »ofiranjem« je bilo 
popolno, saj nihče od domačih kaj take-
ga ni pričakoval. Sledila so kratka voščila 
in zdravica, nato pa kakor hitro smo priš-
li, tako smo tudi odšli. 

Tone Turnšek, častni občan Občine 
Laško, dolgoletni direktor Pivovarne La-
ško, predsednik Prireditvenega odbora 
turistične prireditve Pivo in cvetje, pred-
sednik Rokometnega kluba Celje in še 
kaj bi se našlo, je v Laškem prisoten že 
vrsto let. Namenoma v tem sestavku ne 
bom navajal letnic. Kot mlad fant, s kon-
čano fakulteto, je začel z delom v laški pi-
vovarni. Prišel je iz Zgornje Savinjske do-
line, točneje iz Rečice ob Savinji. Tu se je 
takoj ustalil in postal Laščan. Lahko reče-
mo, da se je in se še bolj počuti Laščana 
od marsikaterega domačina. Njegov pog-
led na okolje, v katerega se je preselil je 
izjemen. S svojo ekipo iz Pivovarne, v ka-
teri so bili Jože Sadar, Janko Remic, Franc 
Rojnik, Gorazd Šetina, Marjan Zor, Jan-
ko Deželak in drugi je pustil v Laškem in 

okolici velik neizbrisen pečat. Naj ome-
nim, da je bila Pivovarna Laško pod nje-
govim vodstvom ena izmed najmoder-
nejših v Evropi. Vendar pa se njegovi 
pogledi niso ustavili samo znotraj pivo-
varniškega dvorišča. Ogromno je s svo-
jo ekipo delal tudi v lokalnem okolju. Tu 
naj izpostavim tradicionalno turistično 
prireditev Pivo in cvetje, ki si je ni mogo-
če zamisliti brez sodelovanja pivovarne. 
Športna dvorana, Kulturni center, grad 
Tabor, Hotel Savinja, Hotel Hum in neiz-

merni kilometri asfaltnih cest in vodovo-
dov v bližnji in daljni okolici naše občine 
je nekaj najbolj prepoznavnih objektov 
oziroma infrastrukture, ki so bili pos-
tavljeni oziroma obnovljeni v njegovem 
času. In nenazadnje izjemno sodelova-
nje s pokojnim laškim župnikom Jože-
tom Horvatom. Rezultat je bilo obnovlje-
no župnišče in še nekaj drugih sakralnih 
objektov v laški župniji. Omenjene stvari 
je potrebno poudariti, saj še danes mar-
sikomu v Laškem ni jasno, od kod je kaj 
prišlo. Vse kar je bilo narejeno, je bilo na-
rejeno za ta kraj in ostalo bo temu kra-
ju. Takšno je njegovo razmišljanje o La-
škem. Seveda pa je poleg vsakodnevnega 
dela Tone Turnšek našel čas tudi za šport. 
Navdušen je bil (in je še) nad rokome-
tom. Ljubezen do tega športa ga je med 
drugim pripeljala tudi do naslova evrop-
skega klubskega prvaka. Sicer pa lahko 
ponosnega osemdesetletnika pogosto vi-
devamo na laških ulicah in okoliških po-
teh v družbi pohodnih palic. Rad skrbi za 
psihofizično kondicijo in pri tem mu tudi 
vreme ni ovira. Srečno in prijetno pot.

V imenu Društva upokojencev Pivo-
varne Laško in v imenu Krajevne skup-
nosti Laško Vam spoštovani Tone še 
enkrat želim vse najboljše in še na mno-
ga zdrava leta!

Martin Kokotec

KS RIMSKE TOPLICE

Dragi sokrajani,
predstavniki Krajevne skupnosti Rimske Toplice 

Vam želimo lepe in vesele praznike. Preživite jih v kro-
gu tistih, ki jih imate najraje. Pravijo, da se moramo iz 
vseh slabih stvari nekaj naučiti. Leto 2020 nam je dalo 
lekcijo, da je zdravje res tisto prvo in najpomembnejše 
v našem življenju. Zato Vam v letu 2021 želimo pred-
vsem veliko zdravja, razumevanja in čim več veselja. 

KS Rimske Toplice
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KS REČICA

Za nami je težko leto. 
Polno novosti in pre-
izkušenj. Z besedami 
predsednice KS Rečica 

Urške Knez: »Nam v letošnjem letu nara-
va ni prizanašala, saj smo se morali v KS 
Rečica soočiti s poletnimi neurji in od-
pravljanjem škode. Zaradi Covida  smo 
odpovedali sicer dobro obiskano priredi-
tev 1. maj na Šmohorju, pa tudi prosla-
vo  ob krajevnem prazniku. Sindikalni 
dom še vedno sameva, njegovo okolico 
pa urejamo v sklopu investicije v nogo-
metno igrišče.« Zdi se, kot da je zaradi te 
nadloge vse »na čakanju«.

Verjetno si vsi strašno želimo, da bi 
nam leto 2021 vrnilo, kar nam je 2020 
vzelo. Sama med drugim pogrešam ne-
omejeno druženje s »svojimi« ljudmi, 
možnost obiska kulturnih prireditev za 
polnjenje duše in športnih dejavnosti 
za ohranjanje kondicije, predvsem pa 
pogrešam neomejen in svoboden vdih 
svežega zraka. Stopiti iz stanovanja brez 
maske, vreči maske za zmeraj v sme-
ti, kakšno olajšanje bi to bilo. Tega nam 
vsem želim v letu 2021 - da odvržemo 
maske in zadihamo s polnimi pljuči, ker 
bo nadloga končno za nami!

Ker verjamem v čudežno moč besed, 
želim ob koncu leta z vami deliti še pov-
zetek ene zen zgodbe …

Popotnik prispe do nekega mesta 
in preden vstopi vanj povpraša stare-
ga modreca, sedečega pri vhodnih du-

reh: »Pozdravljen. Hodim po svetu in 
iščem nov dom. Povej mi, kakšni so ljud-
je, ki žive v tem mestu?« Starec ga na to 
povpraša: »Najprej mi povej, kakšni so 
ljudje v mestu, iz katerega prihajaš?« Po-
potnik odgovori: »Grozni so. Sebični, 
nesramni, obrekljivi, škodoželjni.« Sta-
rec na to odgovori: »Tudi v tem mestu so 
takšni ljudje. Tu ne boš našel sreče.«

Čez čas se pri istem starcu oglasi še en 
popotnik, ki išče novo domovanje. Tudi 
njega zanima, kakšni ljudje žive v meste-
cu za vrati in starec tudi njega povpraša 
po prebivalcih v prejšnjem bivališču. Po-

potnik odgovori: »Ljudje v tistem mestu 
so dobri - radodarni, prijazni, odprtega 
srca. Čudoviti so, rad sem živel z nji-
mi.« Modrec na to odgovori: »Tudi v tem 
mestu so takšni ljudje. Tudi tukaj boš na-
šel srečo.« 

Dragi krajani, upam, da je (za vas) Re-
čica kraj dobrih in srčnih ljudi. Saj tak 
kraj lahko naredite samo vi.

Srečno 2021! 
Sledijo še iskrena voščila predsednice, 

podpredsednika in članov Sveta KS Re-
čica.

Katja Goluh

Miklavževanje v Sedražu

V teh težkih časih, ko se vsi 
skupaj soočamo s korona krizo, 
so se prizadevni člani društva 
Govce odločili, da kljub vsemu 
organizirajo že 4. tradicionalno 
Miklavževanje.

Miklavževa družina se je v 
soboto, 5. 12. 2020, zapeljala v 
prav vse zaselke krajevne skup-
nosti in obdarila kar 120 otrok.

Čeprav je bilo Miklavževa-
nje letos izvedeno drugače, je 
prihod Miklavža na otroških 
obrazih pričaral nasmeh, prav 
tako je bil pričaran nasmeh 
tudi na obrazih starejših.

Miklavževanje je bili izvede-
no ob pomoči Gasilske enote 
Sedraž in Krajevne skupnosti.

KS Sedraž

KS SEDRAŽ

Na nadomestnih volitvah v Krajevni 
skupnosti Sedraž izvoljeni trije novi 
člani

V Krajevni skupnosti Sedraž so 18. 10. 
2020 potekale nadomestne volitve v obeh 
volilnih enotah, kjer je skupaj glasovalo 
126 volivcev.

V prvi volilni enoti sta bila izvoljena 
Nataša Padežnik in Zoran Gračner, v 
drugi volilni enoti je bil izvoljen Dami-
jan Knez.

Konstitutivna seja Sveta krajevne 
skupnosti je bila sklicana 30. 10. 2020. 
Na seji je bilo prisotnih vseh 6 članov. Za 
predsednico je bila izglasovana Julita Pi-
lih, za podpredsednika Alojz Podkori-
tnik, za tajnico pa je bila imenovana Na-
taša Padežnik.

»Krajankam in krajanom Rečice voščim vesele 
praznike! Želim si, da bi jih vsi preživeli zdra-
vi in v krogu najbližjih, v novem letu pa že-
lim vsem veliko zdravja, veselja in uspehov, pa 
tudi druženja in vsega, kar nam letos ni bilo 
dano!«

Urška Knez

»Spoštovani krajani KS Rečica, v letu 2021 že-
lim, da bi se vam dogajalo čim manj takšnih 
neprijetnih dogodkov kot v letu 2020 in da bi 
lahko v podobnih primerih vedno dobili ustre-
zen odziv in pomoč v svetu KS.« 

Peter Krašovec

»Spoštovani krajani. Leto, ki se izteka, nas je 
postavilo pred mnoge preizkušnje in omejitve. 
Želim vam, da bo leto 2021 bolj naklonjeno.«

Gregor Podkoritnik

»Vsem krajankam in krajanom želim blagos-
lovljene božične praznike.
Leto 2021 naj vsem prinese obilo zdravja ter 
poslovnih in osebnih uspehov.

Mi, predstavniki KS-a, pa se bomo še naprej 
trudili, da bomo vsaj malo pripomogli k dob-
remu življenju v naši skupnosti.«

Marjan Belej

»Spoštovani, leto 2020 je zanimivo leto. Leto, 
ki nam je v življenja prineslo mnogo spre-
memb - dobrih in slabih. Poskusimo iz vseh 
sprememb vzeti le tiste najboljše in jih popelji-
mo naprej v leto 2021. Srečno in zdravo.« 

Bojan Bukovec

»Dragi krajani KS Rečica. Leto 2020 je bilo 
leto, ki je pred nas postavilo veliko izzivov, 
vendar pa verjamem da jih lahko v letu 2021 
s pozitivno energijo, povezanostjo in sodelo-
vanjem tudi premagamo. Vsem bi zaželel lepe 
praznike v krogu najdražjih in pa predvsem 
ostanite zdravi.«

Jernej Kolšek

»Našim krajanom želim zdrave in lepe pra-
znike, v upanju, da bo leto 2021 lepše in pri-
jaznejše od leta, ki se poslavlja.«

Anton Očko
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KOMUNALA

Nove letošnje 
pridobitve 
Komunale 
Laško

Komunala Laš- 
ko je tekom letoš-
njega leta kljub 
težki situaciji v 

času epidemij s koronavirusom, uspela realizirati začrtane ci-
lje iz letošnjega gospodarskega načrta ter s tem v skladu izvedla 
nabavo novih osnovnih sredstev. Z novimi pridobitvami bomo 
lažje izvajali tako investicijsko vzdrževalna dela po posameznih 
dejavnostih, kakor tudi izvajanje nalog na področju zaščite in 
reševanja. Glede na zimsko obdobje, v katerem se nahajamo, pa 
bo večina novih vozil oz. delovnih strojev vključenih v izvajanje 
zimske službe.

Letos smo v podjetju na 
osnovi javnih naročil v skladu 
z veljavno zakonodajo pridobi-
li naslednja osnovna sredstva:
• tovorno vozilo s prekucnim 

kesonom IVECO 3450, 118 
kW, 2.998 cm3, v vrednosti 
32.750 EUR,

• tovorno vozilo s podaljšano 
kabino MITSUBISHI L200 
DC 4WD, 110 kW, 2.268 
cm3, v vrednosti 24.107 EUR,

• traktor New Holland T6.160, 110 kW, 6.728 cm3, v vrednosti 
84.029,

• rabljeno tovorno vozilo za posebne namene Mercedens Benz 
Unimog U400, 170 kW, 6.374 cm3, v vrednosti 39.900 EUR,

v skupni vrednosti 180.786 eur brez DDV.
Komunala Laško je s temi novimi pridobitvami posodobila 

svoj avto-strojni vozni park. V podjetju si bomo še naprej priza-
devali, da bomo ob pomoči nadzornega sveta in občine, ne gle-
de na težke gospodarske razmere, s skupnimi močmi še naprej 
skrbeli za kakovostno izvajanje komunalnih storitev za naše ob-
čane in hkrati uspešno zasledovali razvojne cilje podjetja.

Tomaž Novak, direktor

Likovni natečaj Komunale Laško in Zavoda ILU

Javno podjetje Komunala Laško je v sodelovanju z zavodom 
ILU objavilo likovni natečaj »Skrbimo za okolje«. Zaradi trenu-
tne situacije v državi, obremenjenosti otrok zaradi šole na dalja-
vo in vsesplošnega vzdušja v državi, smo prejeli premalo risbic, 
da bi lahko izvedli izbor 12 najboljših, ko bi nato potekalo gla-
sovanje preko naše Facebook strani.

Zaradi tega je komisija med enajstimi prispelimi risbicami 
direktno izbrala šest zmagovalnih.

Treba je pou-
dariti, da so za nas 
zmagovalci vsi ot-
roci, ki so narisa-
li in poslali svoje 
izdelke. Našli so 
čas, kljub obdob-
ju epidemije in 
šolanju od doma, 
da so se poglobili 
v svojo domišljijo 
in narisali te ču-
dovite risbe, ki so 
nam nadvse všeč.

Risbice, ki so 
jih izdelale Pa-
tricija Kampuš, 
Lana Verbovšek, 
Nika Pipan, Va-
nessa Tanšek, 

Jerneja Žužek ter Naja Tovornik so v točkovanju prejele naj-
več točk, tako da bodo te risbice krasile naša vozila in s svojo 
sporočilnostjo ozaveščale krajane k odgovornejšemu ravnanju 
z naravo in okoljem.

Vsem udeležencem natečaja iskreno čestitamo. Vsi, ki so v 
natečaju sodelovali bodo, takoj ko bo to mogoče, prejeli obljub-
ljene nagrade - karto za kopanje v Thermani. Šest zmagovalnih 
pa še darilni bon v športni trgovini. Še enkrat hvala vsem za 
trud in povabilo vsem ostalim, da se s svojimi stvaritvami pri-
družite ob naslednjem natečaju.

Andrej Ilijevec

Občani z veseljem sodelujejo pri praznični okrasitvi 
Laškega

Z vstopom v veseli, praznični, december je potrebno poskr-
beti tudi za praznično osvetlitev mesta. Pri tem vsako leto z veli-
kim veseljem sodelujejo tudi naši občani, ki v ta namen darujejo 
smreke in smrečice iz svojih gozdov in vrtov, predvsem tiste, ki 
jih želijo iz varnostnih in drugih razlogov odstraniti. 

Vsled tega se iskreno zahvaljujemo občanom, ki so letos, ne-
kateri tudi že v preteklih letih, pomagali pri izvedbi novoletnih 
okrasitev. Letošnja zahvala gre Jožefu Ojsteršku iz Marija Grad-
ca in Jožefu Sevšku iz Spodnje Rečice.

Vsem se v našem imenu kot tudi v imenu Občine Laško zah-
valjujemo, vse ostale občane, ki v letošnjem letu pri tej akciji 
niso sodelovali pa vabimo k sodelovanju v naslednjem letu.

Marko Klinar

Tovorno vozilo IVECO in tovorno vozi-
lo MITSUBISHI

Tovorno vozilo za posebne namene Me-
cedens Benz Unimog

Traktor New Holland



Polepšajte si dan 
z zgodbami 

iz našega Laškega!
V prazničnem decembru so v Laškem zopet oživele pravljične točke. Snežna 
kraljica, Polarni vlak, Medenjaček, Sveta noč in Jelka vse do začetka januarja 
2021 vabijo na varen individualen potep po mestu. A tudi če ne morete dlje 
kot do meja svoje občine, se lahko praznično potepate. Uporabite domišljijo 
ter skupaj s pivovarjem, čebelarko, turistično vodnico, natakarjem in chefom 

odkrivajte Holly Jolly zgodbe Laškega.

Naj bo #myLaško z vami tudi v letu 2021!

www.lasko.info

Darja iz Čebelarstva 
Šolar priporoča, 
da odlične medene 
dobrote iz Laškega 
poiščete vsako sredo 
v Domačem kotičku 
ali jo obiščite v njeni 
trgovinici.

Darja Šolar

Branko priporoča, 
da svojo Laško 
medenko, 
destinacijsko sladico 
iz pregrete smetane, 
orehov, skute in 
medu naročite v 
Thermani Laško. 
Odlična je!

Branko Kunšek

Marko iz restavracije 
Pavus priporoča, 
da si praznične dni 
polepšate s čim zares 
dobrim. Privoščite si 
vrhunske praznične 
dobrote. Če želite, 
jih lahko tudi na dom 
naročite!

Marko Pavčnik

Turistična vodnica 
Barbara, ki zna 
povedati najlepše 
zgodbe Laškega, 
priporoča, da si 
prenesete praznično 
pobarvanko. 
Polepšajte si dan 
in pobarvajte svoje 
praznične zgodbe 
Laškega!

Barbara Penič

Tudi takrat, ko nam 
kaj prekriža načrte, 
lahko nazdravimo 
z dobrim pivom iz 
Laškega! Matjaž 
iz Društva laških 
pivovarjev priporoča, 
da si ga privoščite, 
pa čeprav doma. Na 
zdravje!

Matjaž Guček

#myLasko
2020



Polepšajte si dan 
z zgodbami 

iz našega Laškega!
V prazničnem decembru so v Laškem zopet oživele pravljične točke. Snežna 
kraljica, Polarni vlak, Medenjaček, Sveta noč in Jelka vse do začetka januarja 
2021 vabijo na varen individualen potep po mestu. A tudi če ne morete dlje 
kot do meja svoje občine, se lahko praznično potepate. Uporabite domišljijo 
ter skupaj s pivovarjem, čebelarko, turistično vodnico, natakarjem in chefom 

odkrivajte Holly Jolly zgodbe Laškega.

Naj bo #myLaško z vami tudi v letu 2021!

www.lasko.info
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PRAZNIČNO LAŠKO TUDI 
LETOS PRIŽGALO LUČI

Koronska realnost je 
dobro spremenila naše na-
vade, odnose in nam zama-

jala življenje. Takšni, drugačni pa bodo letos tudi prazniki. Da 
bodo Laščani občutili vsaj malo decembrskega vzdušja je letos 
ponovno poskrbela ekipa Chic corner, ki je tudi letos Laško 
odela v božične zgodbe. 

V ta namen smo spregovorili z direktorico STIK-a Laško, ki 
je tudi glavni sponzor okrasitve prazničnega Laškega. 

Tudi letos ste v vaši organizaciji okrasili Praznično Laško, kaj 
ste pripravili?

»Tudi letos smo obudili praznične točke, ki se nekako pojav-
ljajo že nekaj let in Laško lepšajo s pravljicami, značilnimi za 
zimski čas z zimsko vsebino. Pri tem smo se povezali z ekipo 
Chic Corner, ki je pravljice zasnovala, izvedla celotno postavi-
tev ter s pomočjo Komunale Laško ustvarila dovršeno podobo. 
Letos smo pravljice nekoliko nadgradili s posebno praznično 
kampanjo s petimi prepoznavnimi obrazi naše destinacije ter 
vsak obraz povezali z eno od pravljic, eno pravljično točko in 
dodali namig, kaj je tisto nekaj posebnega iz Laškega kar mo-
ramo vsi doživeti, tako domačini, kot tudi vsi obiskovalci. Za-
radi letošnje situacije smo seveda to kampanjo zasnovali tudi 
tako, da lahko vsi tisti, ki niso iz naše občine, torej tisti iz drugih 
občin Slovenije in iz tujine, spremljajo našo kampanjo tudi na 
spletu,« nam je zaupala Belejeva, ki je končala s povabilom na 
praznični sprehod: 

»Vse domačine, vse prebivalce občine vabimo k obisku ter 
sprehodu preko pravljičnih točk, kjer lahko seveda vsak večer 
vse do 3. januarja izkusijo Praznično Laško. Kar velja izpostaviti 
je, da gre za varen, individualen in butični ogled. Mislim, da si 
lahko tudi v teh časih, ko smo omejeni na socialno distanco pri-
voščimo nekaj prazničnega dogajanja in vsebin.« 

Ste pripravljeni na sprehod med lučkami, ki ga ponuja 
Praznično Laško. Skozi novosti nas je letos popeljal del ekipe de-
klet Chic cornerja, ki ga drugače sestavljajo Tatjana Rajh, Me-
toda Benedek in Barbara Penič. Ekipa z neverjetnimi idejami 
in dovršenostjo pri končnih izdelkih, ki človeka popeljejo preko 
pravljic v otroške dni brezskrbnosti. Tako smo se pozanimali, 
kakšna je letošnja tematika Prazničnega Laškega. 

»Letošnja tema se v bistvu nadaljuje v lansko postavitev, ki 
predstavlja pet prizorišč, pet zgodbic. Navdih smo tako kot lan-
sko leto iskale pri Andersenu. Pravljičnost nas spremlja vse od 
Polarnega vlaka, Medenjačkove dežele, Snežne kraljica na ob-
činskem dvorišču in pa nastanek Svete noči na Aškerčevem trgu 
ter se zaključi z Jelko želja pri Kulturnem centru,« nam je zau-
pala Peničeva, ki je dodala, da so v letošnjem letu na vseh prizo-
riščih dodali elemente, kot so prodajna hišica pri Medenjačku, 
zvočni element ter sprevodnik, ki otroke poziva na Polarni vlak 
ter veliko pozdravno kuliso zasneženega Laškega na Aškerče-
vem trgu.

Kaj pa je tisto kar je novega?

»Poleg nekih dodanih elementov so novi tudi ljudje, ki delajo 
za Laško ter posebne ustanove, ki se jih je povabilo k sodelova-
nju. Na vsaki točki lahko torej najdemo enega izmed predstav-
nikov. Pri Medenjačku je to predstavnica družine Šolar, kjer se 
lahko posladkate in kupite njihove odlične izdelke iz medu. Pri 
Polarnem vlaku nas čaka Pavus, naša znana restavracija, katere 

glavni predstavnik je Marko Pavčnik. Le-ta nas skupaj s svojo 
ekipo kulinarike vabi na Polarni vlak v Laško ter na obisk njiho-
ve odlične restavracije Pavus. Na lokaciji, kjer stoji božična jelka 
sta seveda naš glavni sponzor STIK ter Občina Laško, kjer nas 
s plakata pozdravlja Barbara Penič. Pri Sveti noči, kjer je točka 
malo višje zgoraj na Aškerčevem trgu, pa se lahko srečate s Pi-
vovarno Laško Union in predstavnikom pivovarjev Matjažem 
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Gučkom, ki vabi na odlično Laško pivo. Pri Snežni kraljici vas 
na svojo medenko vabi Thermana Laško, kjer srečamo obraz 
njihovega znanega in dolgoletnega natakarja Branka Kunška,« 
nam je zaupala Metoda Benedek, ki nas je za konec tudi sama 
povabila na prijeten ogled Prazničnega Laškega: 

»Vabimo vse krajane in krajanke Laškega, da si ogledajo te 
točke. V teh časih je morda to nekaj za »pocukrat«, nekaj za 
posladkat samo za oči. Vaš sprehod naj se začne z vstopom na 
Polarni vlak, ki vas odpelje naprej v Pravljično deželo, nato na-
redite mali krog in se pri Aškerčevem trgu ustavite ter pogle-
date nastanek Svete noči. Svojo pot nato zaokrožite ter na Ob-
činskem dvorišču pomahate Snežni kraljici in prisluhnete njeni 
zgodbi. Pred koncem se ustavite v najbolj bleščeči točki, pri Me-
denjačkovih, kjer se posladkate z dobrotami Pivnice Savinja. Ko 
pa se odpravite domov pa se ob sprehodu čez most ustavite še 
ob Jelki, ki stoji okrašena pri Kulturnem centru ter si tam, tako 
kot ona zaželite prav posebno željo. Vabljeni!«

Laško je majhno mesto, kjer se, še posebej v teh časih, ko živi-
mo v obdobju Facebook strokovnjakov, najdejo deljena mnenja 
praktično o vsem. Četudi marsikdo misli, da je okrasitev našega 
mesteca kič, ki ponazarja preobilje, pa je pomembno zavedati se, 
da so praznične luči in zgodbe tiste, ki dneve olepšajo ne samo 
nam, ampak tudi najmlajšim, ki so v teh dneh prikrajšani za 

otroštvo. Morda pa bodo te zgodbe komu iz srca pregnale temo 
in mu namenile vsaj tisto nekaj malega vzdušja, ki ga je odnesla 
nova realnost. Če iskro prižge le enemu samemu osamljenemu 
človeku, je okrasitev s tem izpolnila svoje poslanstvo. Bodimo 
strpni do sočloveka in ne obsojajmo, saj le to zrcali naše obličje!

Vesele praznike in ostanite zdravi, Vaša spletna lokalna tele-
vizija - TV Laško 

Špela Juhart 
Foto: Boris Vrabec

Fotokotiček pred trgovino Katka

Tudi v trgovini Katka na Aškerčevem trgu smo se prid-
ružili praznični podobi Laškega v decembrskem času. Pred 
samo trgovinico smo postavili praznično postavitev, ki vas 
popelje v čarobni svet praznikov. Celotna postavitev je izde-
lana v domači delavnici iz ponovno uporabljenih predme-
tov in materiala, ki bi drugače končali na smetišču. Postavi-
tev je namenjena fotografiranju za spomin na čas praznikov. 
Vabljeni, da tudi vi s fotografijo zapišete svojo zgodbo ča-
robnega časa Božiča.

MUZEJ LAŠKO BOGATEJŠI ZA DVE 
ZBIRKI

V času, ko je povsod prevladujo-
ča vsiljena tema pogovorov, časopisnih 
člankov, televizijskih in radijskih novic 
nek virus, ki je povzročil pravo histeri-
jo, ko je s pomočjo neke nadloge zaprta 
večina trgovskih in vsi gostinski obra-
ti, ko se zaradi nekaterih odločitev ljud-
je sprehajajo neprepoznavno zamaski-
rani, ko so zaradi odločitev nekaterih 
prepovedane kulturne dejavnosti, smo 
v Muzeju Laško s pomočjo občanov, ki 
se zavedajo pomena kulturne dediščine 
in hranjenja spominov preteklosti, našo 
zbirko obogatili z dvema čudovitima 
dariloma.

Najprej smo se razveselili kompletne 
zbirke čevljarskih kopit in čevljarske-
ga šivalnega stroja. Marina Pokleka je 
spomin na svojega očeta in bogato ter 
nekoč pomembno obrtniško dejavnost 
v Laškem podarila našemu muzeju in 
tako zagotovila, da umetnost čevljar-

jev, ki so nekdaj izdelovali in popravlja-
li obutev Laščankam in Laščanom, ne 
bo nikoli pozabljena. Še več, saj bomo 
v bližnji prihodnosti v Muzeju Laško 
njihovo dejavnost predstavili tudi na 
razstavi, kjer si boste prav vse podarje-
ne primerke lahko ogledali in kakšnega 
tudi prijeli v roke.

Obogatena je tudi zgodovinska zbirka 
Pivovarne Laško. Lojze Oberžan nam je 
prijazno podaril zbirko štiriintridesetih 
glinenih in steklenih vrčkov, ki jih je la-
ška pivovarna ob posebnih priložnostih 
dala izdelati za posebne namene ali vsa-
kodnevno uporabo. Med njimi je nekaj 
takšnih, ki so prava redkost. Zagotovo 

jih boste lahko videli na razstavi, ki bo 
prihodnje leto meseca julija posvečena 
prazniku piva in cvetja.

Laško je na ta način ohranilo še de-
lček svoje preteklosti. Poleg spominov 
našega mesta in okolice, ki so v Muzeju 
Laško že shranjeni, bodo ti novi, prav-
kar varno shranjeni in evidentirani ek-
sponati, bogatili podobo kraja, ki jo ob-
čudujejo turisti in izobraževali mlajše 
generacije.

Tomaž Majcen, Muzej Laško
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Najlepše darilo, ki ga lahko sebi in bližnjim podarimo v 
tem s Covid-19 zaznamovanem, a kljub temu prazničnem 
času, sta ljubeča pozornost in čas. Mesec, v katerem bomo 
skupaj z naravo vstopili v nov astronomsko-zemeljski ci-
kel, velja izkoristiti za iskreno preizpraševanje sebe in ma-
nifestacijo novega, v povezano skupnost usmerjenega dela.

Naj vam bodo ob tem v oporo, veselje in navdih pridelki 
in izdelki, jedi in pijače kolektivne blagovne znamke Oku-
siti Laško. Poiščite jih na www.lasko.info/okusiti-lasko.si in 
https://lasko.info/podprimo-lokalno/.

Obiščite praznične decembrske Domače kotičke, ki se 
odvijajo na Tržnici Laško, na katerih vas ob sredah, od 9. 
do 11. ure, čakajo lokalne prehranske dobrote in rokodelski 
izdelki. Ob sobotah si lahko prav tako na Tržnici Laško pris-
krbite svežo zelenjavo in čebelje pridelke, nekateri izdelki 
s certifikatom kakovosti Okusiti Laško pa so vam na voljo 
tudi v trgovini KZ Laško - Laščanka. Vabljeni še k izboru 
pridelkov in izdelkov v spletni trgovini www.lasko.info/tr-
govina in na https://www.facebook.com/TrgovinaKatka/.

Hvala, ker s tem podpirate lokalno gospodarstvo in ohra-
njate dediščino. Želimo vam sr(e)čno prihajajoče leto 2021! 

STIK Laško

OBČINA LAŠKO JE PREPOZNANA KOT DRUGA ČEBELAM 
NAJPRIJAZNEJŠA OBČINA V DRŽAVI

V petek, 4. decembra,  je preko spletne aplikacije potekal tra-
dicionalni posvet ob Dnevu čebelarskega turizma. Čebelarska 

zveza Slovenije je že deseto leto zapored organizirala natečaj za 
izbor čebelam najprijaznejše občine s ciljem, da nagradi ob-
čine za dobro sodelovanje s čebelarji na njihovem območju.

Na posvetu so izmed 24 prijavljenih občin izbrali pet čebe-
lam najbolj prijaznih občin. Priznanje za nominirano občino 
v letu 2020 sta prejeli Občina Kočevje in Občina Vojnik, pri-
znanje za 3. mesto je prejela Občina Sevnica, priznanje za 2. 
mesto je prejela Občina Laško, za 1. mesto pa Občina Ormož.

V nadaljevanju vam predstavljamo ključne dosežke Občine 
Laško v letu 2020, ki so prepričale strokovno komisijo ČZS: 
1. V okviru z evropskimi sredstvi sofinanciranega projekta Va-

rujmo in izboljšajmo pogoje za ohranitev pestre združbe 
opraševalcev je nastal Čebelarski center Laško, v katerem 
se izvajajo aktivnosti Čebelarskega društva Laško in izobra-
ževalno turistični programi po načelih sodobnih interpre-
tacijskih praks. Občina Laško je za ta namen obnovila spo-
dnje prostore stanovanjske hiše staroste laškega čebelarstva g. 
Evstahija Krašovca, v katerega neposredni bližini se nahaja-
jo tudi obnovljen učni čebelnjak, opazovalni panj in hotel za 
divje opraševalce.

 Rezultati projekta so tudi multifunkcijski interpretator-ski 
panoji in turistični moduli za različne ciljne skupine ter ino-
vativni ugankarski panoji kot učilnica v naravi ob vrtu medo-
vitih rastlin v zdraviliškem parku. 

 

V okviru projekta sta bila izdana tudi dva inovativna e-pri-
ročnika, ki osveščata o čebelam in divjim opraševalcem pri-
jaznih zasaditvah vrtov in balkonov. Ogledate si ju lahko na 
https://lasko.info/zanimivosti/.

2. V okviru razvoja kolektivne blagovne znamke OKUSITI 
LAŠKO so certifikat kakovosti prejeli številni čebelarski 
pridelki in medeni izdelki ter jedi in pijače z vključevanjem 
lokalnega medu. Med njimi je tudi Thermanina Laška me-
denka, ki ni uvrščena le v vrh gastronomske piramide občine 
Laško, temveč tudi v srednji del piramide gastronomije Slo-
venije za vodilne destinacije, dopolnjene v marcu 2020.

 

V okviru razvoja projekta sta nastala tudi dva promocijska 
videa, v katerih so čebelarske vsebine poudarjene in sta pred-
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stavljena na začetni strani www.lasko.info/okusiti-lasko in na 
FB strani Okusiti Laško, kjer so med drugimi redno objavlja-
ne tudi aktualne informacije in zanimivosti s čebelarskega 
področja.

3. V okviru nove kulinarične ture PIVOCVETNI POTEP PO 
LAŠKEM, ki kandidira tudi za izbor butičnega 5*doživetja 
z znakom Slovenia Unique Experiences, lahko obiskovalci 
postanejo medeni pivovarji in pripravijo svoje grenko-sladke 
napoje, ki jih v Laškem poznamo že stoletja. Dežurna čebe-
lica jih vodi na potepu od izvirske termalne vode do legen-
darne Pivovarne Laško. Na enem hribu se pustijo razvajati 
v vrhunski restavraciji Pavus na Gradu Tabor, na drugem pa 
uživajo na medenem pikniku Čebelarstva Šolar. Vmes jih ča-
kajo še ostala presenečenja. Več:  https://lasko.info/odprta-
-vrata-laskega-pivocvetni-potep-po-laskem/

  

V naslednjem letu je v okviru kolektivne blagovne znamke 
Okusiti Laško v načrtu tudi certificiranje kulinaričnih dožive-
tij. Za certifikat kakovosti bo kandidirala tudi kulinarična tura 
Pivocvetni potep po Laškem.

Na kratko želimo poudariti tudi naslednje:
– Župan Občine Laško in drugi občinski predstavniki se vsako-

letno pridružijo vseslovenski dobrodelni akciji Tradicionalni 
slovenski zajtrk in tudi v tem oziru podpirajo osveščanje pre-
bivalcev v skrbi za čisto okolje in vodne vire ter zdravo lokal-
no pridelano hrano in ohranjanje čebeljih populacij.

– Občina Laško omogoča prodajo in promocijo lokalnih pre-
hranskih pridelkov in izdelkov na Domačem kotičku in na 
Laškem sejmu.

– V mesecu novembru je zaživela tudi spletna trgovina Naj-
boljše iz Laškega, v kateri je poleg ostalih certificiranih pri-
delkov in izdelkov ter jedi in pijač na voljo veliko čebeljih pri-
delkov in izdelkov lokalnih čebelarstev.

Zahvaljujoč odličnemu sodelovanju Občine Laško z lokalnim 
okoljem so nastali številni inovativni projekti, med drugim:
– Thermana Laško je čebelam prijazno podjetje. Bili so prvi v 

državi, ki so razvili programe medenega velnesa. Vsako leto 
jih nadgrajujejo in pri tem aktivno sodelujejo z lokalnimi če-
belarstvi: https://www.thermana.si/vitalnica/wellness-in-ku-
linarika-na-osnovi-medu

– Čebelarstvo, lectarstvo in apiturizem Šolar je ambasador 
destinacijskega čebelarskega turizma. Njihova medena pra-
vljica omogoča zaokrožena doživetja tako tradicionalnih če-
belarskih zgodb kot najnovejših čebelarskih praks: https://
www.apiturizem.si/2334-2/

– Postavitev Laškega čebelnjaka na lokaciji Pivovarne Laško 
pod pokroviteljstvom Pivovarne Laško Union in Čebelar-
ske zveze Slovenije je dokaz trajnostne usmerjenosti v pri-
hodnost in sodi v niz projektov trajnostne strategije »Varimo 
boljši svet«. 

Občini Laško čestitamo za odlično uvrstitev in se ji hkrati 
zahvaljujemo za podporo in sodelovanje pri razvoju čebelarstva 
in čebelarskega turizma. 

Verjamemo, da bomo s skupnimi močmi uspešno predstav-
ljali destinacijo Laško tako na nacionalnem kot na mednaro-
dnem območju tudi naslednje leto, ko bo Slovenija Evropska 
gastronomska regija. 

STIK Laško  
in Čebelarsko društvo Laško
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NOVA TEMATSKA POHODNA POT NA ŠMOHORJU 

Na Šmohorju je urejena nova 1,5 km dolga krožna temat-
sko-turistična pohodna pot B7 - Pot od lipe do lipe. Od Doma 
na Šmohorju se sprehodimo do nekdanjih vaških korit, kamor 

so vaščani gnali piti živino, uporabljali pa so ju tudi za lastno 
oskrbo s pitno vodo. Po ustnem izročilu je bilo korito na levi 
strani namenjeno prebivalcem leve strani Šmohorja, desno 
korito pa prebivalcem desne strani Šmohorja. Pot nadaljuje-
mo do več kot 400 let starih lip ob cerkvici sv. Mohorja, ki 
predstavljajo simbol sv. Trojice in prijateljstva med ljudmi, ki 
se pod njimi družijo. Do izhodišča poti se vrnemo po lokalni 
cesti in čez travnik. Med sprehodom uživamo v mirnem 
objemu narave Šmohorja in ob izjemnih pogledih na okoliške 
hribe. Obiščemo pa lahko tudi nekatere druge zanimivosti v 
neposredni bližini.

Vrsta poti: tematsko-turistična pohodna pot
Tip poti: krožna, sprehajalna pot
Izhodišče poti: Dom na Šmohorju, GPS: 46.181697, 15.186922
Dolžina poti: 1,5 km
Čas hoje: 30 min
Najnižja točka na poti: 745 m
Najvišja točka na poti: 787 m
Višinska razlika: 42 m
Čas obiska: v vseh letnih časih
Zanimivosti na/ob poti: vaško korito, 400 let stare lipe, Dom 
na Šmohorju, cerkev sv. Mohorja.
Zanimivosti v bližini: vzletišče za jadralne padalce na Maliču 
ter Žganjekuha KNEJA.

Dean Muhovec
Foto: Boris Vrabec

VZDRŽEVANJE TEMATSKIH POHODNIH POTI

Na celotnem območju občine menjujemo dotrajane in poško-
dovane table tematskih pohodnih poti. To so planirana vzdrže-
valna dela, ki se zaradi obsežnosti izvajajo postopoma. Tako 
smo del tabel zamenjali že v letu 2019, ko smo opravili tretjino 
potrebnih del, druga tretjina se izvaja zdaj, preostanek pa bomo 
uredili v prihajajočem letu 2021.

Aktivnosti del zajemajo tako vzdrževalna dela kot tudi po-
sodobitve. Posodobitev je vezana na nadgradnjo obstoječih 
tematskih pohodnih poti, vzdrževalna dela pa so nujna zara-
di dotrajanosti opreme. Konkretno gre za zamenjavo prome-
tne in neprometne signalizacije na pohodnih tematskih poteh 
na območju občine Laško (to so usmerjevalne in informativne 
table posameznih poti), ki so zaradi vandalizma, naravnih ne-
sreč, večletne izpostavljenosti vremenskim vplivom in časovne 
dotrajanosti … neprimerne za uporabo in jih je potrebno nado-
mestiti z novo.

Gre za nujno obširno zamenjavo tabel, saj so le-te na terenu 
postavljene že deset in več let in so poškodovane, obledele, ne-
katere pa tudi že neberljive.

Destinacija Laško ima zelo dobro razvito mrežo tematskih 
pohodnih poti, ki so vse urejene in označene skladno s Pri-
ročnikom o vzdrževanju in urejanju tematskih pohodnih poti. 
Za njihovo celoletno urejenost skrbi izdelan sistem skrbništva, 
ki zajema programsko koordinacijo (dela opravlja STIK) in 
vzdrževanje (dela opravlja izbrani vzdrževalec JP Komunala La-
ško, d. o. o., skupaj s podizvajalci). Trenutno se Laško ponaša z 
desetimi tematskimi pohodnimi potmi, za označenost katerih 
skrbi na terenu postavljenih več kot 300 tabel. Te vsakodnevno 
usmerjajo in informirajo pohodnike, turiste in naključne mi-
moidoče.

Tako vzdrževalna kot tudi ureditvena dela so zapisana v le-
tnem planu skrbništva tematskih poti na območju občine in 
jih Občina Laško financira iz naslova proračunskih postavk 
vzdrževanja in nadgradnje oz. posodobitve poti.

Dean Muhovec
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Dan slovenskih splošnih knjižnic 

Kljub epidemiji smo tudi letos v okviru Združenja splošnih 
knjižnic obeležili 20. november, dan slovenskih splošnih kn-
jižnic. Ob tej priložnosti knjižnice državljanom sporočamo, 
da kljub razmeram še vedno opravljamo povezovalno vlogo 
v družbi – povezujemo se z uporabniki, lokalno skupnostjo, 
med knjižnicami – z namenom ohranjanja visoke ravni dos-
topnosti do izobraževalnih, kulturnih in ustvarjalnih vsebin, 
s katerimi krepimo duha v družbi.

Leto, ki se izteka, je za vse nas, milo rečeno, drugačno. Ome-
jitve in ukrepi od marca krojijo tudi delovanje knjižnic in zahte-
vajo nenehno prilagajanje. V težkih razmerah pa izstopi bistvo, 
povzeto v sloganu – Moja knjižnica povezuje. Osnovna vloga 
knjižnic v današnjem času je razvoj storitev ter dostopnost raz-
novrstnega gradiva, ki so namenjeni vsem članom družbe. V 
letošnji situaciji se je še posebej izkazalo, da je knjiga v fizični 
in tudi e-obliki nepogrešljivo sredstvo za krepitev duha in naj-
pomembnejši člen v izobraževalnem procesu. Ravno za to se 
knjižničarji tudi v času epidemije, kljub intenzivnemu omogo-
čanju dostopa na daljavo prek e-storitev, trudimo za čim večjo 
dostopnost fizičnega gradiva, ob varni izposoji v knjižnici.

Ob koncu želim izpostaviti še dejstvo, da so povsem drugač-
ne razmere zaradi epidemije, s kakršnimi se doslej še nismo 
soočali, pokazale pomen pravega kolektiva in medsebojne po-
vezanosti zaposlenih. Zato se iskreno zahvaljujem vsem sode-
lavkam za skupno delo ter skupno reševanje novih, doslej še ne-
poznanih situacij. Verjamem, da bomo to še naprej počeli srčno 
in predano. 

Matej Jazbinšek 

Spoštovani člani Knjižnice Laško in vsi občani Laškega, 
želimo vam vse dobro v letu 2021. Vabimo vas v naši knjiž-
nici v Laškem in Rimskih Toplicah ter v izposojevališča v Ju-
rkloštru, Šentrupertu in Zidanem Mostu. Še naprej se bomo 
trudili vsakodnevno uresničevati moto slovenskih splošnih 
knjižnic Blizu ljudem in si prizadevali, da bomo tudi v teh 
negotovih časih upravičevali vaše zaupanje.

Vaši knjižničarji

Posavska potujoča knjižnica je eden izmed treh 
najboljših projektov splošnih knjižnic v letu 2020 

Letošnji dan slovenskih splošnih knjižnic je bil za našo knji-
žnico še posebej prazničen. Projekt Posavska potujoča knji-

žnica štirih sodelujočih knjižnic (Valvasorjeve knjižnice Krško, 
Knjižnice Brežice, Knjižnice Sevnica in Knjižnice Laško) je bil 
pri Združenju splošnih knjižnic izbran za najboljši projekt na 
področju strokovnega dela knjižnic. 

Sodelujoče knjižnice smo intenzivno organizacijsko in vse-
binsko delale na projektu več kot dve leti, od začetka oktobra 
pa Posavska potujoča knjižnica opravlja svoje poslanstvo, tudi 
na postajališčih v radeški občini. V Knjižnici Laško namreč pri 
projektu, ki smo ga predstavili v prejšnji številki biltena, sodelu-
jemo za območje občine Radeče.

Ponosni in veseli smo nagrade v slovenskem prostoru, ki je 
velika spodbuda za naprej. Ko je dobro delo prepoznano šir-
še, to vedno prinese zadovoljstvo. Naša želja ob tej priložnosti 
je dobro delovanje Posavske potujoče, morda kdaj v prihodnje 
tudi v naši občini.

Matej Jazbinšek 

Izposojanje zvočnih knjig prek mobilne aplikacije Audibook
V preteklosti so bile zvočne knjige, če izvzamemo pravljice 

za otroke, namenjene slabovidnim in niso bile dostopne širše-
mu občinstvu. V zadnjih letih pa se je, najprej v tujini, začel 
razmah ponudbe zvočnih knjig za vse kategorije prebivalstva. 
Vzrokov, da knjižno delo, literarno ali tudi strokovno, posluša-
mo namesto beremo, je lahko več. Morda imamo težave z očmi, 
ne zmoremo dolgotrajnejšega branja, smo preutrujeni za bran-
je. Nadalje lahko zvočno knjigo poslušamo med opravljanjem 
kakšnega rutinskega opravila, med sprehodom, vožnjo v službo 
ipd. Skratka, sodobni način življenja je naklonjen uporabi zvoč-
nih knjig. Tako je tudi v Sloveniji po nekaterih posamičnih po-
skusih pred časom vzniknila prva platforma za uporabo zvo-
čnih knjig Audibook, ki je letos začela intenzivno sodelovati 
tudi s knjižnicami.

Od novembra dalje tudi članom  Knjižnice Laško  nudimo 
izposojo zvočnih knjig v slovenskem jeziku na pametnih te-
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lefonih. Izposoja se izvaja v mobilni aplikaciji Audibook. Tre-
nutno vam je za izposojo na voljo 100 naslovov zvočnih knjig 
- leposlovje, ki je namenjeno različnim starostnim skupinam. 
Ponudbo bomo dopolnjevali, zato spremljajte obvestila na naši 
spletni strani in družabnih omrežjih. Postopek izposoje zvočnih 
knjig je povsem enostaven, pogoj za izposojo pa je le urejeno 
članstvo v naši knjižnici in naložena aplikacija. Več informacij 
o zvočnih knjigah in ponudbo si lahko ogledate na povezavi au-
dibook.app.

Vabljeni k poslušanju – pa tudi k uporabi e-knjig prek aplika-
cije Biblos in drugih naročenih e-virov, ki so za člane Knjižnice 
Laško dostopni na daljavo.

Spomnili smo se jih v letu 2020 …

»V svojih delih sam boš živel večno,« je morda eden izmed 
najbolj znanih verzov iz Aškerčeve pesmi Čaša nesmrtnosti. V 
duhu te misli se oziramo v iztekajoče se leto in se spominjamo 
nekaterih obletnic pomembnih Slovencev, katerih dela so pove-
zana tudi z našim območjem.

5. septembra smo z manjšo razstavo v knjižnici obeležili 
100-letnico rojstva dr. Emilijana Cevca – akademika, umet-
nostnega zgodovinarja in enega največjih poznavalcev sredn-
jeveškega kiparstva na Slovenskem. 20 let je vodil Umetnost-
nozgodovinski inštitut Franceta Steleta ZRC SAZU. Nekaj let 
je predaval umetnostno zgodovino na ljubljanski Akademiji za 
glasbo, s predavanji je večkrat gostoval doma in v tujini. Mdr. 
je avtor del: Srednjeveška plastika na Slovenskem od začetkov do 
zadnje četrtine 15. stoletja, Slovenska umetnost, Gotsko kiparstvo, 
Poznogotska plastika na Slovenskem, Gotska plastika na Sloven-
skem ter Kiparstvo na Slovenskem med gotiko in barokom. V njih 
obravnava tudi lepote laške cerkve sv. Martina.

11. oktobra je dopolnil 90 let dr. Kajetan Gantar – akade-
mik, klasični filolog in Zoisov nagrajenec. Po njegovi zaslugi 
imamo prevedenih večino najpomembnejših grških in latinskih 
besedil, vzgojil pa je tudi veliko generacij filologov. Sodeloval je 
pri prvem Laškem zborniku 1976. Prevedel je Sifridovo pesem 
o vojvodu Leopoldu VI., ustanovitelju jurkloštrske kartuzije, in 
napisal spremno študijo. Dr. Gantarja smo v laški knjižnici gos-
tili l. 2011. Z njim smo se pogovarjali o njegovem prevajanju in 
se dotaknili zanimive življenjske poti, ki je bila povezana tudi z 
Laškim in sodelovanjem s prof. Milošem Rybářem.

9. novembra pa smo se spomnili 100-letnice rojstva dr. Ser-
geja Vrišerja, umetnostnega in kulturnega zgodovinarja ter 
muzeologa. Dolga leta je bil tudi kustos in ravnatelj Pokrajin-
skega muzeja Maribor. Bil je prvi slovenski umetnostni zgodo-

vinar, ki je pregledal in analiziral celotno baročno kiparsko gra-
divo, zbrano v številnih cerkvah in muzejih po vsej Sloveniji. 
Napisal je mnoga temeljna dela, po katerih še danes posegajo 
proučevalci baročnega kiparstva na Slovenskem. Izpostavimo 
samo njegovo monografijo Baročno kiparstvo na slovenskem 
Štajerskem (1963), v kateri analizira tudi oltarje kiparja Janeza 
Gregorja Božiča v laški nadžupnijski cerkvi.

Prav je, da ponovno ozavestimo spomin na te možé, ki so 
umetnostne bisere na našem območju strokovno ovrednotili in 
jih tako približali tudi širši javnosti.

Gabrijela Pirš

15 let Digitalne knjižnice Slovenije (dLib)

Konec novembra je minilo 15 let od nastanka Digitalne 
knjižnice Slovenije. Spletno mesto dlib.si je v teh letih postalo 
nepogrešljiv vir za dostop do bogastva slovenske pisne kultur-
ne dediščine ter sodobnih strokovnih in znanstvenih vsebin v 
digitalni obliki. Tako nam omogoča pregledovanje in prebira-
nje številnih revij, knjig, rokopisov, zemljevidov, fotografij, pri-
ročnikov in glasbe. Na portalu je  trenutno na voljo nekaj več 
kot 900.000 enot (in še večje število digitalnih objektov). Naj-
več je besedil (cca. 869.000) in slikovnega gradiva (cca. 28.500). 
Dostopnih je tudi okoli 14.500 digitaliziranih knjig in številno 
neknjižno gradivo (fotografije, razglednice, notno gradivo, ze-
mljevidi).

Na tem mestu izpostavljamo še nekaj vsebin, ki se nanaša-
jo na naše območje. Poleg vseh treh Laških zbornikov (1976, 
2002 in 2007), Laškega biltena in časopisa Naše delo (1967–82) 
si lahko ogledate celotno zbirko Ignacija Orožna Das Bisthum 
und die Dioseze Lavant (ena knjiga obravnava tudi Laško deka-
nijo) ter še njegovi deli Celska kronika in Kačič-Orožnov rod. 
Kar precej je npr. gradiva o pesniku Antonu Aškercu – fotogra-
fije, rokopisi, pesmi (objavljene v Ljubljanskem Zvonu, Domu in 
svetu itd.) ter znanstveni članki o njem. Zanimiv je tudi izbor 
starih razglednic Laškega, Rimskih Toplic, Zidanega Mosta in 
Jurkloštra.

Digitalna knjižnica Slovenije je pomembna zaradi trajnega 
ohranjanja gradiva, ki ga ponuja sodobna informacijska teh-
nologija in omogočanja dostopa do njega uporabnikom. Va-
bljeni k ogledu in iskanju vsebin. 

Gabrijela Pirš

Namesto prireditve ob dnevu reformacije

Če bi bilo običajno leto, bi poročali o še eni proslavi v Kulturnem 
centru Laško in hkrati osrednjem dogodku Bralne značke za 
odrasle Knjižnice Laško. Samo spomnimo se na kratko lanskega 
prisrčnega dogodka s Tonetom Partljičem in posebno obeležitvijo 
150-letnice prve čitalnice v Laškem.

Utrinek s prireditve v KC Laško l. 2019; foto: Jure Šantej)
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Ampak to je preteklost. Kako najti mesto reformaciji v tem čud-
nem času, kako povezati njeno dediščino s sedanjim stanjem?

Najprej je treba spomniti na osnovni zgodovinski pomen re-
formacije, ki je bila versko in družbeno gibanje v 16. stoletju za 
reformiranje Katoliške cerkve in vere. Za nas, Slovence, pa je še 
posebej pomembno, da smo v obdobju reformacije dobili knjižni 
jezik. Še enkrat poudarimo že večkrat izrečeno misel, da je prav 
jezik in na njem temelječa kultura najpomembnejše, kar nas dela 
Slovence. Pomislimo, kakšen privilegij je v majhni dvomilijonski 
skupnosti govoriti, pisati, brati, razmišljati, pridobivati in preda-
jati znanje ter navsezadnje tudi čutiti v našem slovenskem jeziku. 
Slovenska knjiga in branje sta nam k sreči dostopna tudi v tem 
času, ne glede na vse omejitve zaradi zdravstvene krize.

Dediščino reformacije pa lahko dojemamo širše – v pomenu 
reformiranja, spreminjanja. In čeprav zgodovinska reformacija 
velja za družbeno gibanje, je Primož Trubar kot osrednji pred-
stavnik slovenske reformacije le-to izpeljeval preko reformiranja 
posameznika, Slovenca – tako, da ga je naučil brati, in to v last-
nem jeziku. Iz tega sledi, da je pravi začetek vsake reformacije, 
(samo)reformiranje nas samih – za dobro.

Za letošnjo osrednjo prireditev ob dnevu reformacije, če bi jo 
lahko izvedli, smo že bili dogovorjeni s patrom Karlom Gržanom, 
ki se nam je v trenutni situaciji zdel odličen gost. Že leta v svojih 

razmišljanjih in knjižnih delih opozarja, da svet drvi v napačno 
smer, ker ga tja vodijo sebični interesi, ki se ne ozirajo na nikogar. 
Dr. Gržan prepoznava in razkriva mehanizme tega delovanja – 
na splošno in na številnih področjih posebej. Trenutna zdravstve-
na kriza je tudi odraz te napačne smeri. 

Zgodovina nas uči, da bo tudi ta kriza minila. Čeprav je zaradi 
njene narave, zaželeno ravnanje nas kot posameznikov zelo pa-
sivno (čim manj stikov, ostajanje doma ipd.), lahko ta čas izkoris-
timo zelo aktivno – za (samo)reformacijo, ali z besedami dr. Gr-
žana, za (samo)preraščanje in prerajanje v dobro. Vseskozi veliko 
poslušamo o novi realnosti, ki jo je in jo bo prinesla kriza. Pripra-
vimo se, da jo bomo lahko sooblikovali tudi mi.

Na koncu knjižnice 95 tez, pribitih na vrata svetišča kapitaliz-
ma za osvoboditev od zajedavskega hrematizma je Karel Gržan ob 
500. obletnici reformacije l. 2017 zapisal: »Pred petsto leti je Mar-
tin Luter primoral Cerkev k notranji reformi, danes je odločujoč 
vsak izmed nas, da ozavesti izrojenosti, s katerimi prav po reli-
giozno manipulira hrematizem po svojih upravljavcih. … Če ne 
bomo naredili evolucijskega, odrešenjskega koraka, nas bodo po 
notranji medosebni in družbeni napetosti, ki prehaja k vrelišču, 
speljali v bojevito samouničevanje. Naj živi duhovna evolucija, ki 
nas edina vodi iz norosti v novost, iz mrakobnosti v svetlobo!«

Matej Jazbinšek

ZGODBE IZ 
DOMOZNANSKE KAMRE
Čitalnica v Laškem trgu 1869–1871

(4) Obdobje po prenehanju 
delovanja čitalnice – Javna ljudska 
knjižnica (1924–1941)

Po koncu 1. svetovne vojne in v novi 
državi je bila v Laškem čitalniška dejav-
nost spet kmalu vzpostavljena. Časo-
pis Nova doba je namreč poročal, da je 
bila  22. 9. 1919 ustanovljena Narodna 
čitalnica za Laško. Na ustanovnem ob-
čnem zboru je dr. Fran Roš razložil cilje 
društva, ki so bili enaki starim čitalni-
škim. Prav tako kot nekoč naj bi čitalni-
ca skrbela za »čtivo, gledališke predstave, 
godbo in podučna predavanja«.

Naslednji pomemben mejnik pa je bilo 
l. 1924 in ustanovitev prve javne knjižni-
ce v Laškem. Na Vidov dan je bila na-
mreč ob 150-letnici začetka laške šole 
ustanovljena javna ljudska knjižnica na 
laški šoli, in sicer po prizadevanjih šol-
skega upravitelja Jura Kislingerja in na 
pobudo učitelja Josipa Kotnika, ki je 
kasneje knjižnico tudi vodil. Začetki so 

bili skromni, bilo je samo 150 knjig, fond 
pa se je že v letu 1925–1926 povečal na 
2.192 knjig. Izposojo so opravljale uči-
teljice  Antonija (Nina) Drobnič,  Pepca 
Stegenšek,  Bogomila Kubica  in druge. 
Leta 1930 se je knjižnica razdelila na 

javno knjižnico z 840 knjigami, učiteljsko 
s 437 knjigami in šolarsko s 145 knjigami. 
Šolarsko knjižnico je do vojne vodil 
učitelj  Milko Jerše  in je imela najvišjo 
izposojo, nad 2.000 knjig. V letu 1934–
1935 je v tej knjižnici delal tudi Radovan 
Gobec. Od leta 1938 dalje so v knjižnici 
izposojale gradivo učiteljice  Sonja Pra-
unseis, Ana Podboj in Katarina Lavrin.

Javno ljudsko knjižnico je upravljal 
učiteljski svet, vodil pa jo je učitelj  Jo-
sip Kotnik, ki ga je vodstvo šole za nje-
govo delo večkrat pohvalilo. Knjižnično 
gradivo so dokupovali z izposojninami, 
občasno so dobili sredstva ministrstva za 
prosveto, Mestne občine Laško in darila 
uglednih meščanov dr. Frana Roša, Iva-
na Četine in drugih. Učitelj Josip Kotnik 
je v okviru knjižnice organiziral tudi ra-
zne prireditve – božičnice, mladinske 
koncerte, pustne zabave in igrice, v kate-
rih so nastopali otroci, npr. Pogumnega 
krojačka in Sirotico Jerico. Leta  1927 je 
bil za knjižnično gradivo natisnjen knji-
žnični katalog v tiskarni bratov Rode in 
Martinčič v Celju. V njem je popis knjig 
po naslovih in po avtorjih, na koncu pa 
so navedene nemške knjige. Mladinska 
dela imajo posebne oznake. Takšne kata-
loge so imele le dobro urejene knjižnice. 
Katalog hrani Osrednja knjižnica Celje. 

Rubriko pripravlja Knjižnica Laško
Uporabljena je fotografija kataloga,  

ki je last Osrednje knjižnice Celje
Objavljeno tudi na: www.kamra.si

Nemški okupator je l. 1941 razpustil knjižnico in uni-
čil večino gradiva. 
(Vir: Metka Kovačič: Iz preteklosti knjižničarstva s po-
udarkom na zgodovini splošnih knjižnic laške občine. 
V: Laški zbornik 2007)
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Karantena, omejitve zbiranja, druže-
nja in gibanja s seboj prinašajo spremem-
be. Prinašajo tudi prilagoditve na tre-

nutne razmere. Ohranjanje kulturnega 
utripa je v trenutni situaciji še kako po-
membno, saj dviguje stanje duha. Glas-
ba marsikomu krajša čas v osami, ko obi-
ski in stiki bližnjih niso dovoljeni. Ples 
nas navdihuje in navdaja z optimizmom, 
hkrati pa pomeni hrepenenje po svobodi, 
brezskrbni lahkosti in brezmejni ustvar-
jalnosti.

Za prilagoditev na trenutne razmere 
smo se odločili tudi v Kulturnem društvu 
Laška pihalna godba. Božično-novoletni 
koncert Laške pihalne godbe in Mažo-

ret Laško ima za seboj 48-letno tradici-
jo in ne nameravamo je prekiniti. Letoš-
nji koncert bomo kljub vsem omejitvam 
in preventivnim ukrepom izvedli! In ne 
le to, ogled in poslušanje bomo omogo-
čili prav vsem. Odločili smo se, da pri-
demo konec decembra mi do vaših vrat. 
Poslušali nas boste lahko kar od doma, 
saj bomo pripravili koncert »z domače-
ga kavča«. 

KAKO, KDAJ? Potrebujete le računal-
nik, internetno po-
vezavo in delujoče 
zvočnike, za glas-
beni in plesni pro-
gram pa bomo pos-
krbeli mi. Koncert 

ALBUM LAŠKEGA
Dr. Jožef Smej (15. 2. 1922 –  
21. 11. 2020)

21. novembra je sklenil življenjsko pot dr. Jožef Smej, 
upokojeni mariborski škof in častni občan Mestne občine 
Maribor. Njegovo delovanje je bilo obsežno in vsestransko, 
saj se je poleg škofovske in duhovniške službe ukvarjal tudi 
s pesnjenjem, pisateljevanjem, prevajanjem in preučevanjem 
cerkvene zgodovine. Bil je odličen latinist in poznavalec ma-
džarskega jezika. Zanimal se je za kulturno preteklost in za 
življenje ljudi, ki so stoletja med Muro in Rabo ohranjali slo-
venstvo in vero. Njegova bibliografija obsega več kot 150 
enot, med katerimi prevladujejo samostojne knjižne publi-
kacije. Znanstvene razprave je najpogosteje objavljal v Časo-
pisu za zgodovino in narodopisje, Zgodovinskem časopisu, 
Slavistični reviji in drugih zbornikih. Dr. Smej je med ljud-
mi veljal za modrega, blagega, srčnega in zaupanja vrednega 
človeka.

Na Laško je bil zelo navezan. V družbi dekana Jožeta 
Horvata se je rad povzpel na Hum in v zavetju starodavnega 
župnišča prevajal Gajšnikovo Topografijo, dragocen zgodo-
vinski vir za naše območje (nimamo podatka, ali je delo v 
celoti prevedel). Večkrat je tudi posedel v čitalnici laške knji-
žnice in iskal zahtevnejše prevode v latinsko-slovenskem slo-
varju. 

Leta 1997 je predaval na temo Sv. Martin in Laško v laški 
knjižnici ob martinovem. Prispeval je tudi uvodne besede za 
zgibanko, ki je povezala prireditve v kraju ob tem prazniku. 
Takrat je pisal tudi o kronogramu, ki se nahaja pod levom ob 
vhodu v cerkev sv. Martina in se v slovenskem prevodu glasi: 
Zunaj svetišča ležim in ga stražim. Razmišljanje je zaključil s 
sledečimi besedami: »Za Laško lahko rečemo podobno kot za 
večno mesto Rim: Dokler bo lev stražil svetišče sv. Martina, bo 
stalo tudi mesto Laško.«

Dr. Smej je v samozaložbi izdal tudi več knjig z naslovom 
Kronogrami skozi čas. Kronogrami so napisi, v katerih je le-
tnica kakega dogodka označena v samem besedilu z veliki-

mi rimskimi črkami. Omenjene knjige so hitro pošle, saj je 
tovrstna literatura redka, njega pa so že od mladih let zani-
mali kronogrami, zapisani večinoma v latinščini po cerkvah 
in drugih stavbah, nekaj pa jih je sestavil tudi sam. V izboru 
kronogramov, ki so izšli leta 2009, so obravnavani tudi pri-
meri iz laške cerkve.

Še letos spomladi je dr. Smej za publikacijo Rečiška le-
potica avtorice Bože Herek strnil svoje spomine na rečiš-
ko cerkev v obliki kronograma. Pred 20 leti je bil namreč 
tudi posvečevalec prve blaženemu Antonu Martinu Slom-
šku posvečene cerkve v Sloveniji. Zasledimo pa ga lahko 
tudi v dokumentarnem filmu, ki ga je o rečiški cerkvi posnel 
TV Krpan.

Laščanov se nas je dr. Smej skozi leta dotaknil s svojo izo-
braženostjo, skromnostjo ter naklonjenostjo do kraja in nje-
govih prebivalcev. Kot takšnega se ga bomo tudi radi spomi-
njali ter se vračali k njegovi človeški in ustvarjalni zapuščini.

Prispevala: Gabrijela Pirš
Fotografija je last Knjižnice Laško

Rubriko pripravlja Knjižnica Laško
Objavljeno tudi na: www.kamra.si, Album Slovenije

Dr. Smej na predavanju v Knjižnici Laško l. 1997.

LETOŠNJI BOŽIČNO-NOVOLETNI KONCERT V ŽIVO 
»Z DOMAČEGA KAVČA«
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FESTIVAL 
DEŽNIKOV

Lions Klub Celje Mozaik v 
sodelovanju z Likovnim dru-
štvom Laško

3. oktobra je na Kreko-
vem trgu v Celju v organiza-
ciji Lions Kluba Celje Moza-
ik potekal Festival dežnikov. 
Pri poslikavi dežnikov so so-
delovali tudi likovniki iz Li-
kovnega društva Laško: Voj-
ko Janc, Branka Dragosavac, 
Cvetka Berginc, Sabina Kern, 
Saša Videc, Franc Ratej, Ma-
rija Sojč, Alenka Kandolf, Jo-
žica Cajhen in Milena Žohar. 
Izkupiček je šel v dobrodelne 
namene.

Milena Žohar,  
Likovno društvo Laško

bomo prenašali na socialnem omrež-
ju Facebook, na strani @Laška pihal-
na godba v nedeljo, 27. decembra, ob 
19.00. Če ga boste zamudili, si ga boste 
lahko ogledali tudi naknadno. Povezavo 
do naše FB strani najdete tudi preko QR 
kode na desni strani. 

Program bo sicer krajši kot običaj-
no, kljub vsemu pa bomo za vas zaigra-
li nekaj tradicionalnih melodij, ki bodo 

pričarale božično-novoletno vzdušje. 
Glasbeni del bodo popestrile prav vse 
starostne skupine mažoret s svojimi ko-
reografijami. Ste nestrpni? Mi že komaj 
čakamo, da se vam predstavimo v novi 
luči …

V letu, ki se izteka, se zahvaljujemo 
vsem podpornikom, partnerjem in do-
natorjem, ki nas tudi v teh za kulturo ne-
prijaznih časih podpirate. Mi pa vam na 

tem mestu obljubljamo, da se bomo še 
naprej trudili z izvajanjem našega pos-
lanstva – z glasbo in plesom razveseljeva-
ti občinstvo ter skrbeti, da kulturni duh 
ne bo zamrl. Miren božič in srečno ter 
optimizma polno prihajajoče leto 2021 
vam želi zelena družina.

Marko Šantej,
KD Laška pihalna godba
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20 LET SKUPINE MARVIN

Dvajset let je minilo, ko so trije fantje in dekle prvič, takrat 
v sestavi Janez Benedek, Lucija Berce, Marko Radosavljević in 
Matjaž Piavec, "nažigali v placu" kot Marvin. Igrali so pesem 
Južni križ, ki govori o potovanju. To je bila le ena postaja, na-
mreč v vseh teh letih so napisali in zaigrali še več kot 50 avtor-
skih pesmi. Kot pravijo jih je rokenrol vlak popeljal po različnih 
glasbenih pokrajinah. Do danes. Do jutri. 

Marvin danes sestavljajo: Janez Benedek – vokal, kitara; Lu-
cija Berce – bobni, tolkala, vokal; Marko Radosavljević – bas, 
vokal; Goran Koražija – kitara, vokal.

VOŠČILO LIKOVNEGA DRUŠTVA LAŠKO

Dragi Laščani in Laščanke in vsi občani in občanke ob-
čine Laško!

Leto se približuje koncu. Bilo je polno preizkušenj in 
novosti. Na koledarju bomo obrnili bomo nov list. Naj bo 
novo leto uspešno, zdravo, zadovoljno, ohranjajmo pozi-
tivne misli in širimo dobro voljo. Še naprej vas bomo raz-
veseljevali z razstavami v živo in preko Facebooka Likov-
nega društvo Laško.

Vse lepo v novem letu 2021.
Likovno društvo Laško

KULTURNO UMETNIŠKO DRUŠTVO 
ŠENTRUPERT PRAZNUJE

V začetku leta smo si zastavili cilj, da bomo leto 2020 posveti-
li praznovanju, a žal zaradi epidemioloških razmer načrtovanih 
praznovanj nismo mogli uresničiti. 

Kulturno umetniško društvo (KUD) je bilo ustanovljeno leta 
1998, v začetku januarja 1999 pa je bil sprejet statut. Že pred 
tem je v Šentrupertu delovala etno skupina, ki se na prireditvi 
Pivo in cvetje že dolga leta predstavlja kot šrangarji. Med nji-
mi so tudi štirje izvirni ljudski pevci, ki niso le ponosni krajani 
Šentruperta in občani občine Laško, temveč so s svojimi nastopi 
znani širom po Sloveniji. Danes v društvu delujejo štiri sekcije, 
ki se udeležujejo prireditev v domačem kraju in tudi na občin-
skem nivoju. 

Osnovni cilji društva so:
– ohranjanje in predstavljanje ljudskih pesmi, šeg in običajev
– zborovsko prepevanje
– skrb za prenašanje kulturne dediščine na mlade
– organiziranje kulturnih in družabnih prireditev v kraju

Ljudski pevci iz Šentruperta

Ljudsko petje v našem kraju je bilo že od nekdaj zelo znano. 
Že naši dedki in babice so prepevali pri vsakem kmečkem opra-
vilu in praznovanju. Fantje so peli dekletom podoknice, ob poro-
kah pa kobilčvali. Ob praznovanju rojstnih dni in godov so slav-
ljencem ofirali. Tako je tudi naša skupina pričela prepevati. Bili 
smo še najstniki, ko smo se v osemdesetih letih začeli dobivati in 
skušali posnemati svoje starše in dedke. Beseda je dala besedo in 
tako smo ostali skupaj vse do danes. V časih, ko smo začeli pre-

pevati je bila ljudska pesem v medijih dokaj zatirana. Bolj cenje-
no je bilo zborovsko petje, a nam to ni vzelo veselja. Sčasoma je 
prišlo do preobratov in zopet je prišlo na plano ljudsko petje. Za-
čele so se izvajati revije ljudskih pesmi ter obujanje starih šeg in 
običajev. Kar hitro se je zaznal naš glas. Prvo uradno vabilo smo 
prejeli daljnega leta 1987, in sicer, da se predstavimo na priredi-
tvi Pivo in cvetje kot šrangarji na kmečki ohceti, na kateri še ved-
no z veseljem sodelujemo. Na občinskem nivoju sta bila takrat 
izjemno prizadevna Vlado Marot in Jure Krašovec. Po njuni za-
slugi se nam je število nastopov izjemno povečalo. Dvakrat smo 
nastopili v oddaji Slovenska zemlja v pesmi in besedi na Radiu 
Ljubljana. Radijska oddaja že več kot štiri desetletja predstavlja 
ljudsko kulturo slovenskega etničnega ozemlja. Poslušalce pove-
zuje z živim izročilom ter duhovno kulturo Slovencev nekoč in 
danes. Z veseljem in vestno smo se odzvali na povabilo Obmo-
čnih revij ljudskih pesmi. Osemkrat smo se udeležili regijskega 
srečanja in trikrat državnega. Nastopili smo tudi v ljubljanskih 
Križankah v oddaji Predstavimo Slovenijo Evropski uniji.

Dolga leta smo razveseljevali svoje sokrajane na številnih ofi-
ranjih in jim tako lepšali praznovanja. Rečemo lahko, da smo 
ponosni na svoje petje in da smo imeli priložnost, da smo svoj 
glas ponesli širom Slovenije ter bili predstavljeni v medijih.

Leta neizmerno bežijo, a mi smo še vedno pripravljeni pre-
pevati.

Naj zaključim z mislijo:
Petje nikoli ne umre, tudi ko pevec umrje, njegova pesem še 

živi.

Mešani pevski zbor Šentrupert

Zbor je bil ustanovljen decembra leta 1989. Takrat je v naše 
kraje prišel duhovnik Izidor Pečovnik. Njegova želja je bila, da 
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bi imeli v kraju pevski zbor, ki bi služil za potrebe kraja tako pri 
cerkvenih obredih, kakor tudi, da bi s pesmijo popestrili krajev-
ne dogodke. Krajani, ki smo imeli veselje do petja, smo bili žu-
pnikove pobude veseli in pričeli smo s pevskimi vajami, ki jih je 
vodil kar sam župnik Izidor Pečovnik. Kmalu je gospod župnik 
pripeljal v kraj zborovodkinjo. Začeli smo spoznavati zborovske 
pesmi.

V samem začetku je v pevskem zboru sodelovalo okoli 30 
pevcev. Kasneje je število upadalo. Že nekaj let zbor šteje med 
15 in 20 pevcev. Pohvalno je, da je kar nekaj pevcev dejavnih vse 
od samega začetka ustanovitve zbora.

Mešani pevski zbor Šentrupert vsa leta sodeluje v okviru kra-
jevnih dogodkov in cerkvenih praznovanj. Udeležujemo se ob-
činskih revij, kakor tudi drugih prireditev v občini in izven nje. 
V tridesetih letih delovanja se je izmenjalo več zborovodij, od 
leta 2019 pa zbor prepeva pod vodstvom zborovodkinje Urške 
Sikovšek.

Moška pevska skupina

V okviru KUD Šentrupert deluje tudi moška skupina pevcev. 
Skupina je bila ustanovljena zaradi potrebe po petju ob slovesu 
naših krajanov. Moška pevska skupina deluje že deset let. Kot 
omenjeno pojejo na pogrebih, prav tako pa se predstavijo na 
drugih dogodkih v kraju.

Etno skupina

Kot je že v začetku omenjeno je pred ustanovitvijo društva 
delovala etno skupina. Najbolj je znano po šranganju. Njen na-
men pa je tudi ohranjanje in predstavljanje ljudskih pesmi, šeg 
in običajev ter skrb za prenašanje kulturne dediščine na mlade.

Dramska skupina

Dramska skupina uprizarja skeče, pripravlja božičnice, pri-
reditev ob materinskem dnevu v cerkvi ter sodeluje pri priredi-
tvi o materinskem dnevu, ki jo organizira podružnična osnovna 
šola. Ker sta v teh zahtevnih časih za človeka razvedrilo in smeh 
še kako pomembna, so se igralci radi predstavili s skečem s ko-
mično vsebino in tako nasmejali gledalce. 

Kulturno umetniško društvo Šentrupert že vrsto let priprav-
lja prireditev s kulturnim programom ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti, ki je namenjena povezovanju in druženju krajanov 
v teh med prazničnih dneh. Organizatorji prireditve povabimo 
k sodelovanju društva, skupine pa tudi posameznike, ki so de-
javni na kulturnem področju KS Šentrupert. Letos smo imeli 
namen združiti okrogle obletnice posameznih skupin v okviru 
društva in leto posvetiti praznovanju, a žal nam je epidemija, s 
katero se soočamo, prekrižala načrt. 

Verjamemo in upamo, da bomo lahko prireditev izvedli v 
prihodnjem letu.

Ob tej priložnosti se želimo zahvaliti vsem, ki ste v preteklo-
sti sodelovali v okviru našega društva. Tako vodstvu kot gonilni 
sili in vsem vodjem skupin ter zborovodjem in članom, ki ste v 
društvu sodelovali. 

Hvala Občini Laško za finančno podporo in vsem sponzor-
jem, ki ste nas v preteklosti pri izvedbi naše dejavnosti podprli. 
V prihodnosti si želimo, da bi naši člani vztrajali in da bi se jim 
priključili še novi in mlajši. Želimo si, da kultura, ljudsko izro-
čilo in pesem v kraju ne izumrejo, ampak se naj prenašajo iz 
roda v rod.

Pravijo, da pesem zdravi in da se znotraj pevskih zborov do-
gajajo pomembne socialne interakcije, ki izboljšujejo kakovost 
življenja članom pevskih zasedb. Te interakcije so sestavni del 
pevskih kolektivov. Petje ni le generator kulturnega življenja v 
določenem kraju, temveč tudi generator socialnih stikov, kar 
odločilno vpliva na kakovost življenja. 

V novo desetletje vstopamo z veliko mero optimizma in ve-
selja do petja. Želimo si, da bi se naše število povečalo. Vabljeni 
vsi, ki imate voljo do petja in druženja. Tako bomo skupaj širili 
kulturo.

KUD Šentrupert
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NOVO LETO – NOV 
ZAČETEK

Spet se bliža konec leta in že močno 
smo zakorakali v čarobni čas – čas adven-
ta. Čas, ki se ga vsak izmed nas veseli, 
čas, ki prinaša novo upanje. Ko zasvetijo 
luči, luč topline v naših srcih zagori. Ko 

se nekoliko ustavi korak, pogleda na pre-
hojeno leto in naredi načrt za naslednje. 
Letošnje je bilo nekoliko drugačno, po-
sebno. Čas prilagoditev in iskanja novih 
rešitev tudi za nas. Bilo je leto mnogih 
vprašanj. 

Želimo si, da bi v tem lepem predbo-
žičnem času vsak izmed nas ustavil ko-
rak. Poiskal tisto bistvo v sebi in poiskal 

svojo notranjo moč. Da bi vsak izmed nas 
zaužil največjo mero sreče, močan stisk 
in objem najdražjih. Ter občutil neizmer-
no toplino družine, toplino pravih prija-
teljev in vseh tistih, ki jih imamo radi. 

Novo leto pa naj prinese nov začetek. 
Želimo vam, da vsi zakorakamo v leto, 
ki prihaja zdravi in s poskočnim, pogu-
mnim korakom. Naj bo leto, ki prihaja, 

tisto naše! Leto velikih idej in ciljev. Ob-
dano z našimi najdražjimi.

Ko pa se situacija umiri, ste pa prav vsi 
lepo vabljeni k nam. Gotovo že veste vsi, 
da se za Tanci kadi ob petkih, v dvorani 
Kulturnega doma v Marija Gradcu. 

Članice in člani KD  
Anton Tanc Marija Gradec, 

Matej Majoranc
Foto: Foto Fleš,  

Maja Štih

KONCERT RIMSKIH LJUDSKIH 
PEVCEV IN GODCEV

Leto je okoli in skupina rimskih ljudskih pevcev in godcev se 
je potrudila in v mesecu juniju organizirala 12. koncert skupine. 
Kljub omejitvam glede virusa, ki se hitro širi med nami smo z 
upoštevanjem pravil NIJZ imeli zelo lep večer.

KD Rimljan dela v letošnjem letu z malo manjšo močjo, ker 
nam nagaja Covid-19 in se ne smemo družiti. Izkoristili pa smo 
čas, ko se je to še dalo in organizirali zbor članov, pustovanje, 
filmske večere, rimske večere z gosti pa tudi sveti Miklavž se je 
sprehodil od cerkve sv. Marjeta iz Šmarjete do parka Rimskih 
term ter pomahal vsem prebivalcem Rimskih Toplic. Vsem, ki 
ste nas spremljali preko leta se zahvaljujemo in vas vabimo, da 
se nam pridružite tudi v letu 2021.

Ker pa se bomo morali v tem letu odpovedati prireditvi za 
slovo od starega leta – Minilo je leto 2020- in s tem tudi povezo-

vanju društev, glasbenih ustvarjalcev, podjetij in drugim orga-
nizacij ter posameznikov, vam želimo v letu 2021 veliko zdrav-
ja, sreče, lepih trenutkov, otroškega smeha in družinske miline, 
osebnih in poslovnih uspehov ter zavrtite ali celo zapojte si 
kakšno lepo pesem, ki poboža vaša in naša srca.

SREČNO 2021!

Daniel Pavčnik, KD Rimljan
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Vanči tvoje življenje je bilo kot žuboreč 
potok, z vsako tvojo besedo, razumeva-
njem, razdajanjem, spoštovanjem sočlo-
veka in neverjetnim občutkom za kultu-
ro, še posebej na etno področju. Razumel 
si preprosto kmečko logiko – kar seješ, 
boš tudi žel. Delo s teboj, tako v kraju kot 
tudi v KD Miklavž in v okviru Možnarja 
Laško je vedno prineslo bogato žetev. Bil 
si človek ideje, imel si občutek za čas in 
znal združiti preteklost s sedanjostjo. V 
KD Miklavž si deloval skoraj 60 let. Bil 
si aktiven na vseh področjih, še posebej 
pa v pevskem zboru, dramski sekciji in 
skupini za obujanje starih običajev. Pred 
približno 35 leti sta z Vladimirjem Fre-
cetom starejšim in nekaterimi drugimi 
krajani zasnovala prvi kmečki praznik 
z obujanjem kmečkih šeg in običajev v 
občini Laško. Kmečki praznik se je od-
vijal v idilični vasici Škofce, kjer se je v 
ta namen zgradil poseben in izviren nad-
strešek, kjer se je še mnogokrat kasneje 
odvijalo veliko prireditev v okviru KD 
Miklavž. Za tako izvirno prireditev, ki je 
kasneje prerasla v občinsko, si bil v veli-
ki meri zaslužen prav ti. Znal si združiti 
ljudi, jih motivirati in bil gonilna sila pri 
vsakem delu. Na tem mestu se moramo 
zahvaliti tudi domačinom vasi Škofce, ki 
so v vseh teh letih ogromno prispevali pri 
razvoju etno kulture v kraju. Ves ta trud 
ni bil zaman, saj so tvoje delo opazili tudi 
na TV Slovenija, ki je z Mitom Trefaltom 
snemala etno oddaje in en del posnela 
tudi v naših Škofcah. Kamorkoli te je za-
nesla pot, povsod so ostale sledi tvojega 
trdega dela. Na domačiji v Ložah, kjer sta 
si z ženo Tinko zgradila prijeten dom, si 
zasadil sadovnjak z mnogimi starimi sor-
tami sadja, na robu sadovnjaka si postavil 
čebelnjak, kjer si z neverjetnim užitkom 
opazoval, kako čebele obiskujejo cvetove 
v nasadu. Vse svoje znanje in ljubezen do 
narave si poskušal prenesti na svoja sino-
va in štiri vnuke, kar ti je prav v zadnjih 
letih še posebej polepšalo življenje.

V KD Miklavž si bil, dokler ti je do-
puščalo zdravje, aktiven član pevskega 
zbora, v sekciji za obujanje starih obi-
čajev si bil vedno nepogrešljiv in vedno 
poln novih idej, kako stare čase prikaza-

ti mladim rodovom. Tu mislimo na stare 
družabne igre kot so »hoblanje« tresk za 
razsvetljavo, izdelovanje piščali, prdcev 
in rogov ob Jurjevanju, hoja po starih ste-
zicah, košnja z ročno koso, klepanje le-
-te in grabljenje sena, pa še kaj bi se naš-
lo. Mnogo teh zgodb si skupaj s prijatelji 
iz društva prikazal širom občine Laško 
kot tudi izven občinskih meja. Naj samo 
omenimo košnjo na Lisci, kjer so se člani 
društva pod tvojim vodstvom udeleževa-
li te prireditve vrsto leto. Ob vsem tem pa 
si v društvu opravljal tudi naloge tajni-
ka, kjer je še posebej prišla do izraza tvoja 
vnema do dela in natančnost. 

Bil si tudi aktiven član zveze KD Mo-
žnar Laško, kjer si vrsto let aktivno so-
deloval pri različnih prireditvah občine 
Laško, bil član domoznanskega krožka, 
ki deluje v okviru Univerze za tretje ži-
vljenjsko obdobje pri Knjižnici Laško. 
Lokalna skupnost in občina Laško so se ti 
poskušali zahvaliti za tvoje delo z različ-
nimi priznanji: leta 1989 si bil prejemnik 
občinskega priznanja, leta 1996 si prejel 
priznanje Antona Aškerca in leta 2008 še 
priznanje Zlati Možnar. Bil si prejemnik 
Gallusove značke, od leta 2013 dalje pa 
tudi častni član KD Miklavž.

Življenje nas večkrat preizkuša in ko se 
nam zdi, da je hudo, lahko pride še hujše 
… Tako je tudi v tem letu, ko je med nas 
prišla nova bolezen, ki nam prav vsem 
spreminja življenja. Ni zamrlo samo go-
spodarstvo, zamrla je tudi kultura. V KD 
Miklavž smo v tem letu izpeljali le eno 
večjo prireditev na prostem, in sicer kre-
sovanje ob državnem prazniku, na kate-
rem smo se ob upoštevanju varnostnih 
ukrepov, zbrali skoraj vsi člani društva. Z 
nami si bil tudi ti Vanči. Za mnoge kraja-
ne je bilo to zadnje srečanje s tabo, saj te 
je kmalu za tem zahrbtna bolezen prikle-
nila na bolniško posteljo. 

Ob boleči izgubi tako za domače, KD 
Miklavž, KD Možnar kot tudi kraj naj se 
ti v imenu KD Miklavž zahvalim za vse 
dobro, za skupno prehojeno pot, za nas-
vete in vse tvoje delo. Ko je prišel trenu-
tek slovesa, se je veliko ljudi želelo poslo-
viti od tebe pa žal zaradi ukrepov ni šlo, 
a bili so v mislih s teboj. Na tvoji zadnji 
poti so se ti poklonili pevci KD Miklavž, 
bratje Razboršek in gospod župnik Kle-
men Jager, ki se ti je še posebej zahvalil 
za pomoč pri postavljanju jaslic v domači 
cerkvi. Besede slovesa je povedal sin Jure 
v ganljivem govoru ter ob koncu dejal: 'Ti 
si odšel, za tabo pa ostanejo tvoje besede, 
ki si jih rad poudarjal »dragi moji, vese-
lite se življenja, v vsakem njegovem tre-
nutku'.«

Ob slovesu pa še pesem, katero ti je 
ob zadnjem obisku povedala najmlajša 
vnučka.

Svet je kakor ringaraja,
vse prihaja in odhaja,
vse v krogu se vrti,
zdaj smo tu in zdaj nas ni.

Pride dan in pride noč.
Pride zima, pa gre proč.
Ptička pride, odleti,
muren poje in molči.

Veter jabolka otresa,
listi padajo z drevesa,
gole veje spet vzbrstijo,
mlade muce se skotijo ...

... svet je kakor ringaraja,
vse prihaja, vse odhaja,
vse v krogu se vrti,
zdaj smo tu in zdaj nas ni.

(Anja Štefan)

Vanči, hvala ti za vse! 

Jurij Aškerc za KD Miklavž 
Foto: Alenka Barlič

V SPOMIN - IVAN JELENC - VANČI 
(18. 4. 1950 - 4. 11. 2020)

Ko žuboreči potok vije svojo pravljico skozi zeleno livado, 
prvi ptički žvrgoleče naznanjajo pomlad 
in blag vetrič boža zaspana polja, 
takrat se v jutru, 
ki ga skozi biserno roso obiščejo prvi sončni žarki rodi sreča. 
Sreča, ki obišče vsak dom, je preprosta beseda, je želja razumeti in dajati.
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ŽENSKA BREZ GROBA

Pri Celjski Mohorjevi družbi je pred kratkim v slovenskem 
jeziku izšla knjiga Martina Pollacka z naslovom Ženska brez 
groba. Pollackovo delo Die Frau ohne Grab je prevedla Jerneja 
Jezernik.

V spremni besedi je zapisano: »Detektivsko raziskano in opr-
to na doslej neznane dokumente Martin Pollack z veliko inten-
zivnostjo pripoveduje o usodi človeka, ki je eksemplarična za 
zgodovinske zaplete na majhnem prostoru med mejami.

Poleti 1945 so jugoslovanski partizani aretirali sedemdesetle-
tno Pauline Drolc, rojeno Bast in jo odpeljali v začasno inter-

nacijsko taborišče Hrastovec. 
Nekaj tednov pozneje je bila 
mrtva. Njenega groba niso ni-
koli našli.

Pauline je stara teta Mar-
tina Pollacka, čigar knjiga o 
njegovem očetu, sturmbann-
führerju Gerhardu Bastu, spa-
da med mejnike spominske li-
terature …«.

Tomaž Majcen

KAJ RADA DELA NAŠA IZABELA?

Izabela rada riše:
žogo, luno,
tudi hiše.

Riše punčko, ki se smeje
in sonce, da jo z žarki greje.
Včasih s sestrico razgraja,

a ju mami kmalu graja.
Tolaži očka ju ljubeče,

da žarita sestrici od sreče.
Na travnik – ves cvetoč

rada steče Izabela,
tam čaka prijazna jo čebela.

Rožam imena
skoraj vsem pozna:
od onih, ki so za Ž,
do teh, ki so na A.

Ko pa sonce se
za goro skrije,

se Izabela k sestrici privije.
Mami in očka naredita

še velik objem,
že sestrici sladko spančkata v njem.

Hermina Palčnik

LJUBEZEN JE

So ljubezen tiste iskre v očeh,
ki kar žarijo,

ko simpatijo s pogledom ulovijo?

Je ljubezen objem,
stisk kože h koži,

ko strast v horizontalo te položi?

Je ljubezen ponos v očeh,
ko najraje bi ves svet objela,

ko zmoreš tisto, v kar sama nisi verjela?

Je. Ljubezen je to vse.

Ljubezen je tudi 'si lačna', 'spočij si', 
'tu imaš kavo',

ko po neprespani noči ne veš, kje imaš glavo.

 Ljubezen največ vredna je takrat,
ko med se ne cedi

in tudi reže ne potica,
ko med dvema je vsakdan 

in življenja resnica.

Jasmina Štorman

POČITEK

Jesen bogata se poslavlja,
vse pridelke že je razdelila,

sedaj pa njena je velika želja,
da rada končno bi se odpočila.

Vsa narava se pripravlja
na zimsko tiho mirovanje,

kakor človek, ki ves dan dela,
na počitek in nočno spanje.

Z drevja že je odpadlo listje,
vsa lepota je sedaj na tleh,

ptički so izgubili svoje kritje,
zato ne pojejo nič več.

Kam takrat se bodo skrili,
ko zapadel bo še sneg,

pripravimo jim zato krmišča,
da ne bomo imeli greh.

Stanko Gotar

SPANJE

Dobro jutro zlato jutro,
rečemo si vsak dan.

Če smo dobro se naspali,
volje dobre smo ves dan.

Delo nam vse bolje steče,
če je na ustnicah nasmeh.
Pa naj kdo še kaj poreče,
da vse to ni prav pri vseh.

Vse, kar je za postoriti,
z dobro voljo lažje gre.

Če v glažek paše ga naliti,
pa že pesem sliši se.

Zopet dan je naokoli,
prihaja lunca na nebo.

Sladko, ko bomo zaspali,
nas sonce zlato spet zbudilo bo.

Stanko Gotar Fo
to
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Leto 2020 je žal zaznamovano z virusom SARS-CoV-2, ki 
povzroča bolezen COVID-19. V našem zavodu smo se kljub 
temu trudili, da je cepljenje proti gripi potekalo nemoteno.

S cepljenjem smo pričeli 19. 10. 2020, ko smo s strani NIJZ 
prejeli cepivo proti gripi. V časovnem obdobju od 19. 10. 2020 
do 26. 11. 2020 smo proti gripi uspeli cepiti 875 oseb. Za pri-
merjavo, smo preteklem letu v istem časovnem obdobju cepili 
338 oseb, v letu 2018 97 oseb ter v letu 2017 84 oseb.

V letu 2019 je bilo cepivo prvič brezplačno za kronične bolni-
ke in starejše od 65 let, letos pa se je ministrstvo tik pred ceplje-
njem odločilo, da bo cepljenje brezplačno za vse osebe.

Ob koncu vsa-
kega leta ljudje z 
veliko pričakova-
nja oblikujemo 
idejo o božičnih 
praznikih in pri-
hajajočem letu. 

Razmišljamo o vseh novostih, novole-
tnih zaobljubah ter seveda s kom bomo 
preživeli božične in novoletne praznike. 
Vso jesen se veselimo tega čarobnega 
zimskega časa, zbiramo praznične recep-
te, iščemo ideje za darila in načrtujemo, 
kako in kje bomo preživeli ta magični 
čas. Veselimo se že odziva naših otrok, 
ko bodo odprli darila ter tistih nekaj pro-
stih dni, ko bomo lahko skupaj z družino 
in prijatelji.

Lanskega decembra si še nismo pred- 
stavljali kakšno obdobje je pred nami. 
Leto 2020 je bilo vrtiljak velikih spre-
memb, negotovosti ter zahtev po prilaga-
janju. Vsi smo že nekoliko naveličani in 
utrujeni, verjetno si želimo le konca tega 
leta ter upamo na boljše leto 2021. Vendar 
pa bomo na sproščena druženja, obisk tr-
govin in restavracij ter na potovanja mo-
rali najbrž še malo počakati. Prihajajoči 
veseli december bomo najverjetneje mo-
rali preživeti nekoliko drugače kot smo 
vajeni. Prazniki lahko za nekatere že tako 
pomenijo stres, saj poleg skupnega pre-
življanja časa, obilice dobre hrane in da-
ril pomenijo tudi veliko finančno breme 
ter ogromno organizacije in načrtovanja. 
Nemalo ljudi je po praznikih še bolj ut-
rujenih od vseh priprav in obiskov kot na 
začetku decembra. Pogosto so tudi naša 
pričakovanja glede praznovanj in božič-
ne idile zelo visoka, velikokrat tudi nere-
alna in se ne uresničijo. 

Letošnji prazniki bodo še posebej dru-
gačni, saj bodo nekatere tradicije, ki smo 
jih vzpostavili skozi leta, morale počaka-
ti ali pa vsaj potekati v nekoliko okrnje-
ni obliki. Lahko bi rekli, da je fleksibil-
nost letos ena izmed najbolj »zaželenih« 
moči. Morda pa je letošnji december 
idealna priložnost, da si oddahnemo od 
božičnega pompa, ki nam ga narekujejo 
prodajalci ter si med prazniki resnično 
odpočijemo. Da začnemo kakšno novo 
tradicijo; takšno, ki bo potekala v ožjem 
krogu in nas bo še bolj povezala z našimi 
najožjimi člani družine.

Na primer skupaj z otroki ali vnu-
ki naredimo adventni koledar, vsak dan 
pa odkrivajmo novo skupno aktivnost 
ali nalogo. Vanj lahko vključimo skup-
no peko piškotov, iskanje Miklavževe-
ga zaklada, izdelavo slanih okraskov ali 
novoletnih voščilnic, ogled lučk v mestu 
in podobno. Lahko gremo tudi na dalj-
ši družinski sprehod v gozd, ob tem pa 
naberemo material za izdelavo venčka ali 
drugih novoletnih okraskov. Zase pa na-

redimo seznam knjig, ki bi jih želeli v de-
cembru prebrati ali pa vnaprej izberemo 
nekaj filmov za hladne decembrske veče-
re. Preizkusimo tudi kakšen nov recept, 
da si popestrimo morda že precej rutin-
sko božično večerjo. Čas mogoče izko-
ristimo tudi za izdelavo doma narejenih, 
bolj osebnih daril za naše najdražje. Le-
tošnja situacija je idealna priložnost za 
»vrnitev k starim navadam«, k praznova-
nju božiča brez nepotrebnega pretirane-
ga zapravljanja. 

Sreča namreč ni v številki ljudi, ki se-
dijo za (pre)obloženo božično mizo, tem-
več v tem, da praznike preživimo s tisti-
mi, ki so nam res najbližje. Največ kar 
jim lahko podarimo je naša pozornost in 
ljubezen, ki sta brezplačni, vendar nepre-
cenljivi. 

Lepe praznike ter zdravo in veselo 
novo leto! 

Barbara Fidler, 
mag. psihologije

KAJ NAM PRINAŠA ČAS PRAZNIKOV?

CEPLJENJE PROTI GRIPI V SEZONI 
2020/21

Čas, ko zvezda se utrne,
stare vse poti zagrne, 
nove z upi tlakovane,
vir so sreče nasmejane.

Bodite zdravi v letu, 
ki prihaja!

Kolektiv Zdravstvenega doma Laško
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Pri Rdečem križu zaradi 
epidemije okrnjeni 
redni programi

Ob ponovni razglasi-
tvi epidemije in prejetega 
sklepa štaba CZ Občine 
Laško o aktiviranju ob-
činskega načrta zaščite in 
reševanja ob pojavu epi-

demije oz. pandemije nalezljive bolezni pri ljudeh v Občinah 
Laško in Radeče smo znova postali neke vrste njihov »pomoč-
nik«, saj naše delo dnevno usklajujemo s štabom CZ in po-
veljnikom Matjažem Piklom, ki mu tudi vsakodnevno pisno 
poročamo o izvajanju aktivnosti, udeleženih silah, logistiki. 
Sedaj se temu učeno reče, da v Rdečem križu izvajamo Načrt 
dejavnosti RKS-Območnega združenja Laško-Radeče ob narav-
nih in drugih nesrečah ter nalezljivih boleznih pri ljudeh, ki za-
deva seveda tudi Krajevne organizacije Rdečega križa laške in 
radeške občine. 

V RK se zavedamo resnosti trenutne situacije, ki jo je pri-
nesla epidemija koronavirusa. Po eni strani zaradi zdravja lju-
di, po drugi strani pa zato, ker so ukrepi pošteno zarezali v naš 
vsakdan in spremenili potrebe družbe ter ljudi. Da v tem času 
v okviru Rdečega križa potekajo nekatere aktivnosti pod spre-
menjenimi pogoji, v veliki meri skrbimo tako zaposleni, kakor 
naši prostovoljci RK, ki brezplačno, s svojo predanostjo, nev-
tralnostjo in nepristranskostjo nudijo upanje in podporo vsem 
pomoči potrebnim. 

Razmere so se dotaknile vsakega izmed nas in prizadele na 
svoj način. Vsem ljudem, ki v tem času resnično potrebujejo 
našo pomoč smo jim na voljo in jim gremo naproti, če le lahko. 
Marsikoga je resnično strah, zato je še posebej pomembno, da 
se kljub distanciranju povežemo v svoji notranjosti. Pomembno 
je, da ostajamo pozitivno naravnani, saj se bomo s takšnimi in 
drugačnimi virusi po vsej verjetnosti morali navaditi živeti. S 
prostovoljci RK v naši mreži se trudimo ohranjati stike še pose-
bej s tistimi našimi člani, krajani, ki so še posebej potrebni po-
zornosti in skrbi. 

Naše aktivnosti na področju izvajanja rednih programov do 
nadaljnjega ostajajo v veliki negotovosti. Epidemiološka slika ne 
kaže, da bi se ukrepi do praznikov že sproščali v takšni meri, da 
bi lahko opravili vse tisto, kar je bila naša ustaljena praksa v tem 
času. Trenutno ne smemo pobirati članarine, prostovoljnih pri-
spevkov ob koledarjih, imeti fizične stike z obiski in podobno. 
Zato bo izpad virov za izvajanje redne dejavnosti velik in bomo 

težje kateremu prosilcu poravnali kakšno položnico. Takoj, ko 
se bodo razmere toliko uredile, da bodo tudi prejeta navodila 
ugodna, bomo poskušali nadoknaditi čim več zamujenega. 

V tem času izvajamo vse neodložljive obveznosti in naloge, ki 
izhajajo tako iz Načrta dejavnosti, saj smo do 18. decembra še v 
obdobju razglašene epidemije, kakor vse tiste, ki so del našega 
rednega, letnega programa. 

Uspelo nam je zaključiti s tretjim razdeljevanjem hrane Skla-
da za evropsko pomoč najbolj ogroženim. Zaključujemo s ce-
lovitim in odgovornim pristopom kvalitetnega vzdrževanja 18 
defibrilatorjev v laški in radeški občini. V minulih četrtkih me-
seca decembra smo organizirali tri krvodajalske akcije v Ho-
telu Park Thermane Laško, seveda pod spremenjenimi, težjimi 
pogoji. Zaključujemo z realizacijo pomoči krajanom Rečice, ki 
jim je neurje sredi poletja povzročilo veliko škodo in se s po-
močjo Občine Radeče lotevamo pomoči občanom radeške ob-
čine, ki jih je neurje prav tako prizadelo konec avgusta. Skupaj s 
Krajevnimi organizacijami RK in ponekod tudi s KS in drugimi 
društvi se trudimo in iščemo poti, za izraze pozornosti do vseh 
tistih naših krajanov, ki bi bili letos povabljeni na letno sreča-
nje nad določeno starostno mejo, pa ga ni bilo in za vse tiste, ki 
smo jih v tem času obiskali ter jim domov prinesli skromen pa-
ket pozornosti. Žal tudi obiskov naših slavljencev ne izvajamo v 
klasični obliki, ampak vsakemu pošljemo v imenu vseh voščilo 

V letošnjem letu je na nacionalnem nivoju prišlo, zaradi ve-
likega povpraševanja po cepljenju, do težav pri številu razpo-
ložljivih odmerkov cepiv. Izvajalci oddamo naročilo za cepiva 
proti sezonski gripi na NIJZ že na začetku vsakega leta, nihče 
od nas pa takrat ni niti pomislil, da se bo pojavil virus, ki nam 
bo spremenil način življenja ter s tem povečal število oseb, ki bi 
se želele cepiti proti gripi. 

V našem zavodu smo uspeli poleg predhodno naročenih 800 
odmerkov cepiva pridobiti še dodatnih 200 odmerkov, s kate-
rimi po navodilih Ministrstva za zdravje cepimo najranljivej-
še skupine prebivalcev (kronične bolnike, osebe starejše od 65 
let in več, nosečnice, majhne otroke (6-23 mesecev) in osebe z 

izjemno povečano telesno težo). To cepljenje pri nas še vedno 
poteka. 

Na cepljenje se je potrebno predhodno naročiti na telefonsko 
številko 734 36 13 (torek ali četrtek med 11.00 in 12.00). Naro-
čila pa sprejemamo do porabe cepiv.

Poleg cepljenja proti gripi smo v letošnjem letu omogoči-
li prebivalcem Laškega tudi cepljenje proti pljučnici, ki jo 
povzroča pnevmokok. To cepljenje je samoplačniško, a je od-
ziv vseeno zelo dober. Ljudje so vedno bolj ozaveščeni v skrbi 
za svoje zdravje. Zavedajo se kako so pri obvladovanju različnih 
infekcijskih bolezni pomembna preventivna cepljena. 

Zdravstveni dom Laško

OBMOČNO ZDRUŽENJE  
RDEČEGA KRIŽA LAŠKO

Vsakokratno razkladanje prehranskih paketov in ostale hrane na sedežu RK, ko 
nam jo pripeljejo s tovornjakom 
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v obliki telegrama ali voščilnice in k temu dodamo darilce, na-
šim predsednicam in predsednikom v krajevnih organizacijah 
RK pa naročimo, da jih še pokličejo in z njimi malce pokramlja-
jo. Za vse je težko, a s kančkom razumevanja, strpnosti in srčno-
sti se da veliko doseči. Hvala vsem prostovoljcem RK, še posebej 
pa Mariji Zupanc, Vikici Pirnat in Hasanu Radojčiću za izkaza-
no pozornost v času epidemije.

Številnim upravičencem do pomoči Rdečega križa bo 
poteklo veljavno obdobje prejemanja 

Občanom s stalnim bivališčem v Občini Laško oz. Radeče, 
ki podajo prošnjo za pomoč pri Rdečem križu se na podlagi 
kriterijev in pridobljenih mnenj krajevno pristojne organiza-
cije RK in Centra za socialno delo-Enote Laško dodeli status 
upravičenca do pomoči, ki zajema vse oblike pomoči, katere 
lahko prejme upravičenec s strani Rdečega križa.

Status upravičenca za pomoč pri RK pa ni trajen, saj pri mar-
sikateremu v obdobju dveh let pride do različnih sprememb. 
Nekateri so zelo vzorni in nam sleherno spremembo sproti spo-
ročijo, večina pa na to pozabi, zato status upravičenca po pre-
teku dveh let ugasne in ga je potrebno z novo prošnjo obnoviti. 
Tako je zasnovan tudi enoten, računalniški program e-sociala 
Rdečega križa Slovenije, ki po pretečenem roku naredi blokado 
in pomoči ni mogoče izdati. 

Konec letošnjega in v začetku prihodnjega leta veliko dose-
danjim upravičencem poteče status prejemnika, zato vas želimo 
spomniti in sporočiti, da preverite stanje. Najbolje je, da v času 
uradnih ur pokličete na sedež RKS–Območnega združenja La-
ško-Radeče, kjer bomo preverili datum. 

Obrazec – »Prošnjo za pomoč RK« dobite na našem sedežu, 
lahko vam jo pošljemo po pošti ali pa jo dobite pri KO Rdečega 
križa. Dokaj enostaven obrazec je potrebno natančno izpolniti 
in k njemu dodati vse potrebne priloge, ki so navedene. Razu-
meti morate, da je to eno najbolj občutljivih področij našega 
dela, zato smo tukaj strogi in hočemo ohranjati red, ker so do 
nas strogi in kritični tudi člani, donatorji in drugi. O samih kri-
terijih, ki so javni, pa več v naslednji številki. 

Defibrilatorji trenutno v »dobri kondiciji«

V laški občini teče tretje leto, odkar smo skupaj z Občino 
Laško in Zdravstvenim domom Laško pristopili k namešča-
nju prvih defibrilatorjev oz. skrajšano AED. Trenutno jih je 
enajst, ki so predmet našega vzdrževanja in še pet, za katere 
skrbijo lastniki sami. 

Po njihovi namestitvi in nato s strani Občine Laško, sredi le-
tošnjega leta še nam zaupani za nujno vzdrževanje, smo najprej 
opravili pregled vseh omaric z defibrilatorji, jih očistili in po-
pisali vse parametre na aparatih. Po evidentiranih pomanjklji-
vostih smo z njimi seznanili vodstvo občine, ki je dalo zeleno 
luč, da se le te uredijo oz. odpravijo. Tako smo v minulih dneh 
skoraj v celoti zaključili z dopolnjevanjem manjkajoče opreme, 
menjali notranje baterije in na vseh tudi elektrode zaradi izte-
ka roka. Ostalo je samo še nekaj manjših opravil kot je denimo 
nabava torbic za dodatno opremo, ki je sedaj prosto odložena v 
nekaterih omaricah. V naslednjih dneh bomo opravili še vpise 
v slovensko AED bazo za štiri defibrilatorje, ki še niso vpisani. 
Seznanjeni smo, da na Občini Laško tudi pripravljajo vse pot-
rebno za ustrezne obcestne označbe, prav tako v tem času po-
tekajo aktivnosti nadaljnjega širjenja mreže, saj je Občina La-
ško že objavila javni razpis za nabavo treh novih AED, ki bodo 
nameščeni v odročnejše kraje laške občine. Postopoma želimo 
AED čim bolj približati občanom, da jih bodo lahko s pridom 
uporabili, če bilo potrebno. 

Ko se razmere v zvezi z epidemijo uredijo, bomo nadaljevali 
tudi z usposabljanjem občanov iz temeljnih postopkov oživlja-
nja z uporabo AED, najprej za KS Laško in nato še za vse iz osta-
lih krajev, ki se dosedanjega usposabljanja niso uspeli udeležiti 
in so se ob vabilu nanj opravičili. Podobne aktivnosti smo v tem 
času izvajali tudi v občini Radeče, ki nam je prav tako zaupala 
skrb za vzdrževanje defibrilatorjev. 

K našim slavljencem letos v večini primerov malce 
drugače

Začasno skladiščenje prehranskih paketov v garažo

AED je med drugim nameščen tudi na Planinskem domu na Šmohorju

Med letošnjimi slavljenci je tudi Stanko DERNOVŠEK iz Sedraža, zet in »ta mladi« 
od naše najstarejše občanke 106-letne Milke KNEZ. Ob njem je tudi njegova sopro-
ga Olga, Milkina hčerka



40

 SOCIALA IN HUMANITARNA DEJAVNOST

V letošnjem letu imamo doslej naj-
večje število občanov, ki so, nekaj pa jih 
še bo, v naslednjih dneh praznovalo svoj 
90. rojstni dan. Kar 49 smo jih napisali 
v seznam. Zato smo se zaradi tolikšne-
ga števila na začetku leta ubadali z mis-
lijo, kako bomo po naši lepi, skoraj tri-
desetletni navadi zmogli pri vseh opraviti 
obiske skupaj z županom občine Laško, 
predsedniki KS, predstavniki društev, ka-
terih člani so, torej društev upokojencev, 
društev invalidov in krajevnih organiza-
cij RK in nami, ki smo koordinatorji obi-
skov. A kljub vsemu smo se odločili, da se 
bomo vsak po svoje potrudili in skupne 
obiske opravili, ker vemo, da večini slav-
ljencev to veliko pomeni. Največjo obre-
menitev pri tem seveda nosita župan in 
mi, ki smo zraven pri vsakem obisku, pri 
ostalih se prijetna obveznost razporedi. 

Potem pa je prišel prvi in sedaj še dru-
gi val epidemije, ki sta nam onemogočila 
opravljati naša hotenja in prijetno nalo-
go po neposrednem izražanju pozornosti 
vsem našim slavljencem. Iz tega razloga 
smo začasno sprejeli odločitev, da vsem 
slavljencem na dan njihovega rojstnega 
dne v skupnem imenu pošljemo telegram 
z voščilom in rožicami. Ker pa sedaj tudi 
cvetja preko pošte ni mogoče podarjati, 
dodamo telegramu še priložnostno daril-
ce. Slavljencem v domovih pa lahko tre-
nutno pošljemo le voščilnico. Vemo, da 
to ni to, zato upamo, da se bodo razme-
re kmalu uredile in da bomo našo lepo 
navado lahko z veseljem udejanjali v pri-
hodnje. 

Iz zadnjega obdobja niso nastali zapisi 
in zgodbice naših slavljencev in ne foto-
grafije. Omenimo pa, da so imeli v ok-
tobru in novembru 90. rojstni dan: Iva-
na Jelenko iz Breznega, ki sedaj živi v 
Domu starejših Fužine, Karlina Senica iz 
Senožet pri Rimskih Toplicah, Elizabeta 
Rabuza iz Badovinčeve ulice v Laškem, 
Stanislav Dernovšek iz Sedraža, Ljudmi-
la Dornik iz Udmata, Marija Debelak iz 
Govc in Ljudmila Ulaga iz Rimske ceste 
v Laškem. 

Vsem tudi po tej poti še enkrat pošilja-
mo iskrene čestitke in lepe želje.

Plan krvodajalskih akcij je že 
usklajen

Sredi oktobra je vsako leto čas za 
usklajevanje in pripravo plana krvoda-
jalskih akcij za prihodnje leto. Plan ak-
cij smo dokončno uskladili s Transfuzij-
skem centrom Splošne bolnišnice Celje, 
saj zanje preko celega leta organiziramo 
kar sedem krvodajalskih akcij. Doslej 
smo jih osem. V decembru smo dose-

ZAHVALA IN VOŠČILO

Letošnje prestopno leto večini nas ni bilo najbolj prijazno. Ni nam dalo 
veliko možnosti in priložnosti za marsikaj. 

Mesec december zaključuje poslanstvo iztekajočega se leta, ko je tudi 
čas in priložnost, da se vsem članicam in članom Rdečega križa, krvo-
dajalcem, članom krožkov RK in mentoricam na šolah, prostovoljcem, 
sodelavkama, predavateljem, poslovnim partnerjem, vrtcem, šolam, kra-
jevnim skupnostim, občinama, donatorjem, društvom, s katerimi sodelu-
jemo in občankam ter občanom iskreno zahvalimo za vse tisto, kar nam 
je kljub drugačnim razmeram z vašo pomočjo pripomoglo k boljšemu in 
večjemu uspehu ter zadovoljstvu v letošnjem letu. 

Voščimo vam lepe in vesele božične ter novoletne praznike. 
V letu, ki prihaja vam želimo, da ohranite upanje, saj za dežjem vedno 

posije sonce in da vas obdarijo prijazne besede, plemenita dejanja, iskreni 
nasmehi in zadovoljstvo, predvsem pa zdravje. Srečno!

Območni odbor 
Rdečega križa Laško–Radeče

danje tri akcije za prihodnje leto zmanj-
šali na dve, kar nekako ustreza tudi šte-
vilu prisotnih krvodajalcev. Za potrebe 
celjske bolnišnice bodo terenske krvoda-
jalske akcije 11. marca v Rimskih Topli-
cah, 25. marca v Pivovarni Laško, 8. ju-

lija v Šentrupertu, 29. julija v Rečici, 14. 
oktobra v Rimskih Toplicah in 9. ter 16. 
decembra v Thermani Laško. Plan akcij 
z Zavodom RS za transfuzijsko medicino 
pa še ni povsem usklajen. Upamo, da se 
bodo razmere uredile in da bo tudi izva-
janje krvodajalskih akcij lažje kot je bilo 
v letos. Krvodajalcem, ki so se kljub ne-
koliko spremenjenim pogojem udeležili 
akcij, se iskreno zahvaljujemo za darova-
no kri in jih vabimo, da jo, če jim zdrav-
je dopušča, darujejo tudi v prihodnjem 
letu. Na krvodajalske akcije pa vabimo 
tudi vse ostale občane. 

Vlado Marot 
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V mesecu novembru (natančno 25. 
11.) obeležujemo mednarodni dan boja 
proti nasilju nad ženskami. Ob tej prilož-
nosti z zaskrbljenostjo ugotavljamo, da 
tovrstno nasilje ostaja razširjeno po sve-
tu in je najbolj pogosta kršitev človekovih 
pravic današnjega časa.

Nasilje nad ženskami in nasilje v dru-
žini predstavljata hudo kršitev človeko-
vih pravic in velik družbeni problem. 
Nasilje ima številne posledice tako za po-
samezne žrtve kot tudi za družbo. Priza-
dene na milijone žensk in otrok po svetu, 
ne glede na njihovo narodnost, starost, 
versko ali osebno prepričanje, družbe-
ni položaj, telesne sposobnosti in spol-
no usmerjenost. Pojav nasilja je odvisen 
od tega, kako družba nanj reagira. Lah-
ko ga sankcionira in obsodi ter ga s tem 
ustavlja in zmanjšuje ali pa ga tolerira, 
spregleda ali minimalizira. Zato je nasi-
lje družben problem in ne le individua-
len problem posameznice, ki ga doživlja. 
Nasilje nad ženskami je družben pro-
blem tudi zaradi posledic, ki jih prinaša. 
Pomaga namreč ohranjati neravnovesje 
moči med spoloma, neravnovesje v moči 
pa lahko vodi do zlorab in tako se, ob še 
vedno visoki družbeni tolerantnosti, na-
silje nadaljuje. Če se ženske trudijo pre-
živeti v nasilnem odnosu ter poskrbeti za 
svojo varnost, svojih moči ne morejo vla-
gati v druga področja svojega življenja. 
Nasilje je družben problem tudi zaradi 
dejstva, da vpliva na vse ljudi, na tiste, ki 
so ga doživeli, kot tudi na tiste, ki pozna-
jo ali so opazili osebe, ki so ga doživele 
ali povzročile. Nasilje je prisotno ne gle-
de na osebne okoliščine ter otežuje oseb-
ni razvoj ljudi in njihovo delovanje.

V letu 2008 je bil v Sloveniji sprejet 
Zakon o preprečevanju nasilja v družini 
(ZPND). Zakon nasilje opredeljuje kot 
vsako uporabo fizičnega, spolnega, psi-
hičnega ali ekonomskega nasilja enega 
družinskega člana proti drugemu dru-
žinskemu članu oziroma zanemarjanje 
družinskega člana.

Posebno varstvo pred nasiljem uži-
va otrok, kateri je žrtev nasilja tudi, če je 
prisoten pri izvajanju le tega nad drugim 
družinskim članom ali živi v okolju, kjer 
se nasilje izvaja.

Prav tako so posebne skrbi pri obrav-
navanju nasilja deležne starejše osebe in 
invalidi ter osebe, ki zaradi osebnih oko-
liščin niso zmožne skrbeti zase.

Nasilje v družini ni enkraten dogo-
dek, temveč traja dlje časa. Začne se lah-

ko npr. z občasnim zbadanjem v družbi, 
kmalu pa se lahko stopnjuje v zmerjanje, 
prelaganje krivde na žrtev, hujše žaljivke, 
celo v fizično, spolno in ekonomsko na-
silje, ki ga povzročitelj nasilja uporablja 
vse pogosteje. 

V času epidemije je pogosto v medi-
jih izpostavljena problematika nasilja v 
smislu, da se je v času epidemije pove-
čalo število prijav zaradi nasilja. Strogi 
ukrepi, samoizolacije, omejitve gibanja 
lahko vodijo v strah pred prihodnostjo, 
poglabljajo stiske družin in povzročajo 
dodatne napetosti, ki imajo lahko za po-
sledico nasilje.

Dom, kjer naj bi se počutili varno, za 
nekatere pomeni nevarnost. Zaprtost 
med štirimi stenami lahko za žrtve nasilja 
pomeni izoliranost, odrezanost od sveta 
in občutek odtrganosti od vseh možnosti 
pomoči, ki so jim na voljo. Za povzroči-
telje nasilja pa to pomeni le možnost za 
zlorabo in nasilje ter zlorabo moči nad 
nemočno žrtvijo.

Poznamo več vrst nasilja:
Psihično nasilje je zloraba moči ene 

ali več oseb nad drugo osebo, ki najpo-
gosteje, ne pa nujno, poteka na besedni 
ravni in osebo prestraši, poniža ter raz-
vrednoti. Žrtev lahko sčasoma začne ver-
jeti v napačna sporočila, ki jih posreduje 
povzročitelj(-ica), kar pa je le ena izmed 
posledic psihičnega nasilja. Primeri psi-
hičnega nasilja so kritiziranje človekove 
osebnosti, žaljenje, zmerjanje, poniževa-
nje, ustrahovanje in grožnje z besedami, 
kričanjem ali telesno držo, diskriminira-
nje, jezni izbruhi, nenehne zahteve, igno-
riranje, širjenje negativnih govoric o ose-
bi, izoliranje osebe od ljudi, s katerimi bi 
želela ohraniti stik, nadzorovanje osebe 
ali njenega telefona, elektronske pošte in 
drugih kanalov komunikacije in podob-
no.

Telesno ali fizično nasilje je zlo-
raba fizične sile ali grožnja z uporabo fi-
zične sile. Usmerjeno je na človekovo telo 
ali njegovo življenje. Fizično nasilje je iz-
razitejša stopnja nasilja v procesu, ki se 
začne s psihičnim nasiljem. Fizično na-
silje prepoznamo kot klofutanje, brcanje, 
udarci z roko ali predmeti, metanje pred-
metov proti osebi ali v osebo, odrivanje 
ali porivanje, neželeno dotikanje, zvijanje 
rok, polivanje s tekočino, ožiganje kože, 
neželeno striženje las, omejevanje giba-
nja, davljenje ali dušenje, odrekanje ali 
siljenje s hrano, napadi z orožjem, umor 
in podobno.

Spolno nasilje so vsa dejanja po-
vezana s spolnostjo, ki jih oseba čuti kot 
prisilo. O spolnem odnosu govorimo, ka-
dar si osebe želijo spolnosti oziroma ak-
tivnosti povezane s spolnostjo in se zanje 
odločijo brez fizične, psihične, ekonom-
ske ali druge prisile. V nasprotnem pri-
meru govorimo o nasilju. 

Ekonomsko nasilje so vse oblike nad- 
vladovanja oziroma poniževanja žrtve 
s pomočjo sredstev za preživetje ali od-
rekanja pravic, povezanih z zaslužkom. 
Zaradi ekonomskega nasilja žrtev pos-
tane odvisna od povzročitelja(-ice) in ga 
zato težje zapusti. Povzročitelj preprečuje 
žrtvi, da bi obdržala ali sprejela zaposli-
tev, jemlje ji denar, sili jo, da mora prositi 
za denar, preprečuje ji dostop do družin-
skih prihodkov.

Zanemarjanje je oblika nasilja, ka-
dar povzročitelj nasilja opušča dolžno 
skrb za žrtev, ki jo potrebuje zaradi bo-
lezni, invalidnosti, starosti, razvojnih ali 
drugih osebnih okoliščin.

Zalezovanje je naklepno ponavlja-
joče se neželeno vzpostavljanje stika, zas-
ledovanje, fizično vsiljevanje, opazova-
nje, zadrževanje na krajih, kjer se žrtev 
giba ali druga oblika neželenega vdora v 
življenje žrtve.

Nasilje preprečujemo z ničelno tole-
ranco do nasilja.

Nujno je, da so družbena sporočila o 
ničelni toleranci in nedopustnosti nasilja 
jasna in prisotna povsod. Nasilje povzro-
čajo tisti, ki si dajo dovoljenje za uporabo 
nasilja, še sploh, če ne pride do interven-
cije državnih institucij. Mnogi z nasiljem 
prenehajo, ko dobijo jasno sporočilo, da 
njihovo ravnanje ni le nedopustno, tem-
več tudi kaznivo dejanje. Pri prepreče-
vanju nasilja je ključen odziv okolice na 
vsak konkreten dogodek nasilja, ki pa je 
pogosto neustrezen. Po eni strani namreč 
okolica meni, da se v nasilje v družini ali 
partnerskem odnosu ne sme vmešavati, 
ker gre za »zaseben konflikt«. Po drugi 
strani se ljudje pogosto postavijo v vlo-
go razsodnikov in ocenjujejo, kdo je bolj 
kriv za nasilje, kdo je izzival in ali si je 
žrtev nasilje zaslužila. Če se dogaja nasi-
lje, mora okolica reagirati s sporočilom 
povzročitelju, da je njegovo vedenje ne-
dopustno, nesprejemljivo in kaznivo, ne 
glede na to, kaj je naredila ali rekla druga 
oseba.

Preprečevanje in ustavljanje nasilja je 
pogosto oteženo zaradi odziva okolice. 
Opazovalke in opazovalci nasilja na pri-
mer menijo, da ne smejo posegati v dru-
žinske odnose. Vendar nasilje ni osebna 
težava posameznice(-ka), ki ga doživlja, 
temveč gre za kaznivo dejanje, zato se 

NASILJE V DRUŽINI IN ODZIV OKOLJA  
NA NASILJE
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mora okolica odzvati in dati povzročite-
lju sporočilo, da je njegovo vedenje nedo-
pustno in nesprejemljivo.

Naloga centra za socialno delo je, da 
žrtvi zagotovimo varen in zaupen pros-
tor, kjer lahko spregovori o tem, kaj se ji 
dogaja. Žrtve nasilja se srečujejo z občut-
kom sramu, krivde in strahu. Skrbi jih, 
kaj bodo drugi rekli, soočajo se s stra-
hom, da bo še huje (da se bo nasilje stop-
njevalo), če bodo o tem spregovorile, da 
bodo ostale same.

Naloga centra za socialno delo je, da 
preveri potrebo po umiku žrtve iz nasil-
nega okolja in ji pri tem nudi podporo, 
skupaj z žrtvijo naredi hitro oceno ogro-
ženosti in načrt za njeno varnost.

Posameznik, ki doživlja nasilje običaj-
no težko zbere moč in pogum, da bi sam 
s spregovoril o svoji stiski, pri tem potre-
buje podporo drugih. 

CSD opravi tudi ločen razgovor s 
povzročiteljem nasilja, z namenom ugo-
tavljanja, ali povzročitelj prepoznava na-
silje in se sooča z odgovornostjo za na-
silno vedenje. CSD povzročitelja seznani 
o vključitvi v programe za spreminjanje 
nasilnega vedenja.

Pri preprečevanju nasilja in zaščiti 
žrtev je izjemnega pomena sodelovanje 
med institucijami (CSD, policija, šole, 
zdravstvo in druge nevladne organizaci-
je). 

Zavedati se je potrebno, da je nasilje 
vedenje povzročitelja, ki je neprimerno. 
Pri nasilju ne gre za odločitev povzročite-
lja, da bo nasilen. Vedenja se je povzroči-
telj naučil na podlagi preteklih izkušenj. 
Ravno iz tega razloga je potrebno pomoč 
nuditi tudi povzročiteljem nasilja. V Slo-
veniji pomoč v obliki treningov socialnih 
veščin izvaja Društvo za nenasilno ko-
munikacijo. Gre za proces pomoči.

Pomembno je zavedanje, da so lahko 
posledice nasilja usodne. Večina žrtev 
nasilja upa, da bo kdo drug poklical po-
licijo ali kako drugače pomagal, saj same 
nimajo te moči. Pomembno je, da ne pre-
lagate odgovornosti na morebitne druge 
priče dogodka. Ne čakajte, da se bo od-
zval kdo drug. Odzovite se na nasilje ali 
situacije, ki bi se lahko stopnjevale do na-
silnega izbruha. Morda boste vi prvi, ki 
boste s posredovanjem omogočili zaščito 
žrtve.

V primeru nasilja pokličite POLICI-
JO: 113 ali pa se zglasite na CENTRU 
ZA SOCIALNO DELO.

Vsakdo izmed nas lahko pripomo-
re k preprečitvi nasilja v družini, le tako 
bomo skupaj gradili lepši, prijaznejši in 
predvsem varnejši svet.

Marjeta Ferlež, strokovna delavka  
CSD Celje-enota Laško

V mesecu decembru se mnogim 
upravičencem iztečejo pravice iz javnih 
sredstev. Ponovno vas želimo seznaniti, 
da pravice do otroškega dodatka in sub-
vencije vrtca ni potrebno podaljševati. S 
strani Službe ZUJPS boste prejeli odloč-
bo o podaljšanju pravic. Služba za uve-
ljavljanje pravic iz javnih sredstev se na-
haja na naslovu Opekarniška 15B, 3000 
Celje. Za vse informacije so dostopni na 
E-naslovu: gp-csd.celje@gov.si ali tele-
fonski številki: 03 425 63 341. V kolikor 
družina uveljavlja tudi pravice iz naslo-
va socialnih transferjev pa boste odločbo 
prejeli s strani Enote Laško. 

Zgoraj navedeno pa ne velja za t. i. me-
sečne pravice oz. pravice do denarne so-
cialne pomoči, varstvenega dodatka, 
subvencijo najemnine ali zdravstvenega 
zavarovanja. Opisane pravice se mnogim 
iztečejo v mesecu decembru, zato morate 
slednje podaljšati v mesecu izteka. Vlo-
ge za omenjene pravice se vložijo na enak 
način kot je veljalo do sedaj, saj o teh pra-
vicah centri za socialno delo oz. enote ne 
odločamo z avtomatičnim podaljšanjem. 

Ob tem vas želimo seznaniti, da mo-
rate vlogo za priznanje katerekoli pravice 
iz javnih sredstev oddati, kadar pravico 
uveljavljate prvič, ali v primeru zavrnil-
ne odločbe. Prav tako je potrebno sproti 
sporočati vse spremembe (npr. pridobi-
tev-izguba dohodka, novo rojstvo, izgu-
ba statusa …), ki vplivajo na upraviče-

nost do pravic iz javnih sredstev. 
Zaradi trenutnih razmer (COVID-19), 

za čas razglašene epidemije, so spreje-
ti začasni ukrepi. Vstop v center je mo-
goč v skladu z navodili in pod posebni-
mi pogoji, zato nenadzorovano gibanje 
v prostorih centra ni dovoljeno. Vstop 
je dovoljen le v nujnih primerih ali po 
predhodnem dogovoru s strokovnim de-
lavcem. Začasni ukrepi pomenijo tudi 
odstop od uveljavljenih pravil Zakona o 
splošnem upravnem postopku. Zaradi 
varovanja zdravja vseh uporabnikov in 

zaposlenih vas prosimo, da vloge za uve-
ljavljanje pravic iz javnih sredstev odda-
jate v naš poštni nabiralnik, na naslovu 
Kidričeva 2A, Laško, po navadni pošti, 
preko e-uprave ali elektronski pošti. Za 
vse informacije smo dostopni na E-na-
slovu: gpcsd.lasko@gov.si ali telefonski 
številki: 03 734 31 00, 041 788 003 in 041 
375 633. 

Alenka Koprivc, strokovna delavka, 
CSD Celje-Enota Laško 

CENTER ZA SOCIALNO DELO - ODDAJA VLOG  
V MESECU DECEMBRU IN V ČASU TRENUTNIH 
RAZMER 

CENTER ZA SOCIALNO DELO 
CELJE
ENOTA LAŠKO
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HIŠA GENERACIJ LAŠKO 
JE TOPLO ZAVETJE ZA 
VSE GENERACIJE

»Vsak človek je zase svet, čuden, svetal in lep kot zvezda na 
nebu ... Vsak tiho zori, počasi in z leti, a kamor že greš, vse poti 
je treba na novo začeti,« pravi Tone Pavček.

Najlepše trenutke življenja doživimo v druženju, od rojstva 
do smrti, od vrtca do pokoja. Na tej poti življenja rastemo, se 
učimo in zorimo, kot seme, ki ga spomladi vsejemo v rodovitno 
zemljo in nato v poletju raste in se krepi ter v jeseni zlato dozori.

Hiša generacij Laško je medgeneracijski center, ki je svoja 
vrata odprl zadnji dan meseca novembra leta 2005. Na pobudo 
gospe Pavle Lapornik iz Oddelka za družbene dejavnosti Ob-
čine Laško, ki je v skrbi za prihodnost zlate generacije zapisala:

»Če ne bomo poskrbeli za starejše danes,
kdo bo poskrbel za nas jutri, ko bomo na vrsti mi.«

Pa smo orali ledino v slovenskem prostoru, ki takrat še ni 
poznal medgeneracijskega centra, ki bi v lokalnem in širšem 
okolju s svojim naborom aktivnosti skrbel za prepletanje vezi 
med mladimi in starimi, med tistimi, ki so še čisto zeleni v svoji 
rasti na poti v človeka in med tistimi, ki so v prostoru in času 
zoreli ter so jim izkušnje ter znanje krepile njihovo modrost.

Podati se v neznano je pogum, ostati na poti v prihodnost je 
garanje, delati z ljudmi za ljudi je ljubezen, katere v Hiši genera-
cij nikoli ne zmanjka. 

Kakšna škoda bi bila, da ne bi dali priložnosti mladosti in sta-
rosti, da se preko različnih aktivnosti med seboj spoznata, po-
vežeta in drug drugemu predata znanje, izkušnje, čutenje, želje 
in sanje. Sanje, za katere pravijo, da nisi nikoli prestar, da bi si 
postavil drug cilj in sanjal nove sanje. 

Bina Štampe Žmavc v eni izmed svojih pesmi pravi:
Saj sanje niso daleč od resnice –
ko sanjaš, nosijo te perutnice srca,
ki zmeraj ve, kam gre, kaj hoče,
ker srcu pravzaprav je vse mogoče.

V Hiši generacij Laško, ki jo v celoti in od samega začetka fi-
nančno podpira Občina Laško, strokovno vodenje pa je zaupa-
no Centru za socialno delo Celje-Enoti Laško, se odvijajo raz-
lične aktivnosti preko celega leta. Dopoldanski čas je namenjen 
kreativnim delavnicam, ki jih vodijo naše srčne prostovoljke, ob 
torkih in sredah se v zgodnjih jutranjih urah zbirajo ljubiteljske 
klekljarice, tu in tam izvedemo tudi tečaj opismenjevanja z ra-
čunalnikom in mobilnim/pametnim telefonom in dan se hitro 
prevesi v popoldan in večer. V njem pripravljamo kulturne pri-
reditve, predavanja, športne aktivnosti kot sta nordijska hoja in 
telovadba, skupine za samopomoč, med katerimi je sredina sku-
pina Zvončki, kjer se člani, preko različnih aktivnosti trudijo kre-
piti in ohranjati svoje sive celice. In pri miselnih vajah se večkrat 
pokaže, kako so lahko mlajši možgani veliko bolj zaspani od sta-
rejših možganov, za katere skrbimo, da so v dobri kondiciji.

Nekdo je zapisal, da starost ničesar ne vrača, ampak je kakor 
tobogan- in ena največjih skrbi, ki jih starost lahko naprti člove-
ku, je strah, da bo vožnja po njem trajala še predolgo. Kajti, ko 
je človek zdrav; ko lahko sam skrbi zase pri vsakodnevni rutini, 
ko se z veseljem odpravi v bližnjo in daljno okolico in jo obču-
duje ter raziskuje, v njej navezuje stike z domačimi, prijatelji, 
znanci in mimoidočimi, je svet zanj varen prostor z neomeje-
nimi možnostmi, a ko se kot senca po tiho priplazi kradljivka, 
ki krade spomine, besede, podobe, slike, okretnost in spretnost, 
takrat zabaviščni park, ki mu pravimo življenje, ni več veselje, 

ampak strah in skrb. V teh trenutkih je Hiša generacij Laško kot 
Demenci prijazna točka pravi naslov za osebe z demenco, zlasti 
za tiste v zgodnji fazi bolezni, ki so še samostojni in aktivni, nji-
hove svojce, kot tudi drugim, da dobijo pomoč in informacije, 
kako prepoznati prve znake demence, kako komunicirati z ose-
bami z demenco in kam jih usmeriti po nadaljnjo pomoč, ko se 
osebe izgubijo in ne vedno, kje so. Vzpodbujamo dostojanstvo 
in samostojnost oseb z demenco in tako omogočamo, da osta-
nejo čim dlje v svojem domačem, poznanem okolju.

Hiša generacij Laško je za marsikoga dom, saj pravijo, da 
dom ne gradijo opeke, ampak domačnost, toplina, sprejetost in 
razumljenost in kadar je življenje previharno, človek išče zavet-
je doma, kjer se v sprejetosti in razumljenosti znova dvigne nad 
izzive življenja.

V medsebojnem sodelovanju je moč in neusahljiva energija 
novih idej in reševanje izzivov. In pri tem nas mora voditi misel:

»Ne primerjaj svojih sposobnosti s sposobnostjo drugih ljudi -
prejel si natanko tiste, ki jih potrebuješ, da opraviš svojo ži-
vljenjsko nalogo.
Ne primerjaj svoje zunanjosti z zunanjostjo drugih ljudi -
tudi rože niso med seboj enake, pa vendar je vsaka čudovita.
Ne primerjaj svojih dosežkov z dosežki drugih ljudi -
vsak dobi svoje lekcije, vsak mora premagati svoje ovire …
in vsak zasije ob svojem času.«

V letu 2020 se vsi soočamo z izzivom, ki je mikroskopsko 
majhen, a ima moč spreminjati svetovne tirnice vsakdana. V 
spoštovanju ukrepov in s tem ohranjanju fizične razdalje, se je 
ritem Hiše generacij pošteno spremenil in nas postavil pred dej-
stvo, da na daljavo ohranjamo in tudi krepimo medosebno po-
vezanost, da se ozremo okrog sebe in vidimo, kaj vse nam je 
dano in se ne omejujemo z mislijo, česa nimamo. Z upošteva-
njem vseh ukrepov tako preko individualnih pogovorov - oseb-
no (Savinjsko nabrežje 6, Laško), preko telefona (051-436-240 
ali 03-734-18-80), navadne in elektronske pošte (center.starej-
sih@siol.net) izražamo svoje sočutje, empatijo ter se ne prito-
žujemo nad temo, ki se daljša v iztekanju koledarskega leta in 
nas skupaj s spremenjenimi razmerami v družbi vleče v občutja 
tesnobe, strahu, osamljenosti. S svojimi drobnimi dejanji priži-
gamo svetlobo v nas samih in v drugih ter razsvetljujemo nebo 
odnosov, ki je v rasti človeka dragocenejše od vseh materialnih 
dobrin in možnosti, do katerih ne moremo ali pa omejeno do-
stopamo v tem letu.

30. novembra 2020 je Hiša generacij Laško zabeležila 15 let 
svojega delovanja -brez tradicionalnega praznovanja in druže-
nja (za to bo še mnogo priložnosti), a ponosna na vse opravlje-
no dosedanje delo ter polna načrtov za prihodnost.

HVALA vsem, ki nas spremljate, ki z nami sodelujete, ki vam 
je mar za sočloveka in ki se zavedate moči svojih misli, besed in 
dejanj. 

Petra Kolšek, strokovna sodelavka v programih

Hiša generacij Laško je toplo zavetje za vse generacije, foto: Damjan Kolšek



44

HIŠA GENERACIJ / DOM STAREJŠIH

UTRINKI IZ DOMA 
STAREJŠIH LAŠKO

Zakorakali smo v december - mesec, 
ko navadno delamo ocene kakšno je bilo 
leto, ki se izteka. Mislim, da se vsi stri-
njamo, da je bilo to eno zahtevnejših let, 
ki nas je postavilo pred mnoge izzive in 
preizkušnje.

Spremenila so se naša življenja, prav 
tako se je spremenilo delo in življenje v 

Domu starejših Laško, kjer smo se mora-
li prilagoditi spremenjenim epidemiolo-
škim razmeram. Na nove načine dela ter 
preventivne ukrepe smo se mogli nava-
diti tako zaposleni kot tudi stanovalci in 
svojci.

Dom je bil vedno stični prostor gene-
racij, poln dogajanja in povezovanja. Žal 
nam situacija letos tega ni dopuščala. 

Zaposleni smo se po svojih najboljšim 
močeh trudili, da bi bilo življenje stano-
valcev kljub temu prijetno in čim manj 

stresno. Nenehno smo tehtali med tem 
kaj je bolj varno za stanovalce in skla-
dno z epidemiološkim stanjem prilagaja-
li varnostne ukrepe.

V tem času se je solidarnost kolekti-
va pokazala kot izjemno pomembna. Na 
tem mestu bi se želela iskreno zahvaliti 
vsem sodelavcem za pripadnost, strokov-
nost in solidarnost ter empatičen odnos 
do stanovalcev, ki v teh časih še posebej 
potrebujejo toplo in vzpodbudno besedo.

Iskreno pa smo bili veseli in večkrat 

Vsak prvi ponedeljek v mesecu

BREZPLAČNO INDIVIDUALNO
PRAVNO SVETOVANJE

v Hiši generacij Laško (Savinjsko nabrežje 6).

OBVEZNA predhodna PRIJAVA za termin!

03-734-18-80 
 051-436-240

Hiša generacij Laško išče  
NOVE PROSTOVOLJKE IN PROSTOVOLJCE,

ki so pripravljeni svoje znanje, spretnosti ter čas  
nesebično deliti v programu aktivnosti  
medgeneracijskega centra. 

Delo poteka individualno, v skupinah, v Hiši ali na  
terenu, v dopoldanskem ali popoldanskem času. 

Vse dodatne informacije dobite pri koordinatorki  
aktivnosti Petri Kolšek (Savinjsko nabrežje 6, Laško, 
center.starejsih@siol.net ali 03 734 18 80).

POMOČ DRUŽINI NA 
DOMU SOCIALNA 

OSKRBA

Če se zaradi starosti, invalidnosti  
ali kronične bolezni ne zmorete 

oskrbovati in negovati sami, želite 
pa živeti doma, lahko pokličete 

Center za socialno delo Laško 
(Hiša generacij Laško)
na telefonsko številko

03/734 18 80 ali  
041 415 021.

Obiskali vas bomo na domu in se 
dogovorili za oblike pomoči pri 
negi in gospodinjskih opravilih.
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tudi ganjeni, ko smo bili deležni pozor-
nosti iz lokalnega okolja, ki so bile name-
njene tako stanovalcem kot tudi zaposle-
nim.

Lahko rečemo, da je akterje pri njiho-
vih gestah vodila pesem Toneta Pavčka, 
ki pravi: 

Ta svet je lep,
če nekomu nekaj daš. 
Ta svet je lep, 
če nekoga rad imaš, 
če stisneš roko komu, 
ki ga kaj boli. 
Ta svet je lep, 
če si človek do ljudi.

Na stanovalce in zaposlene so se s po-
menljivo pozornostjo spomnili v kolek-
tivu Vrtca Laško. Poslali so nam risbo 
jesenskega drevesa, ki simbolizira naše 
življenje. Izdelek je našel posebno mesto 
v recepciji in nas lahko vsak dan znova 
spomni, da so v mislih z nami.

Učenci OŠ Laško so skupaj s svetoval-
nima delavkama Metko in Saško pripra-
vili pismo vzpodbude za vsakega stano-
valca in zaposlenega v domu. V pismo 
namenjeno zaposlenim so med drugim 
zapisali: »Čeprav babice ne morem obi-
skati, sem pomirjena, ker vem, da je v 
dobrih rokah … Verjamem, da je vam 
vsem v tem času težko, ko se vsak dan 
trudite rešiti naše bližnje. Vem, da to de-
late po svojih najboljših močeh, da bi bilo 
moji in vsem ostalim babicam in dedkom 
v tem času lepo.«

Takšne besede mladih src dajejo za-
poslenim dodatno moč in energijo za 
delo v teh nezavidljivih časih.

Na stanovalce so se spomnili tudi dru-
gošolci podružnične šole Debro, ki se 
šele preizkušajo v pisanju. Razredničar-
ka Lidija Podmenik jih je spodbudila, da 
so stanovalcem napisali pozitivne misli. 
Tako so vadili pisanje in hkrati razveselili 
naše stanovalce. Dobra misel, ki jo je za-
pisal Lukas, je opogumila našega stano-
valca, da se je lažje odločil za operativni 
poseg, s katerim je odlašal. To je dokaz, 
da imajo drobne pozornosti velik poziti-
ven učinek.

Na svoje člane so se spomnili tudi v 
Društvu paraplegikov jugozahodne Šta-
jerske, ki so za svoje člane pripravili sple-
tno srečanje z naslovom »Zbližajmo se«. 
S pomočjo sodobne tehnologije smo 
ogled omogočili tudi našim stanovalcem, 
ki so člani društva.

Naša prostovoljka Nataša Brežnik, ki v 
Domu vodi skupino za samopomoč, se je 
na člane skupine pogosto spomnila s pis-
mi in tako ohranjala vezi z njimi.

Na stanovalce so se večkrat spomnili 
tudi prostovoljci iz Hiše generacij.

Verjamemo, da bo v decembru na naš 
naslov prišlo še več pisem spodbude na-
menjenih stanovalcem, saj ste se tudi v 
preteklih letih v decembru z raznimi po-
zornostmi spomnili nanje. Za vse našteto 
se želimo stanovalci in zaposleni Doma 
starejših Laško še enkrat iskreno zahvali-
ti. Zahvala gre tudi svojcem stanovalcev, 
saj so nam večkrat izrekli spodbudne be-
sede in nam zaželeli vse dobro pri našem 
delu.

Običajno so naše želje namenjene dru-
gim, tokrat pa bom vsem NAM zaželela, 
da se epidemiološka situacija v svetu čim 
prej umiri in se naša življenja vrnejo na 
umirjena pota. Leto, ki je pred nami pa 
naj bo predvsem zdravo, varno in mirno.

Janja Podkoritnik Kamenšek,
vodja programa oskrbe starejših

DRUŠTVO 
UPOKOJENCEV LAŠKO 
ŽELI VSE DOBRO V 
PRIHAJAJOČEM LETU

Že smo v veselem in prazničnem de-
cembru. Žal ni tak kot vsi  doslej. Tudi 
leto, ki je za nami, je drugačno. Neprija-
zno in turbulentno. Prineslo nam je šte-
vilne omejitve na vseh področjih življenja. 
Pa vendar nam je v društvu kljub temu 
uspelo izkoristiti tista obdobja sprostitve 
ukrepov, da smo lahko izvedli kar nekaj 
planiranih planinskih pohodov, športnih 
tekmovanj na prostem in izvajali rekrea-
cijo, organizirali letovanje v Izoli. Žal je 
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PROJEKTI IN 
AKTIVNOSTI VESELIH 
NOGIC

Za nami je še eno leto, polno izzivov 
in tudi lepih trenutkov, ki smo jih ustva-
rili s pomočjo naših zvestih članov, pro-
stovoljcev, zaposlenih ter donatorjev 
in sponzorjev. Ponosni smo, da že de-
veto leto skupaj z vami uspešno poma-
gamo otrokom, ki so že v svojih rosnih 
letih soočeni s posledicami hudih bolez-
ni ali poškodb in so zato prikrajšani za 
brezskrbno in radoživo otroštvo. Naj-
večja nagrada za nas je nasmeh in zado-
voljstvo naših velikih in malih »nogic«. 
Prav zaradi njih smo tudi mi boljši ljud-
je, saj ne potrebujejo velikih besed, da so 
srečni, štejejo le dobra dejanja in to, da 
jih imamo preprosto radi.

Društvo Vesele nogice deluje na po-
dročju problematike oseb s posebnimi 
potrebami in aktivnega zagovorniškega 
dela. Skozi leta delovanja se je društvo 
srečalo z drugimi izzivi in razširilo de-
javnost tudi na druga področja v življe-
nju otrok in mladostnikov s posebnimi 
potrebami ter njihovih družin. Z našimi 
aktivnostmi zmanjšujemo stigme oseb 
s posebnimi potrebami, pomagamo pri 
reševanju finančnih težav in socialnih 
stisk, skrbimo za vključevanje v družbo, 
spodbujamo njihov napredek in skrbimo 
za boljšo kakovost življenja ter zdravje 
tudi njihovih svojcev. Ves čas intenzivno 
opozarjamo na anomalije in pomanjklji-
vosti v zakonskih ureditvah, podajamo 

predloge za spremembe zakonov, po-
javljamo se v medijih (Tednik, Odmevi, 
Poročila …), kjer izpostavljamo težave, 
s katerimi se soočajo osebe s posebnimi 
potrebami in njihove družine zaradi ne-
ustrezne podpore, predvsem s področja 
zdravstva in sociale ter slabega sodelo-
vanja in usklajevanja med ministrstvi, ki 
urejajo problematiko oseb s posebnimi 
potrebami. Premikamo meje sistema in 
verjamemo, da končne rešitve ležijo v sis-
temskih spremembah in ureditvah. Eden 
izmed dosežkov v letu 2020 je tudi dvig 
normativa MTP pripomočkov iz 3 na 5 
plenic dnevno.

S projektom Spregledani otroci da-
jemo glas osebam s posebnimi potreba-
mi in njihovim družinam, ki so pogosto 
spregledani in preslišani ter se borimo za 
ohranitev njihovih pravic do strokovnih 
obravnav in terapij. Projekt je nujen za-
radi drugega vala epidemije Covid-19. 
Ukrepi za zajezitev širjenja virusa so po-
novno prekinili kontinuiranost in do-
stopnost terapij za otroke s posebnimi 
potrebami in močno ogrozili njihovo 
zdravje. Zato je nujno potrebno razreši-
ti dve vprašanji: kako in na kakšen način 
bo zagotovljeno nadomestilo izgubljenih 
terapij za otroke s posebnimi potreba-
mi in kako se bo v primeru novega vala 
epidemije zagotovilo nemoteno poteka-
nje obravnav in terapij. Z nastopi v me-
dijih, z ozaveščalnimi akcijami, predlogi 
konkretnih rešitev in javnim izpostavlja-
njem spregledanosti pravic oseb s poseb-
nimi potrebami nagovarjamo odgovor-
ne ter zahtevamo rešitve in odgovore na 
omenjene težave. Projekt je sofinanciran 
iz Programa ACF v Sloveniji, ki je podprt s 
strani finančnega mehanizma EGP.

Pod okriljem Ministrstva za zdravje pa 
izvajamo še dva pomembna programa: 
TobAlkoStop, v katerem ozaveščamo 
družine oseb s posebnimi potrebami in 
posameznike o prekomerni uporabi to-
baka in alkohola in program Skupina za 
samopomoč, ki družinam oseb s poseb-

nimi potrebami nudi pomoč in podporo 
ter jim pomaga premagovati psihosocial-
ne stiske.

V tem letu pa je društvo postalo tudi 
izvajalec osebne asistence. Trenutno 
imamo vključenih 13 uporabnikov, za 
katere skrbi 23, v našem društvu, zapo-
slenih osebnih asistentov. Veseli nas, da v 
našem kolektivu sodelujemo z zaposleni-
mi, ki s svojim delom in pozitivno ener-
gijo pomagajo našim uporabnikom do 
neodvisnega in človeku dostojnega sa-
mostojnega življenja. Vse informacije o 
vključitvi v osebno asistenco pri nas do-
bite na številki 070 342 112.

Poslanstvo društva izhaja iz želje po 
zagotovitvi otrokom s posebnimi po-
trebami zadostne in celostne terapije in 
strokovne obravnave. Menimo, da si vsi 
otroci zaslužijo priložnost in možnost za 
napredek ter, da je za njih dobro le naj-
boljše. Zaradi skromnega strokovnega 
kadra, preobremenjenosti sistema in po-
manjkanja finančnih sredstev za otro-
ke s posebnimi potrebami ni zagotovlje-
no zadostno število obravnav in terapij. 
Odsotnost terapij zanje pomeni stagna-
cijo v njihovem stanju oziroma nazado-
vanje in poslabšanje stanja. Naš projekt 
»Korak za prihodnost Veselih nogic« 
je dobrodelni projekt, v okviru katerega 
bomo sestavili in vodili kolektiv 11 stro-
kovnjakov (nevrofizioterapevti, kinezi-
ologi, delovni terapevt, manualni tera-
pevt, logoped, asistent, maser, specialni 
pedagog in psiholog). Celoten strokov-
ni tim bo prisoten na eni lokaciji, kar bo 
prispevalo h kakovostni rehabilitaciji in 
ogromni razbremenitvi družin, pomem-
ben doprinos pa bo tudi priložnost izme-
njavo znanja med stroko. Naš pristop je 
edinstven, prvi takšen v Sloveniji. Jasno 
bo pokazal kakšnega napredka so spo-
sobni doseči otroci s posebnimi potreba-
mi, kadar dobijo priložnost in možnost. 
Projekt bo vsem vključenim otrokom in 
mladostnikom s posebnimi potrebami 
nudil brezplačne terapije, podprete pa ga 

ostalo veliko dejavnosti oz. dogodkov, ki jih nismo izpeljali (le-
tni zbor članstva, izleti, pohodi, martinovanje, piknik, zaključek 
leta). Posebej nam je težko, ker nismo mogli organizirati vsako-
letnega srečanja starostnikov 80+. Ta srečanja nam vsem veliko 
pomenijo. Kako radi bi vam povedali nekaj spodbudnih besed, 
vam stisnili roko in povedali, da niste sami. Zato naj izkoristi-
mo to priložnost v Biltenu, da vsem, posebej Vam, spoštovani 
upokojenci, zaželimo vse dobro. Naj se toplina božičnega časa 
naseli v vaše domove. Stopimo v novo leto z upanjem, da bo bolj 
prijazno, zdravo, srečno in uspešno za vse. Naj nas ne bo strah, 
živimo čimbolj pozitivno in pogumno. SREČNO! 

Irena Flis 
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lahko tudi vi s prispevkom zgolj 3 eur 
vsak mesec za čas enega leta oziroma 36 
eurov v enkratnem znesku. S projektom 
bomo lahko pomagali najmanj 70 otro-
kom in mladostnikom s posebnimi po-
trebami, naredili korak naprej v njiho-
vem napredku. Nekateri otroci se bodo 
naučili sedeti, komunicirati in govoriti, 
jesti, nekateri pa bodo naredili prve sa-
mostojne korake! Vsem njim pa bo skup-
no to, da se jim bo dvignila kakovost živ-
ljenja, njihovi starši pa se za to ne bodo 
potrebovali izpostavljati javnosti v zame-
no za donacije in zagotovitev rehabilita-
cije svojim otrokom. Več informacij o 
projektu si lahko preberete na povezavi: 
https://korakzaprihodnost.si/. Hvaležni 
vam bomo, v kolikor se boste odločili in 
nas podprli.

V veliko čast in veselje nam je, da naš 
trud in delo opazijo tudi uspešna podje-
tja kot je Zavarovalnica Triglav, ki nam je 
ob zaključku tega leta z velikodušno do-
nacijo v višini 4.000 eur omogočila na-
bavo opremo za strokovne obravnave. 
Čeprav nam trenutne razmere izvajanja 
obravnav ne omogočajo, bo oprema, ki 
smo jo prejeli, znatno pripomogla k na-
predku naših otrok in odraslih s poseb-
nimi potrebami. Naše delo in poslanstvo 
pa nam pomaga opravljati tudi Občina 
Laško, ki nas je podprla ne samo pri iz-

vedbi našega tradicionalnega dobrodel-
nega teka, ampak tudi v sklopu razpisa 
o sofinanciranju programov na področju 
socialno-humanitarnih dejavnosti v letu 
2020. 

Seveda, da ne pozabimo … Naše »izje-
mne« otroke bo, tako kot vsako leto, tudi 
letos obiskal Božiček. Poskrbeli bomo, da 
bodo tudi za »Vesele nogice« in njihove 
sorojence božični prazniki nekaj poseb-
nega, čeprav letos druženja, ki smo ga 
pripravljali vsako leto do sedaj, zaradi 
zdravstvenih okoliščin, žal ne bo. Pridne 

božičkove pomočnice darila že zbirajo, 
konec decembra pa bodo poskrbele, da 
bodo pravočasno dostavljena po domo-
vih naših otrok.

Društvo Vesele nogice se ob izteka-
jočem letu iskreno zahvaljuje vsem čla-
nom, podpornikom, sponzorjem in do-
natorjem za izkazano zaupanje ter vam 
želi srečno, uspešno ter lepih trenutkov 
polno leto 2021.

Društvo Vesele nogice 
Foto: Boris Vrabec

Vesele nogice so tudi v letu 2020, koroni navkljub, tekle. Iskrena hvala vsem, ki ste tekli z nami, nas spodbujali ali 
pa ste nas na kakršen koli način podprli. Brez vas nam zagotovo ne bi uspelo!

Pravljice se začnejo

Bilo je nekoč pred davnimi časi za 7 
gorami ...

Naša pravljica pa se začne ... Na dvori-
šču našega vrtca stoji 7 čarobnih dreves. 

Zakaj čarobnih? Zato, ker nam ta dreve-
sa poleti pričarajo čudovito naravno sen-
co, ki je mnogi vrtci nimajo. V tej senci 
se igramo brez strahu, da nas bo opeklo 
vroče poletno sonce. Brezskrbno čofota-
mo po »bazenih« in se z jadrnicami vo-
zimo po velikih kanalih našega vodne-
ga mesta. Kaj pa sedaj, jeseni? Narava se 
spreminja. Naša drevesa se odenejo v ču-
dovite, čarobne barve. Listki odeti v je-
senske barve plešejo na glasbo vetra in 
se lesketajo v svetlobi sonca. Ob dnevih, 
ko sonca ni in imamo v igralnici prižga-
ne luči, nas pogled skozi okno razveselil. 
Opazujemo čarobni ples listkov, ki pada-
jo na tla, kjer tkejo čarobno zlatorumeno 
preprogo. Na to preprogo se zapodimo 
z največjo mero radovednosti, se vanjo 
ovijamo, skačemo in uživamo v njenih 
barvah …

Letos je bilo veliko lepih, toplih je-
senskih dni. Uživali smo v igri z jesen-
skimi listi, ki smo jih grabili, pometali in 
prenašali z vedri. Otroci iz vrtca Rimske 
Toplice so jih pridno izkoristili in spoz-
navali so čarobnost narave, ki nam daje 
vse v pravem trenutku. Doživeli so oz. 
smo jesensko pravljico. 

Kakšna bodo naša drevesa pozimi? 
Bodo njihove veje obdane z lesketajočim 
ivjem? 

Covid-19 nam je spet ponagajal. Os-
tali smo doma, pogrešamo vrtec in vse 
pravljične skrivnosti, ki se skrivajo v vrt-
cu, kakor tudi naša drevesa. Veselimo se 
vrnitve v vrtec in s tem tkanja nove, zim-
ske pravljice, ki se začne z decembrom. 
Letos bo verjetno drugače obarvan, a ne 
smemo se predati! 

Želim Vam veliko svetlobe in pozitiv-
nih misli, predvsem pa zdravja in SREČ-
NO.

Romana iz vrtca Rimske Toplice
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OTORŠKI KOTIČEK
SREČA

VSAK KONEC DECEMBRA
VOŠČILO DOBIM.
V NJEM VEDNO PIŠE
… TI SREČO ŽELIM.

RAZMIŠLJAM IN TUHTAM, 
PA KAJ SPLOH JE TO?
KADAR SI SIT?
KO TI JE TOPLO?

DA SI NA VARNEM
IN SE IGRAŠ?
DA SVOJO DRUŽINO
OB SEBI IMAŠ?

JA, ČE DOBRO POMISLIM
JE SREČA, 
KO SE SRČEK TAKOOO ZELO – 
DA SKORAJ POČI – VEČA.

PRIJATELJA NA NEBU

Živela sta nekoč dva. No, morda sta še vedno tu nekje.
Zgoraj, poglej!
Prvi je bil bleščeče bel, sijoč in puhast. Kot kepica smetane! 

Rad si je rekel Kumi. 
Drugemu so vsi pravi-

li Nimbo. Siv, kopast in za-
obljen, kakor natrgana kepa 
časopisnega papirja. Am-
pak tu in tam pa se je lepo 
počesal. Toda brez ogleda-
la. Ker oblaki teh nimajo in 

potem sploh ne vedo, kako so videti.
Ja, to sta bila oblaka. Ena izmed mnogih takih. 
Rada sta se imela. Čisto po oblačno, bi lahko rekli. Včasih sta 

se držala za roke in celo objela! Pogovarjala sta se dneve in noči, 
potovala čez daljne dežele ter pogumno jezdila na urnem vetru. 
In takrat sta imela oba precej mršavi frizuri.

Ko so bili dnevi sončni, sta si mahala čez gore, med mavrico 
sta si delila barvne poljubčke. 

Toda, ko se je nebo pripravljalo na nevihto, je Nimbo postal 
drugačen. Ni imel več rožnatih lic. Ni več mahal in poskakoval 
ob Kumiju. Ni ga prijel za roko, ko sta prečkala najvišji hrib. 
Vsak nov deževen dan je bil bolj žalosten. In žalosten je bil tudi 
Nimbo. »Zakaj gre Kumi stran, namesto da bi grmel in škropil z 
ostalimi?« ni mogel razumeti. 

Tako je Kumi 
dežele vse večkrat 
prečkal sam, sam 
se je zbujal in lovil 
mavrične poljubčke 
med jezdenjem hi-
trega vetra. 

Nimbo ga je po 
vsaki nevihti poiskal. Čutil pa je, da je nekaj drugače. Prijatelj se 
mu je odmikal a revček niti ni vedel, zakaj. »Se ga je naveličal? 
Ne želi več biti njegov prijatelj?« 

Nekega mavričnega dne se je Kumi opogumil. Ravno je leb-
del nad ogromno lužo, morda jezerom. »Ja, vprašal ga bom! Po-
vedal mu bom, kako se obnaša. Kako se sploh ne počeše več. 

Pa kako grdo gleda in sivi, ko se vreme skisa.« Takrat pa je pod 
sabo zagledal nekaj bleščeče belega, sijočega in puhastega. »A 
sem to jaz?« je presenečeno poskočil.

Odbrzel je nad gozd. Ni ga bilo. Skočil čez goro. Ne, tudi tam 
ga ni našel. 

Nimbo je čepel tik nad travnikom in vonjal cvetlice, ki jih je 
dan pred tem zalil, poslušal kosmate čmrlje ter se pustil žgečkati 
najvišjim travnatim bilkam. In tistikrat je Kumi prvič opazil, da 
je njegov prijatelj pravzaprav nežen. Pa kako pozoren zna biti!

»Nimbo! Nimboooo!« 
Skupaj sta se molče odpravila do jezera. Kar zvrtelo se jima je, 

ko sta pogledala navzdol. Začudeno sta izbuljila oblakaste oči in 
še bolj obnemela. 

»A to sem jaz?« je prvi spregovoril sivi Nimbo. »Ves čas sem 
mislil, da sem bel, kot ti.« »In jaz, da sem siv,« je dodal beli Kumi. 

»Ssss … ss … se … sem zato včasih tako mokro jezen? In gla-
sen, da bobni po dolinah?« je zaskrbljeno vzdihoval Nimbo, ki 
je le stežka zadrževal solze.

»Tudi jaz nisem vedel, da sva različna. In nisem razumel, 
zakaj se potem tako drugače vedeš. To so tvoje navade! Tvoj 
značaj! Oh, takšen pač si, dragi prijatelj, oprosti mi.« 

»Veš, pravzaprav se imam rad, kljub kapljam in sivini. In rad 
imam tebe, moj beli, nepotrpežljivi puhek!« se je zasmejal Nim-
bo. 

Tako različna oblaka, ki pravzaprav ne sodita skupaj. A sta 
prijatelja, ki razumeta. Razumeta, da je vsak tisto, kar pač je. In 
takega zmoreš imeti rad.

Pa bodo priš-
li sončni dnevi, 
ko si bosta ma-
hala od daleč. 
Mavrični, ko se 
bosta lovila pod 
pisanim lokom. 
In tudi deževni 

… Takrat bo Nimbo zalival marjetice, napolnil njuno jezersko 
ogledalo ter osvežil vse prašne ceste. In Kumi? Nad poljem bo 
potrpežljivo čakal, da nevihta mine.

Alenka Teršek

ZAPIŠI NADPOMENKE IN IZVEDEL/A BOŠ KDO JE TO:

IZ ŠESTIH KOTOV NAREJENA, V TOPLI DLANI JE  
STALJENA. 

JANUAR __ __ __ __ __

ZIMA __ __ __ __ __    __ __ __

ŠKORNJI __ __ __ __ __ __

MIKLAVŽ, BOŽIČEK,  
DEDEK MRAZ __ __ __ __ __    __ __ __ __ __

BUNDA __ __ __ __ __ __ __ __

DAN SAMOSTOJNOSTI  
IN ENOTNOSTI __ __ __ __ __ __ __

KAPA __ __ __ __ __ __ __ __ __

SMREKA __ __ __ __ __ __ __

_____  _____  _____  _____  _____  _____  _____  _____
     3          4           5           8           6           5           3            4
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Šola Šentrupert je obeležila deset 
let

Na hribčku v prelepi naravi šola stoji,
njeno ime se Šentrupert glasi.
Iz nje se sliši smeh, veselje in sreča otrok,
ki tu utirajo si življenja pot. 
Veseli in ponosni vsi smo na našo šolo,
saj se vsak dan kaj novega naučimo
ter veliko zanimivega doživimo.
Res ponosni smo na njo, na našo prele-
po šolo šentrupertsko.

Letos je za Podružnično šolo Šentru-
pert prav posebno leto, saj je praznovala 
deseto obletnico. V teh letih se je zgodilo 
marsikaj zanimivega in nepozabnega. V 
njen razvoj in sedanjo podobo je bilo se-
veda treba vložiti veliko trdega dela, tru-
da in dragocenega časa ter energije. Ob 
vsem tem seveda ni šlo brez pristnega so-
delovanja in spoštovanja med zaposleni-
mi, krajani, starši in vsemi sodelujočimi 
pri ustvarjanju te dokaj kratke, a kljub 
temu zelo bogate zgodovine šole. 

V vasi je bila predhodno že stara šola, 
ustanovljena pred davnimi leti, ki pa jo 
je že dodobra načel zob časa in zaradi 
dotrajanosti njeni prostori skorajda niso 
bili več primerni za bivanje in poučeva-
nje otrok. 

Pisalo se je leto 2009. Leto, ki je v zgo-
dovino prelepe vasice Šentrupert zago-
tovo zapisano z velikimi črkami. V je-
senskem času tega leta so namreč staro 
in dotrajano šolo porušili ter postavili te-
meljni kamen za gradnjo nove šole. 

V času gradnje nove šole, v šolskem 
letu 2009/10, je bil pouk v PŠ Reka.

Že naslednje leto, natančno 10. 9. 2010, 
je bilo težko pričakovano odprtje sedanje 
nove in moderne šole, v kateri so poleg 
učilnic tudi telovadnica, dva oddelka vrt-

ca, prostor krajevne skupnosti, mladin-
ski prostor, prostor za kulturno društvo 
in krajevna knjižnica. Ta dogodek je bil 
za celoten kraj, krajane Šentruperta ter 
delavce in vodstvo šole zagotovo eden 
najpomembnejših dogodkov, saj je bila 
gradnja nove šole ključnega pomena za 
šolanje otrok v domačem kraju ter s tem 
tudi za prihodnost kraja. 

Prvo šolsko leto je v popolnoma novo 
šolo vstopilo 26 učencev. Od tega je bilo 
osem prvošolčkov, ki so skupaj s šolo za-
čeli pisati njeno zgodovino. 

Šola je bila že od začetka v velik ponos 
krajanom, učencem in vsem zaposlenim. 
Takoj je bilo mogoče opaziti, da bo šola 
dihala, rasla in se razvijala s krajem.

V Šentrupertu se je vedno dogajalo kaj 
zanimivega in tako je še danes. Kaj kmalu 
so učiteljice in ostali zaposleni v sodelo-
vanju s krajani ter z zunanjimi sodelav-
ci začeli različne projekte in dejavnosti, s 
katerimi se je šola vztrajno razvijala ter 
širila prepoznavnost daleč naokoli.

25. 5. 2011 so odprli čebelnjak. Ta daje 
šoli in učencem posebno noto in zado-
voljstvo.

Ob tretji obletnici postavitve temeljne-
ga kamna, leta 2012, so ob čebelnjaku po-
sadili lipo. Med koreninami lipe so pus-

tili spomin za zanamce, in sicer listino 
s podpisi vseh učencev in delavcev šole. 
Listino so shranili v steklenici. Dogodek 
se je vsem prisotnim vtisnil v spomin in 
podkrepil zavedanje, da je na vasi v Šen-
trupertu res lepo. Lipo so poimenovali 
Breza po nekdanjem imenu kraja Šentru-
pert – Breze in brezah, ki so nekoč stale 
na mestu, kjer danes stojita nova šola in 
čebelnjak. Zdi se, da lipa Breza lepo ras-
te in ustvarja prelepe spomine z vsemi 
učenci ter zaposlenimi.

Isto šolsko leto so začeli izdelovati me-
doviti vrt. V zimskem času leta 2012 so 
se s Čebelarskim društvom Laško in s če-
belarjem prijavili na razpis Čebelarske 
zveze Slovenije za pridobitev medovitega 
vrta. Pomlad je prišla in prejeli so medo-
vite rastline za zasaditev v obsegu desetih 
kvadratnih metrov. Donacije so bili zelo 
veseli, hkrati jih je čakalo veliko dela. 

Pri izdelavi vrta so sodelovali vsi za-
posleni, tako učiteljice kot druge zaposle-
ne delavke s svojimi partnerji in druži-
nami. Prav tako so z veseljem sodelovali 
starši učencev, čebelarji, gasilci in ostali 
krajani. 

Šolsko leto 2013/14 je bilo polno do-
sežkov in dokončno izdelanih projektov.

V začetku oktobra tega leta so slav-
nostno odprli medoviti vrt, ki so ga pred 
tem dopolnili še z medovitimi grmovni-
cami, napeljali vodo, izdelali imenske ta-
blice rastlin, dodali še majhen kozolec, 
vrata, ki vodijo na vrt, in fontano.

Krajevna skupnost Šentrupert jih je 
prijavila tudi na Tekmovanje za najbolj 
urejene vasi in objekte v občini Laško in 
na podlagi glasovanja na spletni strani 
Občine Laško so prejeli priznanje za naj-
bolj urejen javni objekt v občini. 

Poleg tega je šola sodelovala tudi na 
tekmovanju Čebelarske zveze Slovenije 
in pridobila naziv najlepšega medovitega 
vrta 2013.



51

VZGOJA IN IZOBRAŽEVANJE

V šolskem letu 2015/16 so uredili okolico vrta, obnovili če-
belnjak in pili zeliščni čaj s šolskega vrta. Vključili so se v pro-
gram Šolski ekovrtovi in ob medovitem vrtu postavili visoko 
gredo. 

Šolsko leto 2016/17 je bilo prav posebno tudi zame. Takrat 
sem namreč začela opravljati delo učiteljice v kolektivu PŠ Šen-
trupert. 

Pridnost in skrbno urejanje ekovrta sta nam v tem šolskem 
letu omogočila, da smo pridelano zelenjavo uporabili tudi v šol-
ski kuhinji. Od tega leta zbiramo tudi deževnico ob čebelnjaku 
in pridobili smo znak Šolski ekovrt.

V šolskem letu 2017/18 smo posadili tudi dve sadiki trte. Ve-
seli nas, da smo lahko bili tudi del znamenite kolesarske dirke 
po Sloveniji, ko smo sodelovali pri pripravi živega napisa pod 
gradom Tabor.

V šolskem letu 2018/19 je sledila prenova levega dela medo-
vitega vrta. Prav tako smo v tem letu pridobili talne igre na igri-
šču šole. To so igre, ki so z obstojnimi barvami naslikane na zu-
nanjih talnih površinah. Te so dodobra popestrile naše asfaltno 
igrišče, na katerem se zelo radi zadržujemo.

Tako se je končalo deset uspešnih šolskih let, prepletenih z 
raznovrstnimi projekti, ustvarjalnimi in poučnimi dejavnostmi 
ter dosežki, z mnogimi nagradami in priznanji, ki so plod stro-
kovnih delavk ter celotnega kolektiva Šentrupert, učencev ter 
njihovih staršev, krajanov, vodstva šole in mnogih zunanjih so-
delavcev. 

Ravno letos, in sicer 10. 9. 2020, je Podružnična šola Šentru-
pert praznovala deset let. Ob tem smo pripravili prireditev, ki 
je bila zaradi trenutnih ukrepov nekoliko drugačna, a vseeno 
prisrčna in zanimiva. Ta dan smo obeležili kot praznik, saj je ne-
nazadnje praznovala šola, ki ima za vse nas ogromno in nepre-
cenljivo vrednost.

Kot sem predhodno že omenila, sem septembra 2016 tudi 
sama postala del kolektiva PŠ Šentrupert. V teh letih sem pri-
dobila mnogo neprecenljivih izkušenj, znanj in hkrati doživela 
nešteto prelepih in nepozabnih trenutkov.

Že prvi dan, ko me je pot popeljala med hribčke v Šentrupert, 
sta me na tej poti prevzela narava v vsej svoji lepoti ter nepre-
cenljiv čar vaške pokrajine in način življenja v njej. 

Ko sem prispela do šole, sem bila res prijetno presenečena 
nad urejenostjo njene zunanjosti in prav tako njene okolice. 
Čeprav sem bila v začetku nekoliko prestrašena pred neznanim, 
novim, so se vsi ti občutki kmalu razblinili. Že takoj ob vstopu v 
prostore šole je bilo namreč mogoče začutiti moč topline, ki jo 
izžarevajo lepo urejeni in privabljajoči prostori šole. 

V zbornici me je čakala vodja šole Renata Kolšek. Prijazno mi 
je stisnila roko in mi zaželela iskreno dobrodošlico. Nato mi je 
prijazno predstavila vse zaposlene, in sicer ostale učiteljice, ku-

harici in našo čistilko Malči. Vsaka je izžarevala posebno pozi-
tivno energijo in v njihovih očeh je bilo mogoče zaznati pristno 
iskrenost. V trenutku sem bila prepričana, da bom v tej službi 
zlahka navezala pristne odnose z zaposlenimi, saj sem se že od 
prvega dne počutila sprejeto in cenjeno. Za to sem jim neizmer-
no hvaležna. 

Zelo kmalu sem na lastni koži občutila utrip šole, in sicer šole 
v pravem pomenu besede. Lahko rečem, da res živi in diha s 
krajem. Zelo dobro sodelujemo s krajani in z društvi v kraju, in 
sicer pri projektih, prireditvah in proslavah. Eden takšnih do-
godkov, ki poveže ves kraj, je tradicionalna prireditev Pozdrav 
pomladi. Te prireditve se iz leta v leto zelo veselim. Prav tako se 
z veseljem udeležujemo proslave Rdečega križa ob srečanju sta-
rostnikov in krvodajalcev. Na tej prireditvi sem bila prisotna že 
dvakrat in poudarila bi, da so me ob tem obdajali posebni ob-
čutki zadovoljstva in sreče, saj sem bila priča neizmerni sreči v 
očeh starostnikov, ki jih osrečijo tako majhne, a za njih tako ve-
like in dragocene stvari, kot so veselje in nastopi otrok. Šola zelo 
dobro sodeluje tudi s čebelarskim društvom in čebelarji. V šoli 
že vrsto let deluje čebelarski krožek, ki ga je najprej vodil čebe-
lar Andrej Jernej, v zadnjih letih pa ga je nasledil Franci Šolar. 

Šola zelo dobro sodeluje z našim vrtcem, za katerega smo 
zelo veseli, da je pod streho šole, na splošno s krajem in krajani 
ter z društvi, organizacijami ter seveda vodstvom šole. 

Poleg lepe in privabljajoče zunanjosti in okolice šole se lah-
ko pohvalimo tudi s prijetno urejenostjo notranjih prostorov 
šole. Ravno letošnje novo šolsko leto smo pouk začeli v sveže 
prepleskanih učilnicah in hodnikih, ki v prostore vnašajo še več 
pozitivne energije. 

V desetih letih je šolski prag te šole prestopilo kar nekaj učenk 
in učencev. Vsak je pisal svojo zgodbo, vsak ima na šolo takšne 
ali drugačne spomine. Verjamem, da so v večji meri prijetni in 
da se časa šolanja z veseljem spominjajo. Prav tako se je v teh 
desetih letih zaradi različnih razlogov ter razmer zamenjalo kar 
precej različnih učiteljic in upam si trditi, da je prav vsaka za 
sabo pustila karseda lep pečat in ta čas nosi v posebnem lepem 
spominu. 

Menim, da ima posebno zaslugo za tako uspešno delovanje 
in razvijanje šole prav posebna oseba. Ob tem bi omenila vodjo 
šole Šentrupert Renato Kolšek. Poleg izjemno uspešnega šolske-
ga dela ogromno energije in časa vloži v prenekatere projekte 
ter si nadvse prizadeva za razvoj in čim bolj uspešno delovanje 
šole kot celote. Na vsakem koraku je namreč mogoče opaziti 
njeno trdo delo, veliko vloženega truda in neizmerno prizade-
vanje za čim bolj svetlo prihodnost šole ter učencev in prav tako 
zaposlenih. Ob raznih projektih se je z veseljem vključil tudi 
Renatin mož Tomaž, ki je prav tako vedno pripravljen priskoči-
ti na pomoč. Renata vedno išče nove izzive ter se ves čas trudi 
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Šolanje na daljavo

Že na začetku leta smo se učenci 
prvih nekaj mesecev šolali na daljavo 
zaradi pandemije. V oktobru so zaradi 
novega porasta okužb s Covidom-19 
šole svoja vrata spet zaprle. 

Šolanje na daljavo je jeseni zelo dru-
gačno kot je bilo spomladi. Predvsem 
je drugačno to, da je šolski sistem zdaj 
bolj pripravljen. Spomladi se je sko-
raj čez noč vse obrnilo na glavo. Živ-
ljenje kot ga poznamo, se je popolno-
ma spremenilo. Če bi nam pred letom 
nekdo povedal, da bomo po novem 
letu pristali v karanteni zaradi novega 
virusa, bi se mu verjetno smejali. Spo-
mladi so se šole čez noč zaprle in na to 
ni bil nihče zares pripravljen. Učitelji 
so nam (učencem) malo gledali skozi 
prste in učni sistem je bil nedvomno 
bolj umirjen kot zdaj.

Koronavirus je cel svet zelo priza-
del. Šolstvo je eno precej prizadetih 
področji. Čeprav je karantena za naše 
dobro, se je še vedno veliko težje šolati 
na daljavo kot biti v učilnici, kjer uči-
telj lažje vse razloži, mogoče kaj napiše 
na tablo …

Ko smo septembra začeli novo šol-
sko leto, so se pokazale prave posledi-
ce karantene. Snovi, ki smo se jih učili 
spomladi, smo veliko težje razumeli, 

kar se je pokazalo pri ocenah in pre-
verjanjih znanja. Ne glede na to, kako 
se vsi učitelji, ravnatelji, ministri za 
šolstvo in še mnogi drugi trudijo, se 
celodnevno sedenje doma za računal-
nikom ne bo nikoli moglo primerjati z 
učenjem v učilnici.

Posledice karantene se ne kaže-
jo samo pri znanju, ampak tudi pri 
drugih stvareh pri otrocih. Zanimivo 
je, kako so nam starši včasih govorili, 
naj ne preživimo preveč časa pred ra-
čunalniki, s telefoni in z drugimi na-
pravami in naj gremo raje ven, zdaj pa 
nimamo izbire. Prav tako ni primerja-
ve med druženjem s prijatelji v šoli in 
med tem, da smo ves čas sami v sobi. 
Ne glede na to, koliko nam tehnologija 
nudi, ne bo nikoli zamenjala človeške-
ga stika. 

Prav tako smo učenci izgubili veliko 
zabavnih šolskih dejavnosti. Kot vse 
kaže letos ne bo zimskih stojnic, neka-
terih šol v naravi in še mnogo drugih 
stvari. Predvsem so prizadeti razre-
di prvega triletja. Drugače je kot pri 
starejših učencih, ki šolske sisteme že 
poznamo in se včasih pritožujemo če-
znje. Oni pa so prišli v čisto novi svet, 
ki ga še ne poznajo in ne razumejo.

Če se vrnem k težavam z znanjem 
… Zdaj, jeseni menim, da je šolstvo 
veliko bolj pripravljeno na karanteno, 

imamo boljši učni načrt in pogoje za 
delo. A ne glede na boljšo pripravlje-
nost so tukaj še vedno težave, na ka-
tere nimamo vpliva, recimo z interne-
tno povezavo. Če ima učenec ali učitelj 
slabo povezavo, je učiteljeva razlaga 
težje ali celo nerazumljiva. Mislim, 
da je zdaj kljub vsemu šolstvo toliko 
bolj pripravljeno, da večjega pomanj-
kanja znanja ne bo. Seveda je to pred-
vsem odvisno od učencev, če bomo 
samo gledali v zrak ne bo naše zna-
nje nič boljše kot spomladi, kvečjemu 
bo slabše. Čeprav to še zdaleč ne velja 
samo za obdobje epidemije.

Koronavirus nam je prinesel veliko 
težav, a ne moremo se cel dan samo 
pritoževati. Iz vsega skupaj skušajmo 
narediti najboljše. Zdaj je popolna pri-
ložnost, da naredimo stvari, za katere 
prej nismo našli časa, ali da preživimo 
več časa z družino in se še bolj poveže-
mo. Dobro bi bilo tudi, če bi po konča-
nem dnevu ugasnili telefone in raču-
nalnike ter šli na kakšen pohod, igrali 
družabne igre, poskusili kakšen nov 
recept ali si našli kakšen nov konjiček, 
ki ga seveda lahko opravljamo doma.

Upam, da bomo čim prej šli nazaj 
v šolo – čeprav me malo daljše spanje 
sploh ne moti – in da se bo življenje 
vrnilo čim bolj v običajne tirnice.

Eva Založnik

za uresničitev novih. V primeru težav z 
veliko vnemo išče nove rešitve, se dogo-
varja in nas na takšen ali drugačen način 
vedno znova preseneča s svojimi priza-
devanji in dosežki. Njen poseben pristop, 
pozitivnost in prizadevanja so namreč v 
veliki meri usmerjeni k spodbujanju po-
zitivnega vzdušja med vsemi zaposlenimi 
in sodelujočimi v tem procesu, kar je od-
ločilnega pomena za dobro počutje vseh 
ter pozitivno delovanje celotnega akti-
va. Poudarila bi, da je Renata res vodja v 
pravem pomenu besede, za kar ji iskreno 
hvala.

Prav tako bi omenila, da sem izred-
no vesela, da delam in sem obkrožena s 
takšnimi sodelavkami na šoli, ki so hkra-
ti tudi dobre prijateljice. Vse se čim bolj 
trudimo za čim bolj uspešno poučevanje 
in vzgojo naših učencev ter hkrati za raz-
vijanje pristnih odnosov med zaposleni-
mi, izjemno si prizadevamo za dobro so-
delovanje z učenci in njihovimi starši. 

Pri tem seveda ne morem mimo naših 
nepogrešljivih kuharic Minke in Zvonke, 
ki poskrbita in se neumorno trudita, da 

naši želodčki niso nikoli prazni, saj nam 
vsakodnevno pripravljata zdrave in oku-
sne obroke, katerih vonj nas premami že 
takoj ob vstopu v šolo.

Tu je še naša čistilka Malči, ki si izje-
mno prizadeva za čistost notranjosti šole 
ter z veseljem in veliko vnemo ureja tudi 
njeno okolico. Skratka, prav vsakemu je 
vedno pripravljena priskočiti na pomoč 
in poprijeti za prav vsako delo. Ob tem 
bi omenila tudi njene domače, ki nam 
prav tako pri raznih delih vedno nesebič-
no pomagajo. Za to smo jim neizmerno 
hvaležni. 

Našemu kolektivu se je pridružil tudi 
hišnik Miha, za kar smo neizmerno vese-
le, saj nam še kako prav pride tudi močna 
moška roka. Miha je tudi voznik šolskega 
kombija, s katerim se učenci varno pri-
peljejo v šolo in po pouku nazaj domov. 

Vsak je delček v mozaiku in samo sku-
paj lahko sestavljamo celotno sliko šole. 
Celoto, ki deluje le, če smo sposobni sto-
piti skupaj, se povezati, si pomagati ter 
spodbujati in delati v dobrobit naših ot-
rok, ki so naša prihodnost. 

In še naprej bomo pisali to zgodbo … 
Verjamem, da bo s takšnim pozitivnim 
odnosom, sodelovanjem in skupnimi ci-
lji ta zgodba še naprej uspešna in da bo 
njena vsebina takšna, da se je bodo z ve-
seljem in žarom v očeh spominjali naši 
zanamci in naslednje generacije. Trudili 
se bomo, da bo to zgodba, ki bo preplete-
na z lepimi spomini, novimi odkritji, ne-
pozabnimi doživetji, da bo v njej pridob-
ljenega mnogo novega znanja in izkušenj 
ter da bo obdana z mnogimi lepimi po-
potnicami na nadaljnji življenjski poti 
naših učencev in vseh sodelujočih.

Neizmerno sem hvaležna za prilož-
nost, da sem lahko doživela delček tega 
dogajanja in da mi je dano opravljati naj-
boljšo službo prav v tej šoli, in sicer med 
odličnimi sodelavci. Vsa ta doživetja 
imajo v mojem srcu prav posebno mesto. 

Še na mnoge lepe in uspešne šolske 
dni in naj šola Šentrupert še naprej tako 
cveti!

Katja Križan
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Kolesarski izpit: prvi korak na poti 
do samostojnosti

Kolo je eno najbolj okolju in zdravju 
prijaznih prevoznih sredstev. Predsta-
vlja igralo in prvo prevozno sredstvo, ki 
ga otrok lahko vozi sam. Za otroka je ko-
ristno, da čim prej osvoji spretnosti, ki 
so potrebne za vožnjo s kolesom, saj so 
kolesarji v prometu zelo izpostavljeni in 
ranljivi. Pomembno je, da se kot starši 
zavedamo, da bodo naši otroci nekoč so-
očeni s tem izzivom. Priporočljivo je, da 
se otrok loti učenja vožnje kolesa v zgo-
dnjem otroštvu, pred vstopom v osnov-
no šolo. Zgodnji vsakodnevni treningi 
vožnje na kolesu s pomožnimi koleščki 
so dobra popotnica, da bo kasneje, ko bo 
presedlal na kolo brez koleščkov, bolj sa-
mozavesten in bo hitreje obvladal ravno-
težje. Pomembno je tudi, da otrok spo-
zna svoje sposobnosti, starši pa moramo 
poskrbeti za varnost; otroku moramo 
razložiti, da mora med vožnjo nositi ko-
lesarsko čelado – tudi na domačem dvo-
rišču. Med učenjem moramo biti potr-
pežljivi in spodbudni, vendar ne smemo 
biti pretirano zaščitniški, saj lahko tako 
zaviramo otrokov razvoj in pot k splošni 
samostojnosti. Kolesarski izpit tako ni le 
preizkus sposobnosti, ampak zrelostni 
izpit, ki mu bo omogočal, da se bo sam 
odpravil po svojih opravkih (v šolo, na 
trening, v glasbeno šolo).

Kolesarski izpit opravljajo učenci v 5. 
razredu, takrat so običajno stari deset 
let. Do dopolnjenega 14. leta brez opra-
vljenega izpita sme otrok voziti kolo v 
cestnem prometu le v spremstvu polno-
letne osebe. Ko učenci opravijo kolesar-

ski izpit, dobijo kolesarsko izkaznico, ki 
jo podpišejo ravnatelj, ki jamči za uspeš-
nost opravljenega izpita, ter starši, ki od-
govarjajo za varnost otrok. Do dopolnje-
nega 14. leta morajo otroci vedno imeti 
s seboj kolesarsko izkaznico, če se sami 
vozijo v prometu.

Kolesarski izpit učenec opravlja v 
okviru šole, kjer je poskrbljeno za trening 
pod varnim nadzorom. 

Teoretična znanja učenci pridobijo pri 
rednih urah pouka v 4. in 5. razredu. Po-
memno je, da otrok pozna pravila in pro-
metne znake ter se tako v resničnem živ-
ljenju znajde v situaciji, v kateri zna dovolj 
hitro odreagirati. Vaje iz teorije potekajo 
tudi preko spletnega portala (SIO) Kole-
sar, kjer ob koncu usposabljanja učenci 
individualno opravljajo teoretični izpit. 

Po uspešno opravljenem teoretič-
nem delu izpita se učenci preizkušajo v 
spretnosti vožnje s kolesom na spretno-
stnem poligonu, ki med drugim vključu-
je vožnjo z eno roko, slalom, vožnjo med 
stožci, hitro zaviranje, izogibanje prepre-
kam ... Na prometnem poligonu začnejo 
učenci najprej na varni površini preizku-
šati osnovna prometna pravila za vožnjo 
kolesa, kot so pravilno vključevanje s ko-
lesom v promet, zavijanje desno in levo, 
prepoznavanje in ustrezno ravnanje ob 
prometnih znakih, pravilo srečanja ter 
pravilo desnega, pravilo prednosti ... 

Kolesa, ki jih učenci uporabljajo za 
vadbo, morajo biti pred začetkom uspo-
sabljanja pregledana, da je vožnja varna. 
Pregled opravita policist in strokovni de-
lavec SPV Občine Laško. Učenci morajo 
med vožnjo ves čas nositi čelado, enako 
kot kasneje v resničnem prometu.

Ko učenec uspešno opravi teoretičen 
del izpita ter spretnostni in prometni po-
ligon, lahko začne voziti v prometu. Na 
koncu sledi test, na katerem učenec sa-
mostojno prevozi določeno pot v bližini 
OŠ Primoža Trubarja Laško (tudi učenci 
podružničnih šol). 

Ko otrok prejme kolesarsko izkaznico 
to še zdaleč ne pomeni, da zna v resnič-
nih situacijah na cesti in v križiščih ved-
no pravilno reagirati, saj njegova stopnja 
zrelosti v težjih in bolj zahtevnih prome-
tnih situacijah ni enaka kot pri odraslih. 
Za to je pomembno, da se z njimi veliko 
vozimo tudi odrasli. Naše ceste so izred-
no prometne in s tem se nevarnost za šib-
kejše v prometu povečuje. 

Priporočam vam, da otroka kljub 
opravljenemu kolesarskemu izpitu nad-
zorujete in mu dovolite samostojno vo-
žnjo v prometu šele takrat, ko se prepri-
čate, da zna pravilno ravnati v različnih 
prometnih situacijah na cesti.

Otrokov kolesarski izpit je odlična pri-
ložnost, da mu pomagate pri pridobitvi 
pomembnih veščin, ki bodo z njim osta-
le celo življenje, obenem pa vnesete pozi-
tivne spremembe tudi v svoj vsakdanjik.

Vožnja s kolesom je zastonj, poleg tega 
predstavlja odlično rekreacijo za vsako-
gar, ki si želi na zdrav način in z zaveda-
njem, da smo dan začeli brez izpuščanja 
toplogrednih plinov v atmosfero, oboga-
titi dan. V obdobju, v katerem so pod-
nebne spremembe postale stvarnost, je še 
toliko bolj pomembno, da se zavedamo 
vseh malih načinov, s katerimi lahko pri-
pomorermo k čistejšemu okolju.

Jasna Lapornik

Prehrana v času pouka na daljavo

Na podlagi okrožnice MIZŠ smo v 
sredo, 11. novembra, v šoli začeli prip-
ravljati tople obroke za učence, ki preje-
majo subvencijo za prehrano.

Ker se zavedamo, da je pouk na dalja-
vo za učence in starše dodatna obremeni-
tev, smo prehrano ponudili tudi ostalim 

učencem. Tako dnevno pripravljamo 65 
obrokov. Hrano pripravljamo v kuhinji 
Debro in jo za Laščane pripeljemo v ma-
tično šolo. 

V tem času sta se namreč začeli tudi 
temeljita prenova in dozidava kuhinje v 
matični šoli Laško. Izprazniti smo mora-
li kuhinjo z vsemi pripadajočimi prosto-
ri, začasno povečati kapaciteto kuhinje 

Debro ter urediti začasno jedilnico in po-
mivalnico v matični šoli. Komaj čakamo, 
da se bodo učenci vrnili v šolo, in upamo, 
da bomo kljub prenavljanju kuhinje ter 
vsem prilagoditvam v zvezi s tem kmalu 
polnili njihove želodčke.

Mira Siljan,  
organizatorka šolske prehrane
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PREDEN ZAKORAKAMO V PRAZNIKE, NAS ČAKA ŠE 
VELIKO DELA

Tv Laško je z ekipo Šmocla v letošnji »koronski« jeseni krep-
ko zavihal rokave. Četudi se zdi, da se je svet ustavil in da je 
hitenje na »rest mode«, pa se pri nas vse odvija s svetlobno hit-
rostjo, da se včasih počutimo kot v igrici kača na Nokia telefonu 
ter se komaj držimo, da ne zagrizemo v lasten rep. 

TV Laško s pozitivnimi prispevki v ospredje postavila 
ljudi, ki delajo v dobro drugih

V koronski jeseni smo se lotili zajetnega projekta, ki se da-
nes zdi kar nemogoč - objave pozitivnih prispevkov z ljudmi, ki 
so v kakršnemkoli delavskem razmerju, kjer je njihov delavnik 
povezan s trenutno epidemijo in ki svoj čas namenjajo oskrbi 
drugih. 

Tako smo na TV Laško v novembru in oktobru pripravili kar 
12 prispevkov, v katerih smo spregovorili s poveljnikom Civilne 
zaščite Laško Matjažem Piklom, županom Francem Zdolškom, 
obiskali smo Zdravstveni dom Laško ter se pozanimali s kakšni-
mi tegobami se srečujejo, se pogovorili z dvema zaposlenima na 
CSD Laško, kjer smo se pozanimali, kam se lahko obrnete po 
pomoč v stiski. Obrnili smo se na Hišo Generacij ter preverili, 
kako se z epidemijo spopadajo starostniki, spregovorili pa smo 
tudi z mladimi, ki so nam pojasnili svoje tegobe ob nezmožnos-

ti opravljanja dela, ukvarjanja s hobiji, prizadeli pa so jih tudi 
ukrepi socialne distance. 

Več o tem, kako poteka šolanje na daljavo nam je zaupal tudi 
ravnatelj Marko Sajko, o tem koliko dela ima Rdeči križ Laško 
pa nam je zaupal Vlado Marot. Na koncu smo spregovorili tudi 
s policisti PP Laško, kjer smo se osredinili predvsem na kršitve v 
času korona krize ter spregovorili o dnevih, ki so bili posvečeni 
kampanji proti nasilju nad ženskami. 

Učiteljem v stiski priskočili na pomoč

Ekipa TV Laškega je na pomoč priskočila tudi učiteljem v 
stiski. Ponudili smo jim pomoč pri snemanju video materialov 
za učence, saj se marsikateri učitelj in učiteljica spopadata s pro-
blematiko sodobne tehnologije, ki nas je posebej v teh časih ne-
malokrat izneverila. Na tem mestu še vedno velja poziv za vse, 
ki bi potrebovali pomoč, da se obrnete na naše uredništvo ter 
nam na e-mail urednistvotvlasko@gmail.com posredujete vaše 
želje.

Šmocl z online predstavami za najmlajše 

V Šmoclu nikoli ne počivamo. Tako kot naši prijatelji ekipa 
TV Laško smo tudi pri mi imeli polne roke dela. Ustvarjamo 

Bliža se najlepši čas v letu. Čas namenjen družini, prijateljstvu, vsem, ki so nam blizu. Naj 

vse želje, ki se letos niso izpolnile, vse sanje, ki niso sadu obrodile, v prihodnjem letu dobijo 

polet, da čim prej izpolni se njihov obet!  

Tudi v prihajajočem letu naj glasba in ples privabita nasmeh na obraz, razveseljujeta srce 

ter ga napolnita z upanjem, da se kmalu zopet srečamo.

ŽELIMO VAM MIRNE, ZDRAVJA, ZADOVOLJSTVA IN SMEHA POLNE PRAZNIKE. 

Kolektiv GŠ Laško-Radeče
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nove projekte, ki tem časom primerno, 
potekajo na spletu. Morda ste si že ime-
li priložnost ogledati naše koncerte ele-
ktronske glasbe Humble, kmalu pa vas 
čaka nekaj povsem novih zadev. 

Tokrat smo se ponovno posvetili naj-
mlajšim ter z gledališčem KUKUC ustva-
rili nekaj prekrasnih lutkovnih predstav 
z delavnicami, primernimi za zimski čas. 

Studio STROJNICA, nova pridobitev 
v času koronskih projektov

V prostorih društva Šmocl pa smo svoj 
čas posvetili novemu »koronskemu« pro-
jektu. Luč sveta je ugledal Studio Strojni-
ca, ki je namenjen mladim ustvarjalcem 
elektronske glasbe. Pridne roke naših 
mladih prostovoljcev so uredile prostor, 
ki je bil v preteklosti namenjen tisti zade-
vi, po kateri nosi ime. Plod tega projekta 
je tudi izdelek našega Luke Lesjaka, ki sli-
ši na umetniško ime Lim Nylon.

»Vsako minuto prostega časa se tru-
dim preživeti v Studiu, sploh zdaj, ko 
smo v Društvu Šmocl prostore pisarne 
preuredili v Control Room - poimeno-
van Studio Strojnica. Kar pa mi pomeni 
še več, je, ko moja ljubezen do te glasbe 
dobi potrditev iz strani poslušalcev. Da-
nes je moja zadnja izdaja zasedla odlič-
no 11 mesto na Beatportovi globalni le-
stvici Trdega tehna. Ime EP-ja - Občutki 
na Berlinski založbi Dreizehn Schallpla-
tten. Prav tako pa med top 100 skladba-
mi Hard Techna lahko najdete 2 remixa 
iz strani NOBA in Tony Romanello. Za 
odličen mix mojega komada je poskrbel 
Blaž Vrečko // Reconceal. Hvala vsem, ki 
podpirate mene in moje izdelke!« je ob 
svojem uspehu zapisal Luka, ki mu tudi 
mi želimo obilico kreative. Na tem mestu 
velja tudi povabilo vsem mladim ustvar-
jalcem elektronske glasbe, ali pa tistim, ki 
bi to želeli postati, da se obrnete na pred-
stavnike našega društva in se dogovori-
te za termin, kjer boste lahko ob spošto-
vanju ukrepov NIJZ, ustvarjali in se učili 
ustvarjanja. 

Tako v uredništvu TV Laškega kot v 
društvu ŠMOCL se zavedamo, da so tu-

kaj časi, ki potrebujejo pozitivne zgodbe, 
s pozitivno vsebino. Če kdaj, je zdaj čas, 
da stopimo skupaj in predvsem sestopi-
mo s svojih egov ter pristopimo k ljudem, 
ki nas potrebujejo. V poplavi negativnih 
novic ter statistik, ki ne obljubljajo lepše-
ga jutri je vaša spletna lokalna televizija 
- TV Laško prispevke zapeljala proti tis-
tim drobnim lučkam, ki bodo v vaši temi 
zanetile iskro. Ne bojte se prižgati luči v 
sebi, obiščite našo spletno stran tvlasko.
si! 

Špela Juhart, MMC TV Laško
Foto: MMC TV Laško
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Dijakom in študentom iz UE 
Laško smo podelili 19 enkratnih 
štipendij

Laški akademski klub je že 5. leto 
zapored objavil razpis za pridobitev 
enkratne štipendije za dijake in štu-
dente iz upravne enote Laško. Na raz-
pis se je skupno prijavilo 31 dijakov in 

študentov, višina razpisanih sredstev je bila 4.200 €, podelili pa 
smo 19 enkratnih štipendij.

S pomočnico direktorice Centra za socialno delo Celje-Eno-
ta Laško Polonco Teršek smo v mesecu novembru obravnavali 
prejete vloge, jih točkovali in na podlagi prejetih točk podelili 
sedmim dijakom štipendijo v višini 171,45 € in dvanajstim štu-
dentom štipendijo v višini 250 €.

Korona kriza ni bila prizanesljiva niti do mladih, mnogo jih 
je izgubilo študentsko delo, ki večini predstavlja dohodek, s ka-
terim si krijejo stroške šolanja, ponekod so starši ostali brez 
službe, mesečni stroški pa so seveda ostali. Veseli smo, da smo 
dijakom in študentom vsaj malo olajšali vsakodnevne skrbi in si 
bomo še naprej prizadevali, da denar namenimo tistim dijakom 
in študentom, katerih mesečni dohodki so minimalni.  

Laški akademski klub z novim upravnim odborom

V mesecu oktobru smo v skladu s statutom Laškega akadem-
skega kluba izvedli 2. občni zbor, kjer smo izvolili novo vodstvo. 
Kljub nekaterim omejitvam so bile volitve uspešno izvedene. 
Člani LAK-a smo bili prisotni preko aplikacije ZOOM, tajne 
volitve pa smo izvedli s pomočjo spletne platforme Election ru-
nner.

Nov upravni odbor za študijsko leto 2020/2021 sestavljajo:
Barbara Lapornik – predsednica LAK-a
Katarina Rajh – podpredsednica
Manca Vorina – tajnica
Blaž Lenko – blagajnik
Anja Zalokar – članica
Svetnica Zveze ŠKIS in Sveta ŠOLS ostaja Anja Bolčina.
Kljub nekoliko drugačnemu vstopu v novo študijsko leto se 

trudimo, da bi čim več dogodkov izvedli, četudi preko spleta. 
Prizadevamo si, da članom LAK-a ponudimo največ, sploh v 
teh težkih časih. Vabljeni, da se udeležite naših »on line« dogod-
kov, mi pa upamo, da se čimprej vidimo v živo.

V začetku novega študijskega leta smo že pridno začeli eks-
perimentirati z virtualnimi dogodki. Tako smo med drugim iz-
vedli kuharsko delavnico, tečaj joge in meditacije in večer igra-
nja računalniških igric. Prvič smo letos sodelovali v akciji Manj 
svečk za več grobov, kjer smo okoli dneva spomina na mrtve 
spodbujali k manjši uporabi odpadnih sveč in namesto tega 
spodbujali poklon preminulim z doma narejenimi izdelki kot 
so porisani kamenčki in doma narejenimi venčki. 

Od začetka novembra smo pridno izdelovali in zbirali voščil-
nice za akcijo Mala pozornost za veliko veselje, kjer smo z le-
pimi voščilnicami in predvsem pozitivnimi željami poskušali 
narisati nasmehe na obraze starostnikov. Letošnji cilj akcije je 
ustvariti kar 21.000 voščilnic in s tem osrečiti 21.000 starostni-
kov po celotni Sloveniji. Letos se je LAK prvič pridružil akciji 
in ustvarili smo več kot 50 voščilnic. V istem času je potekala 
že tradicionalna akcija Božiček za en dan, ki pa smo se ji letos z 
zbirnim mestom pridružili tudi v Laškem. Zbrali smo 20 daril, 
naslednje leto pa upamo, da bo številka še večja. 

Na žalost smo letos izpustili kar nekaj naših tradicionalnih 
dogodkov kot so akademski ples, vinski izlet, predbožični ter 
novoletni izlet. Upamo, da bomo vse to lahko ponovno organi-
zirali naslednje leto. Med tem pa ne spreglejte, kaj vse smo vam 
pripravili in nam sledite na našem IG profilu drustvo_lak ter FB 
profilu drustvo.lak. 

Laški akademski klub
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Komaj tri leta je bil star Luka Horjak, 
ko je že znal množiti majhna števila. Da-
nes je eden najboljših mladih matemati-
kov na svetu. Letos septembra je namreč 
na mednarodni matematični olimpijadi 
osvojil zlato medaljo, sploh prvo med 
slovenskimi tekmovalci, in z zbranimi 
33 točkami dosegel izjemno 22. mesto 
med 616 tekmovalci iz 105 držav.

Luko, ki prihaja iz Lož pri Rimskih To-
plicah, je matematika zanimala že v otro-
ških letih, zares pa se je nad to vedo nav-
dušil ob koncu osnovne šole. Takrat se je 
poglobljeno začel pripravljati na tekmo-
vanja, svoj potencial pa je brusil tudi na 
krožku za osnovnošolce, ki ga je takrat 
organiziral profesor Kristijan Kocbek s I. 
gimnazije v Celju. »Osnovnošolska ma-
tematika namreč predstavi le nekatera 
osnovna pravila matematike in kako se jih 
uporablja, ne pokaže pa globokega sistema 
sklepov in dokazov,« razlaga Luka, ki je na 
krožku prvič sodeloval v osmem razredu 
osnovne šole, leto kasneje pa se je prvič 
udeležil izbirnih testov za mednarodna 
tekmovanja. Individualne priprave so ve-
likokrat potekale v dopoldanskem času, 
zaradi česar je pogosto manjkal pri pou-
ku, a pravi, da s tem ni imel težav, saj mu 
šola nikoli ni povzročala večjih preglavic. 

Po zaključku osnovnošolskega izobra-
ževanja se je vpisal na I. gimnazijo v Ce-
lju, največji razlog za izbiro omenjene 
šole pa je bil profesor Kocbek. »Šolanje 
sem v vsakem primeru želel nadaljevati 
na gimnaziji, I. gimnazija v Celju pa je 

zato bila naravna izbira. Ponujala mi je 
največ možnosti razvoja mojega potenci-
ala, kar se danes vidi v mojih dosežkih,« 
svojo odločitev pojasnjuje Luka.

Od Mednarodnega matematičnega 
Kenguruja do zlate medalje na 
Mednarodni matematični olimpijadi

Svoje matematično znanje je v tekmo-
valnem duhu prvič preizkusil na mate-
matičnem Kenguruju v prvem razredu, 
ko je prejel bronasto priznanje, medtem 
ko je na državnih tekmovanjih, ki so bila 
organizirana le za razrede zadnje triade, 
osvojil tri zlata priznanja. Njegov največ-
ji matematični uspeh vsekakor predsta-
vlja letošnja zlata medalja na Mednaro-
dni matematični olimpijadi, pred dvema 
letoma, ko je bil dijak drugega letnika, se 
mu je izmuznila le za eno točko. »To je 
takrat med slovenskimi tekmovalci velja-
lo za praktično nemogoč dosežek, sploh 
v drugem letniku. Najvišja mesta namreč 
tradicionalno osvajajo ZDA, Rusija, Ki-
tajska, Koreja, Romunija in še nekatere 
evropske ter azijske države, Slovenija pa 
je do zdaj osvojila le bronaste in občas-
no kakšno srebrno medaljo, zato mi ta 
dosežek pomeni še toliko več. Je rezultat 
trdega dela, tako mojega kot od profesor-
ja Kocbeka.«

Na tekmovanja se je pripravljal na ma-
tematičnem krožku v šoli, obiskoval je 
priprave v organizaciji Društva matema-

tikov, fizikov in astronomov Slovenije, 
veliko je naredil tudi sam, med drugim je 
prebiral razne matematične forume. »Na 
krožkih in pripravah se določene ideje 
in izreke le predstavi na določenih prime-
rih, da pa jih lahko uporabljaš na tekmo-
vanjih, jih moraš zelo dobro poznati. To 
lahko dosežeš le z veliko vaje, pri tem pa 
zelo pomagajo razni matematični forumi, 
ki sem jih zelo pogosto prebiral v prostem 
času,« o pripravah pripoveduje Luka. 

Kot pred katerimkoli drugim tekmo-
vanjem je tudi na matematičnem priso-
tna trema. Luka pravi, da nekaj nervoze 
občuti na začetku vsakega tekmovalnega 
dneva, »ko še ne veš, če boš sploh znal re-
šiti katero nalogo. Tu predvsem pomaga-
jo prigrizki, ki so med tekmovanjem do-
voljeni, saj oba tekmovalna dneva trajata 
kar 4 ure in pol.« Vseeno je pred velikimi 
tekmovanji tudi nekaj sproščenih trenut-
kov, ko udeleženci vsaj malo pozabijo na 
tekmovanje. »Na takih tekmovanjih so-
deluje več sto tekmovalcev iz celega sveta. 
Pred tekmovanjem imamo dovolj časa, da 
se vsaj nekateri med seboj spoznamo, pri 
tem pa ne razmišljamo toliko o tekmova-
nju.«

Algebraična kreativnost

Olimpijska matematika se od šolske 
zelo razlikuje, pojasnjuje Luka. »V šoli 
pri pouku profesor razloži, kako se rešu-
jejo določeni tipi nalog. Če se te postop-
ke dobro naučiš, na ocenjevanjih nimaš 
večjih težav,« razlaga in dodaja, da je pre-
cej drugače na tekmovanjih, ko je tekmo-
valec postavljen pred nalogo, ki je pred 
tem še nikoli ni videl. »Sam moraš naj-
ti postopek, s katerim jo boš rešil, pri tem 
pa ti pomagajo iznajdljivost in izkušnje, ki 
jih pridobiš z reševanjem različnih nalog.« 
Najraje rešuje naloge iz algebre, ki je ena 
izmed štirih tem olimpijske matematike 
– poleg algebre še kombinatorika, geo-
metrija in teorija števil. A to je le okvirna 
razdelitev, pravi Luka, saj pogosto kakšna 

Portret – Luka Horjak

»NIKOLI NE VEŠ, KDAJ BOŠ MED REŠEVANJEM 
ODKRIL NEKAJ NOVEGA«

Ekipna slika po podelitvi na olimpijadi 2019
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naloga spada v več kategorij. Algebra mu 
je najbolj všeč zato, ker »se najbolj pove-
zuje s preostalimi področji. Algebraična 
kreativnost je uporabna praktično povsod 
v matematiki.«

Medtem ko lahko matematika marsi-
komu v šoli skodra kakšen živček (priz-
nam, tudi meni je), je iz Lukovih od-
govorov čutiti navdušenje nad to vedo. 
»Matematika je velik sistem, v katerem 
je praktično vse na nek način povezano. 
Praštevila lahko povežemo z geometrij-
sko konstanto π, binomski izrek povezuje 
štetje različnih kombinacij in potencira-
nje vsote števil. Odkrivanje takih pove-
zav in kako delujejo je najzanimivejši del 
te vede.« Verjetno je tudi zato v šoli bil 
glavni naslov za vprašanja glede snovi.

Motivacijo pri reševanju matematič-
nih problemov mu daje rešitev oz. več 
rešitev. Razlaga, da so olimpijske naloge 
sestavljene tako, da imajo vsaj eno lepo 
rešitev, pogosto celo več. »V takih prime-
rih je zanimivo videti, katera izmed njih 
ima najzanimivejšo idejo in kako bi lah-
ko to uporabili pri reševanju kakšne druge 
naloge. Nikoli ne veš, kdaj boš med reševa-
njem odkril nekaj novega.«

Študent in pevec

Letošnjo maturo je opravil z odliko in 
postal zlati maturant, za kar je prejel tudi 
kristalni grb Občine Laško. Priznava, da 
nikoli ni posebej maral družboslovnih 
predmetov, ampak da ima od nekdaj raje 

naravoslovne predmete, kjer z raznimi 
sklepi prideš do zaključkov. »Matematika 
je le še en korak višje, saj je formalna veda, 
ki ne potrebuje meritev iz narave, da pride 
do teh zaključkov.« 

Vsekakor je Luka eden najboljših mla-
dih matematikov na svetu in čeprav je 
vsaj malo razmišljal o študiju v tujini, »a 
pravzaprav nikoli zares«, še dodaja, se 
je odločil ostati v Sloveniji. »Ljubljanska 
univerza se mi je vedno zdela dovolj dob-
ra možnost. Poleg tega imam možnost 
sodelovanja pri pripravah naslednjih 
olimpijskih ekip, kar sem imel v načrtu 
po končani srednji šoli.« Oktobra je tako 
Luka prestopil (virtualni) prag prvega le-
tnika Fakultete za matematiko in fiziko v 
Ljubljani. Žal se je študijsko leto zaradi 
epidemije začelo precej drugače kot pre-
tekla leta. Predavalnico, polno študentov, 
je zamenjala virtualna predavalnica. Tudi 
sam pravi, da je potek študija od doma 

zelo drugačen, prav tako velike večine 
sošolcev sploh še ni spoznal. »V živo vse 
skupaj poteka malo lažje, a sem se na ta 
sistem kar hitro navadil. Vseeno pa ko-
maj čakam, da se situacija čim prej umiri 
do te mere, da bo mogoče študij izvajati 
na fakulteti.«

Čeprav Luka veliko časa posveti mate-
matiki, svoj prosti čas nameni tudi dru-
gim dejavnostim. Pojasnjuje, da občasno 
napiše kak bolj ali manj uporaben raču-
nalniški program, svoj dan zapolni še z 
brskanjem po spletu, zadnjih pet let pa 
sodeluje tudi v Moškem pevskem zboru 
Miklavž. »To je zame še ena dejavnost, s 
katero zapolnim svoj prosti čas. Dobro je 
imeti še kakšen hobi, s katerim se lahko 
zamotiš, ko potrebuješ odmor.«

Nika Teraž
Foto: Osebni arhiv Luke Horjaka,

IMO 2018

Dvorana, v kateri je potekalo tekmovanje leta 2018 
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RIMSKE TOPLICE VSE 
BOLJ ŠPORTNO 
OBARVANE 

Rimske Toplice so bile tudi letošnje 
poletje športno obarvane. Društvo za 
telesno vzgojo Partizan je pripravilo 2. 
športni vikend.

Omenjeni dogodek so Rimske Topli-
ce premierno gostile v preteklem letu, ko 
je predsedniško funkcijo Društva prev-
zel Mitja Knez, ko se je zavzel, da bodo 
Rimske Toplice v prihodnje deležne šte-
vilnih športnih dogodkov. V letu 2019 
je 1. športni vikend v Rimskih Toplicah 
trajal en dan, v letošnjem letu še dan več, 
celoten vikend, potem ko so se številni 
nastopajoči merili v nogometu, tenisu in 
košarki. Dogodka se je skupno udeleži-
lo kar 106 tekmovalcev. Na zunanjih igri-
ščih OŠ Antona Aškerca smo pospremi-
li številne zanimive in tudi zelo napete 
tekme. Najboljše ekipe ter posamezniki 
so prejeli pokale in medalje, najboljši so 
bili deležni tudi lepih finančnih nagrad. 
Dogajanje je popestril AART band do-

mačih osnovnošolcev. »Letošnji dogodek 
nam je resnično zelo dobro uspel. Od-
ziv ekip oziroma posameznih tekmoval-
cev je bil odličen. Znova se zahvaljujem 
vsem sponzorjem, ki nam pomagajo pri 
sami organizaciji. Tudi v jeseni smo ime-
li pripravljen nov zanimiv športni dogo-
dek z dobrodelno noto, vendar pa so nam 
trenutni ukrepi prekrižali načrte. Dogo-
dek je posledično prestavljen na prvo po-
lovico prihodnjega leta,« je dejal Mitja 
Knez, predsednik DTV Partizan Rimske 
Toplice. Spektakularen dogodek se prip-
ravlja tik pred poletjem. »Veliko razmi- šljam in sestavljam ideje, kako pripra-

viti dogodke, o katerih bi se govorilo še 
dolgo časa. Dogodke, po katerih bi vsi 
prisotni govorili o superlativih. Verja-
mem, da bo junija, ko se pripravlja veli-
ka zgodba, trenutna situacija z virusom 
za nami.« V Rimskih Toplicah načrtuje-
mo spektakularen spust iz Lurda, mimo 
hiš in blokov, do Rimskih Term. S prevo-
znim sredstvom na štiri kolesa, katerega 
si bo vsak, ki se bo prijavil na omenje-
ni spust izdelal sam. »Verjamem, da bo 
ta dogodek izjemen. Vse ovinke na trasi 
bomo zaščitili s pnevmatikami, zato že-
lim v ta projekt vključiti vse vulkanizerje 

iz občine Laško. Prav tako vse narodno-
zabavne ansamble ter vse preostale sku-
pine iz občine. Da bo vsaka skupina med 
dogodkom igrala na svojem »ovinku«. 
Pogovori s tremi TV hišami okrog sne-
manja dogodka so že v polnem teku in 
verjamem, da bomo kaj kmalu sam do-
godek dokončno javno predstavili,« je še 
pristavil Knez, ki obenem vabi vse željne 
rekreativnega igranja košarke, badminto-
na, namiznega tenisa, tenisa ali obiskova-
nja aerobike, da se včlanijo v DTV Par-
tizan Rimske Toplice. Kontaktni podatki 
in sam urnik (od ponedeljka do petka) 
vadb so vam na voljo na novi spletni stra-
ni društva www.dtv-partizan.si 

DTV Partizan Rimske Toplice
Foto: MiK

RIMLJANI Z ODLIČNO NAMIZNOTENIŠKO EKIPO

Društvo za telesno vzgojo Rimske Toplice se 
lahko pohvali z odlično ekipo v namiznem tenisu. 
Ta pridno trenira vsako sredo, od 19. do 21. ure. 
Če ste ljubitelj namiznega tenisa, potem se nam 
lahko pridružite.

Naša ekipa vsako leto zastopa barve našega 
Društva tudi v 1. in 2. rekreativni ligi. Član naše 
zasedbe je tudi Aleš Knez, ki je na državnem pr-
venstvu za rekreativne igralce in veterane osvojil 
šesto mesto. Na drugo mesto se je povzpel na ja-
kostni lestvici v kategoriji od 40 do 50 let. Tretje 
mesto pa je, skupaj z Matejem Cvetkom, zasedel v 
konkurenci dvojic do 39 let.

Foto: Aleš Knez
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Iz Območnega združenja Zveze slo-
venskih častnikov Laško so me zaprosi-
li za nekaj besed za praznični december 
2020. Ob tem so me v splošni družbeni 
zapori in negotovosti zaradi epidemije 
Covid-19 postavili v zadrego. Ko se ve, 
da se marsikaj ne sme, je nejasno tudi tis-
to, kar se sme. 

Večina članov v naših organizacijah, se 
je s pojavom in obveznostmi vojaških re-
zervistov srečala v prejšnjem stoletju, ko 
so potekale dinamične aktivnosti mno-
žičnih vojska. Pred tridesetimi leti je ve-
čina od teh bila tudi na preizkušnji pri 
vzpostavljanju samostojne slovenske dr-
žave. V razmerah epidemije, ki nas stiska 
že drugič zapored letos, se zato pojavlja 
vprašanje ali obstaja kakšna vzporednica 
s predhodnimi izkušnjami in sedanjimi 
doživetji. Kot mladce so nas prepričevali, 
da se bo treba žrtvovati za domovino in 
če bomo obrambno izurjeni, preudarni 
in iznajdljivi lahko uspemo ter preživi-
mo. Za sedanji čas se zdi, da bi kot starej-
ši lahko bili kot ranljiva skupina žrtvova-
ni, če pa ne bomo poslušni, disciplinirani 
in odporni pa smo povrh tega izpostav-
ljeni vsi. Če je za prvi primer veljalo, vo-

jaki umirajo mar ne, se sedaj kot prispo-
doba prav tako kaže, da se zaradi covida 
umira mar ne. V obeh primerih, pa niko-
li ni bilo brezizhodno. 

Kakorkoli, ni se treba prepustiti ma-
lodušju ali kar predati, čeprav je nevid-
ni sovražnik v epidemiji hujši kot tisti v 
fizični obliki v vojni. Nasilje nad nami, 
našimi pravicami in vedenjem pa se po-
javljajo v obeh primerih. Zato želim, da 
ne izgubimo upanja, dovoljenih povezav 
v okolju in razumevanja sebe, družinskih 

članov, prijateljev in znancev. Pa tudi pre-
udarne skrbi za vse prej navedene. Tudi 
domovine ni treba nehati ljubiti ali spo-
štovati, čeprav se zdi, da se ona od nas ali 
mi od nje nekako oddaljujemo.  

Naj nam adventne lučke dajejo svetlo-
bo tam, kjer se dela tema. Zadovoljne de-
cembrske dni in praznike želim ter bodi-
te zdravi. 

Generalmajor dr. Alojz Šteiner,
predsednik Zveze slovenskih častnikov

DAN SPOMINA NA 
POKOJNE

Letos smo dan spomina na pokojne mo-
rali obeležiti drugače kot v preteklih letih 
– brez množice na žalnih slovesnostih in v 
omejenem številu prisotnih na grobiščih in 
grobovih.

Območno združenje slovenskih častnikov Laško in območ-
ni veteranski združenji – Zveze veteranov vojne za Slovenijo in 
ZB NOB – smo se razmeram prilagodili in se poklonili padlim 
borkam in borcem narodnoosvobodilnega boja 1941-1945 ter 
žal prezgodaj preminulim članicam in članom naših združenj 
pri osrednjih obeležjih v Laškem, Rimskih Toplicah in Radečah 
ter obeležjih in grobovih po krajevnih skupnostih obeh občin.

Ne samo delegacije, članstvo bo doprinos pokojnikov in žrtve 
za svobodo ter neprecenljiv prispevek pri delu v združenjih s 
hvaležnostjo ohranjalo v svojem spominu.

Naj jim bo lahka domača gruda in počivajo naj v miru.
Konrad Zemljič

TISOČ IN TISOČ ZVEZD JE NAD NAMI,
TISOČ IN TISOČ ZVEZD JE MED NAMI,
NAJ GRE PO SVETU – RAMA OB RAMI –

SVETLOBA Z NAMI!
                                                       (Tone Pavček)

V veselem - pred in med - prazničnem decembru vsem želimo
obilo dobrega, 

v prihajajočem 2021 pa miru, zdravja in sreče ter razumevanja  
do bližnjih.

OBMOČNO ZDRUŽENJE SLOVENSKIH ČASTNIKOV LAŠKO
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AKTIVNOSTI ZDRUŽENJA ŠOFERJEV 
IN AVTOMEHANIKOV LAŠKO V LETU 
2020

V začetku letošnjega leta, ko smo imeli zbor članstva, smo si 
zadali obsežen plan aktivnosti, ki smo jih imeli namen izvesti, 
vendar nam jo je zagodla situacija z epidemijo.

Kljub vsem oviram so se, ko je bilo to mogoče, naši tekmoval-
ci udeležili kegljanja, ki ga je organiziral ZŠAM Slovenj Gradec. 

Z društvenim praporom in nekaj uniformiranci smo sodelovali 
na prireditvi »Krištofova nedelja« v Žireh. 

Prav tako so bili naši člani tudi v letošnjem letu aktivni ob 
prvih šolskih dnevih. Prvih 9 dni v septembru so varovali 
najmlajše udeležence v prometu pri osnovnih šolah v Laškem 
in Rimskih Toplicah. 

Naš član Vili Logar je bil aktiven pri usposabljanju osnovno-
šolskih otrok pri opravljanju kolesarskega izpita, kjer so sode-
lovali otroci iz osnovne šole Laško in osnovne šole Rimske To-
plice. Pri osnovni šoli v Laškem so naši člani pomagali tudi pri 
urejanju parkiranja pri novem obračališču.

SPOMIN NA RUDARJA 
KONRADA ŽOHARJA–
RADKA

Pretresla nas je žalostna vest, da nas je 
14. 11. 2020 za vedno zapustil naš član 
Konrad Žohar-Radko, ki je bil pobudnik 
in ustanovni član Rudarskega društva sv. 
Barbara Sedraž.

Rodil se je 18. 11. 1937 v vasi Prahe 
nad Sedražem. Po končani osnovni šoli 
se je priučil in delal v lesni stroki v doma-
čem Sedražu. Po osemnajstem letu se je 
zaposlil v Rudniku Laško. Opravljal je ra-
zna rudarska dela. Ob delu v rudniku se je 
priučil za pomočnika kopača in za skupi-
novodjo na delovišču v rudniku. Pozne-
je je opravil še izpit za strelnega mojstra 

in to delo opravljal do upokojitve. Skozi 
vsa leta je delal še na svoji kmetiji. Upo-
kojil se je leta 1984. Pred dvaindvajseti-
mi leti se je pridružil skupini rudarjev, 
ki so organizirali praznovanje rudarjev 
na god sv. Barbare 4. decembra v Sedra-
žu, ki je postalo tradicionalno. Bil je tudi 
lastnik svečane rudarske uniforme, v ka-
teri je ponosno sodeloval na rudarskih 
prireditvah in pogrebih stanovskih ko-

legov. Z izkušnjami in pobudami je bil v 
veliko pomoč pri ustanovitvi Rudarskega 
društva sv. Barbara. Upravni odbor ga je 
imenoval za častnega člana v društvu.

S svojimi idejami in humorjem je ved-
no priskočil na pomoč društvu.

Radko - članom društva boš vedno os-
tal v lepem spominu.

Drago Podreberšek
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KONJEREJSKO 
DRUŠTVO VRH NAD 
LAŠKIM

Tudi v Konjerejskem društvu Vrh nad 
Laškim zaključujemo leto 2020, ki je bilo 
za naše društvo eno najtežjih. Sama be-
seda društvo ima pomen druženja neke 
skupnosti, a se je ta pomen v tem letu 
zelo spremenil. Na naših društvenih 
področjih, omejevanje gibanja in druže-
nje članov, prepoved prireditev … je zelo 
omejilo naše delovanje, a kljub vsemu 
smo med temi groznimi ukrepi delovali, 
četudi včasih za nas niso bili razumljivi, 
še vedno pa je na prvem mestu skrb za 
zdravje človeka. 

Leto smo pričeli s spomladanskim či-
ščenjem naše parcele, nasadili rože, da 
so polepšale balkone našega kozolca in 
da so dale kašči pridih življenja. Podrli 
smo smreko in postavili mlaj za 1. maj, 
a ne ročno kot po naših tradicionalnih 
običajih, temveč strojno, ker smo upo-
števali uredbe, ki jih je izdala država za 
omejevanje in preprečitev širjenja virusa 
Covid-19. Preuredili smo konstrukcijo 
točilnega pulta, postavili smo ga na svo-
je mesto, kašča je dobila nove stopnice. 
Začeli smo graditi objekt letne kuhinje, 
ki smo ga, kljub omejevanju in druže-

nju oseb, razdeljeni po manjših skupi-
nah spravili pod streho. Ob koncu pole-
tja smo priredili našo največjo prireditev, 
konjerejske in kmečke igre pa smo mo-
rali žal odpovedati. Za naše društvo je to 
predstavljalo velik izpad dohodka.

Septembra smo dve nedelji zapored 
opravili 3. blagoslov traktorjev. Zbra-
lo se 26 traktorjev različnih letnikov. V 
naslednji lepi nedelji pa smo izpeljali naš 
tradicionalno, tokrat že 20. blagoslov 
konj, ki ga je popestrila Vaška godba Vrh 
nad Laškim. Prijezdili so konjeniki in se 
pripeljali konjerejci z vpregami, tako naši 
društveni člani kot člani sosednjih dru-
štev in krajev Šmarja, Ponikve, Dobja, 
Kalobja, Štor, Grobelnega, Hrastnika in 
Skomarij. Oba blagoslova je opravil žu-
pnik Iztok Hanžič.

Ukrepi so se zaostrovali in tako smo 
kostanjev piknik v sodelovanju z Zvezo 
Možnar tudi odpovedali. Naše prostore 
smo pripravili na zimovanje, decembra 
pa bomo še prižgali lučke na naši smreki 

in si zaželeli lepših in boljših dni za naše 
društvo, ko bo ponovno dovoljeno dru-
ženje in s tem veselje v naših srcih.

V celotnem letu pa so se pri nas do-
gajale tudi različne aktivnosti. Dokler je 
bilo dovoljeno so Slogice izvajale svoje 
tedenske vaje, prostore smo dali tudi v 
najem za različne priložnosti. Letos sta si 
tako na naši lepi parceli ob kašči obljubila 
svoj večno zvestobo še mladoporočenca.

Drage konjerejke in dragi konjerejci 
in vsi tisti prijatelji, ki našemu društvu 
kakorkoli pomagate, se z nami družite 
in delite to našo zgodbo iz Slog, se vam 
v imenu Konjerejskega društva Vrh nad 
Laškim iskreno zahvaljujem za vso po-
moč, trud, dobrote in materialne stvari, 
ki jih delite z nami.

Vsem želimo lepe božične praznike. 
Preživite jih v krogu svojih domačih. Že-
limo vam srečno in lepšo pot v letu 2021 
in ostanite zdravi.

Mitja Moškotevc, predsednik  
Konjerejskega društva Vrh nad Laškim

Ob upoštevanju strogih predpisov gle-
de varovanja zdravja smo v mesecu sep-
tembru uspeli izvesti tudi tradicionalni 
memorial v streljanju s serijsko zračno 
puško in pikadu. Izvesti smo želeli tudi 
tradicionalni izlet za naše člane, vendar 
zaradi ponovitve epidemije le tega letos 
ne bomo izvedli.

Vsem našim članom se iskreno zah-
valjujemo za njihovo sodelovanje pri ak-
tivnostih našega združenja. Prav tako se 
zahvaljujemo Občini Laško, ki nam je 
nesebično priskočila na pomoč pri izved-
bi različnih aktivnosti našega združenja.

Srečno vožnjo!
David Ožek,

Tajnik ZŠAM Laško 

Žegnanje konjev

Letna kuhinja
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DRUGAČNO LETO TUDI 
ZA LOVCE

V LD Jurklošter zaključujemo leto 
2020 povsem drugače, kot prejšnja leta. 
Razlog je seveda vsem dobro znan. V 
skladu s sprejetimi ukrepi so individual-
ni lov in druga opravila v lovišču v pole-
tnem času potekala normalno. Z ostrejši-
mi ukrepi (omejitev gibanja) pa je država 
omejila tudi izvajanje lova. V LD Jurkloš-
ter smo zaradi ukrepov izvedli le prvi 
skupni lov v sezoni, pa še ta je bil v ma-
skah (v zboru) brez rokovanja, brez go-
stov, brez zadnjega pogona … Odpadel je 
tudi tradicionalen Lov treh družin.   

V letošnjem letu so odšli v večna lo-
višča kar štirje naši člani: Edi Gradišnik, 
(častni član) Edo Pulko, Tonček Videc 
in Ivan Šmerc. Žal se zaradi ukrepov od 

Tončka in Ivana nismo mogli posloviti z 
lovskim pogrebom. 

Zaradi izrednih razmer in ukrepov je 
država lovskim družinam znižala kon-
cesnine (polovica prihodka od kon-
cesnin je namenjenih državi in polovica 
občinam, na območju katerih leži posa-
mezno lovišče) za tisti delež, ki sicer pri-
pada državi. (Vir: MKGP) 

V času trajanja razglasitve epidemi-
je in sprejetih ukrepov za zajezitev le-te 
in trajanja skupnih lovov oziroma do 31. 

1. 2021 lovska inšpekcija napoveduje po-
ostren nadzor v lovskih domovih in ko-
čah. Skupinski lovi so dovoljeni, a z upo-
števanjem varnostne razdalje 1,5 metra 
in uporabo zaščitne maske. Prepoveda-
no je druženje po lovu ali pred njim, zato 
Lovska zveza Slovenije odsvetuje organi-
zacijo skupnih lovov, če ni mogoče zago-
toviti ustreznih pogojev in preprečiti šir-
jenja virusa. (Vir: LZS) 

Še preden je prišlo priporočilo Lovske 
zveze Slovenije pa se je ženski del LD 
Jurklošter ob upoštevanju vseh ukrepov 
odločil, da malce olepša samotno lo-
vsko kočo. Advent je čas pričakovanja, 
zato sva v našo skupno sobo postavili lo-
vski adventi venček – seveda z željo, da 
bi skupaj z lovskimi tovariši ob nedeljah, 
pred skupnimi lovi, prižgali svečo … Žal 
bo morala ta ideja počakati boljše čase, 
zato vam člani Lovske družine Jurklošter 
želimo 

VESELE PRAZNIKE IN ZDRAVO 
TER USPEŠNO NOVO LETO 2021! 

Urška Knez, LD Jurklošter 

NAKUP ŽIVALI KOT 
DARILO ALI IGRAČO? 
NIKAKOR!

Zelo pogosto se 
dogaja, da si ot-
roci zaželijo psa 
ali mačko za da-
rilo ali kot igračo, 
starši pa prema-
lo pretehtajo želje 
otrok, kakor tudi 
razlage za in pro-
ti nakupu novega 
hišnega ljubljenč-
ka. Vesel zače-

tek, ki se po navadi žalostno konča. To je 
povsem napačen način odločanja za hi-
šnega ljubljenčka, saj živali niso igrače, 
niti darila in jih ne kupujemo otrokom 
zaradi njihovih trenutnih želja, da bi se 
malo igrali. Prav tako ne kupujemo živali 
drugim za darilo. Živali so živa bitja in se 
moramo zanje zavestno odločiti in se pri 
tem zavedati vseh obveznosti in skrbi, ki 
jih ta odločitev prinese.

Pred vsakim nakupom ljubljenčka se 
je potrebno zavedati, da v hišo prihaja še 
eno živo bitje, s katerim se je treba ukvar-
jati in mu nameniti veliko časa. Zavedati 
se moramo, da dobimo v hišo »majhnega 
otroka«, ki ga je treba hraniti, ga peljati na 
potrebo, večkrat dnevno na sprehode, ga 
negovati, učiti ali se kaka drugače ukvar-

jati z njim. Vse to vzame veliko časa, zato 
je potrebno o odločitvi za novega pasje-
ga, mačjega, ali katero koli drugo žival, 
družinskega člana temeljito premisliti. 

Žival je odgovornost in skrb 
odraslih ne pa otrok

Nikakor ne moremo pričakovati, da 
bodo naši otroci v celoti skrbeli za hišno 
žival. To bi bilo skrajno neresno in neod-

govorno od staršev. Otroci so premajhni 
za takšno odgovornost. Zavedati se mo-
ramo, da skrb za žival pripada nam, star-
šem, če tudi otroci pred nakupom z vso 
vnemo vztrajajo, da bodo zanjo skrbeli. 
Otrokom lahko zaupamo manjša opravi-
la pri oskrbi za hišnega ljubljenčka, saj se 
na ta način učijo odgovornosti. 

Povzeto po zloženki Društva za zaščito 
in pomoč živalim Hrastnik

Iz Rimskih Toplic sta bili v zavetišče pripeljani 
dve psički, stari približno dva meseca. Verjetno 
bosta večje rasti.

V zavetišču se nahaja mlad, ti-
grast muc, star približno 5 me-
secev. V zavetišče je prišel po-
škodovan, vendar so vse rane 
zaceljene in zdaj je muc zdrav 
in živahen. Je izredno prijazen 
in cartljiv.
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POLICIJA SVETUJE

Tu je december in z njim božično no-
voletni prazniki, za katere je najbolj zna-
čilna uporaba pirotehničnih izdelkov, ki 
na žalost v veliki meri predstavljajo ne-
varnost in ne veselja, kot bi si vsi žele-
li. Čeprav bodo letošnji prazniki zaradi 
vseh ukrepov za zajezitev epidemije CO-
VID-19 malo drugačni, vam v nadaljeva-
nju, kljub vsemu podajamo nekaj osnov-
nih nasvetov oziroma opozoril.  

PIROTEHNIKA

Pirotehničnih izdelkov kategorije 1 ni 
dovoljeno prodajati mlajšim od 14 let. 
Gre za ognjemetne izdelke, ki predsta-
vljajo zelo majhno nevarnost, povzročajo 
zanemarljivo raven hrupa in so namenje-
ni uporabi v strnjenih naseljih, vključno 
z ognjemetnimi izdelki, ki so namenje-
ni uporabi v stanovanjskih zgradbah in 
drugih zaprtih prostorih. Tipični izdel-
ki so bengalske vžigalice, pokajoči vlož-
ki za cigarete, pasje bombice, vžigalice s 
pokom itd. 

Izdelkov kategorije 2 ni dovolje-
no prodajati mlajšim od 16 let. Gre za 
ognjemetne izdelke, ki predstavljajo 
majhno nevarnost in povzročajo nizko 
raven hrupa in so namenjeni uporabi na 
omejenih območjih na prostem. Tipični 
izdelki so rimske svečke, majhna ognje-
metna kolesa, bengalične bakle, baterije 
in kombinacije, rakete itd. 

Izdelkov kategorije P 1, T 1 in bate-
rij ter kombinacij kategorije 3 do 1000 g 
neto mase eksplozivnih snovi in fontan 
kategorije 3 do 750 g neto mase eksplo-
zivnih snovi pa ni dovoljeno prodajati 
osebam mlajšim od 18 let. 

Uporaba pirotehničnih izdelkov ka-
tegorije 1, katerih glavni učinek je pok, 
je dovoljena le od 26. decembra do 1. ja-
nuarja, pa tudi takrat teh izdelkov ni do-
voljeno uporabljati v strnjenih stanovanj-
skih naseljih, v zgradbah in vseh zaprtih 
prostorih, v bližini bolnišnic, v prevoznih 
sredstvih za potniški promet in na povr-
šinah, na katerih potekajo javna zbiranja. 
V stanovanjskih zgradbah in drugih za-
prtih prostorih je dovoljeno uporabljati 
le ognjemetne izdelke kategorije 1, ki so 
namenjeni takšni uporabi. Izdelki so v ta 
namen tudi označeni.

Mladoletnikom do 14. oziroma 16. 
leta starosti je dovoljeno uporabljati 
pirotehnične izdelke kategorij 1 in 2 le 
pod nadzorstvom staršev ali skrbnikov.

Prepovedana je predelava, upora-
ba v drugih predmetih, lastna izdelava 
ter preprodaja pirotehničnih izdelkov. 
V policiji ugotavljamo, da je največ po-

škodb ravno pri takšni prepovedani upo-
rabi izdelkov in uporabi pirotehničnih 
izdelkov, ki niso bili kupljeni v prodajal-
nah z dovoljenjem pristojnega organa oz. 
so bili kupljeni na črnem trgu. 

Nepremišljena, neprevidna in objestna 
uporaba pirotehničnih izdelkov pogos-
to povzroči telesne poškodbe (opekline, 
raztrganine rok, poškodbe oči itd.), moti 
živali ter onesnažuje okolje.  

Policisti bodo dosledno ukrepali pro-
ti vsem, ki bodo kršili določbe o upora-
bi pirotehničnih izdelkov. Za posamezni-
ke je predvidena globa od 400 do 1.200 
evrov. 

Kljub vsem prizadevanjem policije 
se moramo zavedati, da je neprimerna 
uporaba pirotehničnih izdelkov problem 
vseh, zato prosimo vse, predvsem pa star-
še, skrbnike, učitelje in vzgojitelje, da z 
opozarjanjem na nevarnosti in možne po-
sledice takega početja ter s svojim lastnim 
zgledom pripomorejo k preprečevanju in 
zmanjšanju posledic. Vsi skupaj poskrbi-
mo, da bo letošnji december minil mirno 
in brez poškodb, ki bi bile posledica upo-
rabe pirotehničnih izdelkov. 

KRIMINALITETA 

Še vedno se na območju Policijske po-
staje Laško pojavljajo vlomi v stanovanj-
ske hiše, zato ponovno apeliramo oz. 
opozarjamo vse občanke in občane ob-
čine Laško na samozaščitno ravnanje. 
Skrbno zaklepajte vrata, tudi če prostor 
zapuščate za zelo kratek čas, ne odpirajte 
vrat neznancem in ne puščajte jih v hiše. 
Ko boste odšli od doma zaprite okna, ob 
hišah ne puščajte orodja ali stvari s ka-
terimi bi si vlomilci olajšali vstop v hišo. 
Pozorni bodite na neznance, ki si ogle-
dujejo hiše in nas o tem obvestite. Sku-
šajte si zapomniti čim več podrobnosti o 
njih npr. oblačila, obutev, posebnosti pri 
izgledu kot so brki, brada, tetovaže. Po-
zorni bodite tudi na vozila, ki jih upora-
bljajo, tip vozila, barvo, registrsko ozna-
ko, število ljudi v vozilu ... O vsem nas 
čimprej obvestite na telefonsko števil-
ko 03/734 48 30 ali 113, če pa želite os-
tati anonimni pa lahko policijo obvesti-
te tudi na anonimno telefonsko številko 
080 12 00. Najprej pa seveda poskrbite za 
svojo varnost in se po nepotrebnem ne 
izpostavljate, saj nikoli ne veste, s kom 
imate opravka. 

Novembra in decembra policisti poseb-
no pozornost namenjamo aktivnostim na 
področju zaščite najbolj ranljivih skupin. 
Aktivnosti sovpadajo z mednarodnimi 
dnevi boja proti nasilju nad ženskami in 
otroki. V Sloveniji je tovrstnega nasilja še 
vedno mnogo, mnogo preveč. 

Vedite, da se nasilje nikoli ne konča 
samo od sebe in da je vsako nasilje ne 
glede na obliko (fizično, psihično, spol-
no, ekonomsko …) nedopustno. Zato v 
primeru, če ste žrtev nasilja takoj pok-
ličite policijo, mi bomo ob vsaki prijavi 
storili vse, da vam bomo v sodelovanju s 
centri za socialno delo ter ostalimi vlad-
nimi in nevladnimi organizacijami zago-
tovili varnost in pomoč ter zoper storil-
ce dosledno ukrepali. Policisti v teh časih 
še posebej spodbujamo vse ljudi k strp-
nosti v družinskih odnosih. Naj bo čas, 
ki ga preživljamo skupaj zaznamovan 
z razumevanjem, spoštovanjem in po-
trpežljivostjo. Na vse vas pa apeliramo: 
»Če zaznate nasilje v družini, nas o tem 
obvestite, saj žrtev v teh dneh, predvsem 
zaradi stalne prisotnosti nasilneža, tež-
ko najde način, da bi sama poklicala na 
pomoč. Ne zatiskajte si oči in ne presli-
šite klicev na pomoč iz sosednjega sta-
novanja. Dolžnost vseh nas, tudi če smo 
le naključni opazovalci je, da o nasilju, 
kakršnemkoli že, seznanimo pristojne. 
Zdaj je čas, da postanemo glas žensk in 
otrok žrtev nasilja.«

PROMET 

Še vedno so, glede na letni čas, v pro-
metu posebej izpostavljeni pešci, zato 
bodite vozniki nanje še posebej pozor-
ni. Posledice prometnih nesreč, v katerih 
so udeleženi pešci, so pogosto zelo hude. 
Največ za svojo varnost pa lahko vsak pe-
šec stori sam s tem, ko poskrbi za svojo 
vidnost z uporabo odsevnih teles, za hojo 
uporablja površine namenjene pešcem, 
je posebej pozoren pri prečkanju vozišča 
in podobno. 

Ne pozabimo tudi, da alkohol in ude-
ležba v cestnem prometu ne sodita sku-
paj, zato za volan in drugo krmilo sedite 
vedno trezni. 

Če pa svojih jeklenih konjičkov še 
vedno niste opremili z zimsko opremo, 
le pohitite. Na naših cestah je obvezna že 
od 15. novembra.

Pravijo, da je zdravje naše največje bo-
gastvo, a to ne vemo dokler ga ne izgu-
bimo. Preproste stvari kot so razkuževa-
nje rok, nošenje mask oziroma ustreznih 
pokrival ustnega in nosnega dela, ome-
jitev stikov in gibanja, je v tej situaciji 
najmanj, kar lahko naredimo, da osta-
nemo zdravi. Nekatere zgodbe okuženih 
so pretresljive, zato spoštujmo ukrepe, 
spoštujmo sebe in druge. Zdravje in var-
nost sta temelj vsakega posameznika in 
družbe, ohranimo ju.

Vse lepo, predvsem pa zdravo, mirno 
in varno vam v prihajajočem letu želi PP 
Laško. 

Robert Bezamovski,  
vodja policijskega okoliša
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ZANIMIVOSTI / OGLASI

Pravne storitve, Mateja Šribar s.p.
Krmelj 28/b, Krmelj
041 46 02 47
www.pravninasvet.net

Ponudba za fizične osebe:
• sestava prodajne pogodbe za nepremičnine

Ponudba za pravne osebe:
• svetovanje iz delovnega prava (tudi za javni sektor)
• javna naročila (priprava JN, pregled razpisne dokumentacije, 

ponudbe ipd.)
• varstvo osebnih podatkov (DPO, svetovanje v primeru  

varnostnega incidenta ipd.)

Izberi, d.o.o, išče RAZNAŠALCA časopisov 
za področje: Laško in Sp. Rečica.

Info: 041 459 234

TUKAJ JE LAHKO VAŠ OGLAS  
03 733 87 12  

bilten@lasko.si

Želimo vam vesel božič, 
mir v srcu in radost v očeh
ter zdravo, uspešno in srečno 
leto 2021.

Kolektiv veterinarske 
postaje Laško d.o.o.

DELOVNI ČAS

Tehnični pregledi
od pon. do petka 800 – 1800

sobota 800 – 1200

nedelje in prazniki  zAprtO

059 95 22 21
tELEFON

Sre~no 2021

bar
MIKLAVC

DELOVNI ČAS

Bar
od pon. do petka 600 – 2000

sobota 700 – 1900

nedelje in prazniki  zAprtO

Podšmihel 1f, 
3270 Laško

info.lasko@am-miklavc.com
www.am-miklavc.com

AVTOPRALNICA
ODPRTO 24/7

BUČA POD SVETO KATARINO

Kupljeno sadiko smo posadili v dobro pognojeno 
zemljo pod sveto Katarino. Iz te male sadike sta kmalu 
zrasli dve buči, ena kar na sosedov travnik. Žal lastnik 
travnika ni vedel in jo pokosil s traktorsko kosilnico, 
zato je v zameno vozil vodo za zalivanje. Buča izpod 
svete Katarine je bila na dan pred nočjo čarovnic težka 
138 kg. Za drugo leto so želje še po težji buči in tehta-
nja v Mozirskem gaju.

Vladimir Dergan
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OGLASI

MEDICINSKI PRIPOMOČKI

ZZZS šifre:
· Postelja: 519
· Posteljni trapez: 555

· Varovalne ograjice za obe strani: 528
· Mizica: 522
· Blazina za posteljo: 801

Možnost izposoje 
preko naročilnic ZZZS 
ali samoplačniško. 
Za več informacij 
pokličite v podjetje.

IZPOSOJA NEGOVALNE POSTELJE

POSTELJNA MIZICA

BLAZINA ZA POSTELJO
ANTIDEKUBITUSNA 
BLAZINA ZA POSTELJO

Nahajamo se na lokaciji:  
Dolenjska cesta 242b, Ljubljana Rudnik
Za vse informacije smo na voljo:
01/42 72 941
info@bauerfeind.si
www.bauerfeind.si
www.facebook.com/bauerfeindslovenija/

Vse slike so simbolične.

OSTALI PRIPOMOČKI 
NA IZPOSOJO

HODULJA
ZZZS šifra: 512

HODULJA S KOLESI
ZZZS šifra: 513

STANDARDNI VOZIČEK
ZZZS šifra: 504

SOBNO DVIGALO
ZZZS šifra: 524

DVIGALO ZA KOPALNICO
ZZZS šifra: 701

BAUERFEIND.SI

RIMSKE TERME, Terme Resort d.o.o., Toplice 10, SI-3272 Rimske Toplice |  info@rimske-terme.si |  03 574 2000 |  www.rimske-terme.si

Vse poti vodijo v

RIMSKE  
TERME

IMATE TEŽAVE S HRBTENICO? 
Samoplačniška zdravstvena posvetovalnica 

v Rimskih termah.
Z vami bodo priznani specialisti 

medicine.
Informacije in rezervacije:  

03 574 2000 
booking@rimske-terme.si

IŠČEŠ NOVE IZZIVE? SI ŽELIŠ RAZŠIRITI 
SVOJA ZNANJA?

Potem je ekipa RIMSKIH TERM pravi naslov 
zate.  Ne odlašaj  - tvojo prošnjo s kratkim 

opisom izkušenj pričakujemo na 
kadri@rimske-terme.si.

Zelo si želimo, da prav ti postaneš del kolektiva  
RIMSKIH TERM. 



VSEM, KI STE LETOS
SOLIDARNO STOPILI SKUPAJ, 

KO SO HMELJARJI POTREBOVALI 
POMOČ PRI PRIPRAVI IN OBDELAVI 

HMELJIŠČ. VSEM, KI V TEŽKIH 
ČASIH MISLITE NA SOČLOVEKA. 
HVALA VAM ZA VAŠ NESEBIČEN 

ZNAČAJ. BREZ NJEGA NE BI BILO
TE LEGENDARNE POLNITVE. 

GLOBOKO SPOŠTOVANJE 
TRADICIJE IN ZAVEZANOST 

TRAJNOSTI STA ŽE OD NEKDAJ 
VODILO NAŠIH DEJANJ. ZATO 

JE PIVO ZVARJENO IZ LOKALNO 
PRIDELANEGA SAVINJSKEGA 

HMELJA, KI SMO GA SAMI NEGOVALI 
DO ŽETVE, IN POLNJENO V 

POVRATNO STEKLENICO Z ETIKETO, 
NATISNJENO NA RECIKLIRANEM 

PAPIRJU. S POSEBNO POLNITVIJO 
ZLATOROGA SE POKLANJAMO 

VSEM, KI SKRBITE, DA SE 
SLOVENSKA HMELJARSKA 

TRADICIJA NADALJUJE.

z ljubeznijo
že od leta  1825

MINISTER ZA ZDRAVJE OPOZARJA: »UŽIVANJE 
ALKOHOLA LAHKO ŠKODUJE ZDRAVJU«



NAKUP PRAZNIČNIH DARILNIH BONOV SREČNO 2021*

Celodnevno kopanje pod izjemno stekleno kupolo že za 

10,90 € namesto 18 €

Izbrane wellness storitve s 40 % popustom:

Hišni wellness ritual Vrelec mladosti (120 min) 51 € namesto 85 €

Lomi lomi masaža (50 min) 31,20 € namesto 52 €

Lumafirm učvrščevalna masaža za telo (70 min) 45 € namesto 75 €

Abhyangham (45 min) 25,80 € namesto 43 €

Wellness masaža telesa (50 min) 30 € namesto 50 €

Wellness masaža hrbta z oblogo ( 50 min) 27 € namesto 45 €

VR (Virtual Reality Room) doživetje kar 50 % ugodneje: 
za otroke 3,00 €, za odrasle 4,50 €

Naročila sprejemamo na info@thermana.si. Nakup bonov je možen preko spletne strani
www.thermana.si (po predračunu ali povzetju) ter na kopaliških, wellness in hotelskih recepcijah.
*Koriščenje storitev je mogoče od 16. 1. 2021 do 30. 6. 2021(ne velja ob praznikih). Nakup storitev je mogoč do 15. 1. 2021, min. nakup 5 različnih 
ali enakih storitev skupaj (pri kopalnih kartah minimalni nakup petih kart; pri wellness storitvah/masažah minimalni nakup vsaj petih enakih ali 
različnih iz nabora; pri VR doživetju pa min. št. kuponov ni določeno). Ne veljajo dodatni popusti. Točke Thermana Club se ne zbirajo.

Želimo vam, da ohranite zdravje in dobro počutje. Želimo vam čim več brezskrbnih 
trenutkov. Želimo vam dobrodošlico pri nas v Laškem - v najgostoljubnejšem in najlepšem 
zdraviliškem kraju v Sloveniji. Želimo, da svojim bližnjim letos podarite čas zase in 
prispevate k njihovemu zdravju in dobremu počutju. 

Odlična ideja za takšno obdarovanje so naši darilni kuponi. Z nakupom pa med drugim podprete lokalno podjetje in 
prispevate k lepšemu jutri. 

Želimo, da bodo naša vrata v 2021 vseskozi odprta in da pri nas tudi 
v prihodnjem letu najdete zaslužen mir in sprostitev.

Ekipa Thermane


